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Łowicz | Boże Ciało 2021

Procesja przejdzie, 
mimo przeciwności
Już jutro jeden 
z najbardziej kojarzonych 
z Łowiczem dni w roku – 
uroczystość Bożego Ciała. 
Przypominamy więc czego 
można się spodziewać 
w mieście w tym roku.

Główna msza święta rozpocz-
nie się o  godzinie 10.30 na Sta-
rym Rynku. Po niej uformowana 
zostanie procesja, która przejdzie 
ulicami: Podrzeczną, 11 Listopa-
da, Placem Koński Targ, Tkaczew 
i 3 Maja, którędy powróci na Sta-
ry Rynek. Ołtarze przygotowują: 
ojcowie pijarzy, Cech Rzemiosł 
Różnych i  przedstawiciele drob-
nej przedsiębiorczości, mieszkań-
cy Zabostowa Małego oraz wspól-
nota neokatechumenalna.

Po części religijnej, atrakcje 
dla mieszkańców i  odwiedzają-
cych miasto turystów przygotowu-
je Urząd Miejski w Łowiczu. Na 
otwartym terenie w  sąsiedztwie 
muszli koncertowej w parku Bło-
nie zostaną rozstawione stoiska 
twórców ludowych. Między go-
dziną 15 a 17 zaplanowano kon-
certy z  udziałem naszych zespo-
łów ludowych: Koderki, Ksinzoki, 

Blichowiacy oraz gościnny wy-
stęp ZPiT Poltex z Łodzi.

Stragany, czyli tzw. „bobiki” 
w tym roku wyjątkowo będą roz-
stawione na targowisku miejskim, 
zaś wesołe miasteczko już od mi-
nionego weekendu działa przy ul. 
Kaliskiej. W czasie święta będzie 
można zwiedzać Muzeum w Ło-
wiczu w godzinach 10-18. W tych 
samych godzinach czynne będą 
też mini skansen przy muzeum 
oraz skansen w Maurzycach.

Osobny program z  okazji ju-
trzejszego święta przygotowu-
ją władze powiatu łowickiego 
w Złakowie Kościelnym – o tym 
piszemy na stronie 25.
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Wielu o nim słyszało,
ale prawie nikt nie widział 
– słynny obraz trafi ł do Nieborowa. str. 3

Dlaczego ratusz utajnił 
zapisy tej umowy?
Pytania radnego bez odpowiedzi. str. 10

Łowicz, Zielkowice | Spotkania w sprawie obwodnicy. Protest ma być aż do skutku

Mobilizacja wśród mieszkańców
Skoordynowana akcja zbierania wniosków do konsultacji społecznych, pikiety 
pod ratuszem i kolejne bannery – to strategia działań na najbliższy czas, przyjęta 
przez społeczny komitet sprzeciwiający się budowie obwodnicy przez miejscowości 
gminy Łowicz. Dotychczasowe podsumowanie działań komitetu było prezentowane 
w sobotę na spotkaniu w domu ludowym w Zielkowicach.

Stawiło się ok. 70 miesz-
kańców. Czy to dużo? Kwestia 
względna, ale z  sali padło wie-
le głosów, że powinni tam być 
wszyscy dorośli mieszkańcy. Po-
jawiły się głosy, że inne miej-
scowości zrzeszone w  komitecie 
(łącznie jest ich siedem) wyka-
zują większą aktywność. Zasad-
niczo kierujący komitetem byli 
w  Zielkowicach chwaleni za za-
angażowanie i przemyślane dzia-
łanie, choć na zebraniu padły rów-

nież sugestie, że protesty mają 
na razie zbyt łagodną formę. 

Padł też postulat, aby w  naj-
bliższych dniach, dopóki trwa-
ją konsultacje (prawdopodobnie 
będą przedłużone do  21 czerw-
ca), namawiać do  zaangażowa-
nia się tych, którzy jeszcze nie są 
przekonani o słuszności protestów, 
a być może nie zdają sobie sprawy 
z konsekwencji podzielenia miej-
scowości nową drogą. Przedstawi-
ciele komitetu mówili, że trzeba 
uświadamiać ludziom, iż poszko-
dowanymi nie byliby jedynie wła-
ściciele budynków i gruntów, któ-
re zostaną odebrane, ale także ich 
dalsi sąsiedzi – bo całe wsie stracą 
na atrakcyjności.

Obradujący wyznaczyli ter-
miny i osoby, które w ciągu naj-
bliższego tygodnia będą zbierały 
przy domu ludowym formularze 
do konsultacji.

Padło też sporo zapowiedzi, 
że to dopiero początek oporu 
przeciwko planom GDDKiA, 
a  protesty będą kontynuowane 
nie do zamknięcia konsultacji, ale 
tak długo, jak wszystkie cztery 
warianty ostatecznie nie upadną 
– być może więc nawet przez lata.

Protestujący chcą też szukać 
sojuszników poza siedmioma 
bezpośrednio zagrożonymi so-
łectwami, liczą też na  wsparcie 
mieszkańców Łowicza.

str. 11

TOMASZ
MATUSIAK

tomasz.matusiak@lowiczanin.info

Wójt Andrzej Barylski i sołtys Grzegorz Zawadzki na zebraniu w Zielkowicach. Podobnie jak większość 
mieszkańców tej miejscowości, nie zgadzają się na żaden z czterech wariantów proponowanych przez GDDKiA.
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Sołectwo na Plus
5 milionów 
dla 500 wiosek

Rekordowa liczba sołectw ma 
otrzymać w tym roku dofi nanso-
wanie w  ramach konkursu „So-
łectwo na plus”. Kwota prze-
znaczona na ten cel w  budżecie 
województwa również jest rekor-
dowa – wynosi 5 mln zł. 

Dzięki dotacjom powstawać 
mogą przedsięwzięcia o  charak-
terze lokalnym, jak np. place za-
baw, siłownie zewnętrzne, alta-
ny. Mogą być z nich fi nansowane 
remonty, wyposażenie świetlic, 
ale też prowadzone działania tu-
rystyczne. Warunkiem jest to, że 
muszą to być zadania własne gmi-
ny, ale o mniejszym zasięgu. Do-
tacja na jedną miejscowość może 
maksymalnie wynieść 10 tys. zł. 

Jak się dowiedzieliśmy w Urzę-
dzie Marszałkowskim w Łodzi, li-
sta rankingowa sołectw zostanie 
podana do publicznej wiadomości 
na przełomie czerwca i lipca. Już 
teraz jednak niektóre samorządy 
z naszego terenu cieszą się z per-
spektywy przyznanego wsparcia. 

21 maja gmina Nieborów na 
Facebooku podała, że ma przy-
znane granty dla pięciu sołectw: 
Arkadia, Bełchów, Dzierzgó-
wek, Mysłaków i Nieborów. Mó-
wił o tym również wójt na sesji 31 
maja.  str. 3

Coraz więcej
pijanych na drogach
– policja alarmuje. str. 2

Łowicz | Święcenia prezbiteratu – i rozmowy o życiu

Diecezja łowicka 
ma trzech nowych kapłanów
29 maja był 
ważnym dniem dla 
diecezji łowickiej. 
Jej ordynariusz, 
ks. bp Andrzej F. Dziuba 
udzielił święceń 
kapłańskich trzem 
diakonom z Wyższego 
Seminarium 
Duchownego w Łowiczu.

Wyświęcenie ze wszystkimi 
tradycyjnymi obrzędami mia-
ło miejsce podczas mszy świętej 
w  bazylice katedralnej. Oprócz 
ordynariusza udział w  nim brali 
także ks. bp Wojciech Osial oraz 
inni kapłani z  diecezji, w  tym 
oczywiście przedstawiciele Wyż-
szego Seminarium Duchownego 
oraz parafi i, z  których wywodzą 
się neoprezbiterzy. Podczas uro-
czystości towarzyszyli im rodzice 
oraz krewni, znajomi, przyjacie-
le. Przyjechały też ze sztandara-
mi delegacje Ochotniczych Straży 
Pożarnych z Leźnicy Małej i Jan-
kowa.

Nowi prezbiterzy to: Artur Ko-
siorek wywodzący się z  parafi i 
pw. Chrystusa Dobrego Pasterza 
w Łowiczu, Hubert Siepert z pa-
rafi i pw. Macieja Apostoła i  św. 
Małgorzaty dziewicy i  męczen-
nicy w  Bednarach oraz Adam 
Łukaszewicz z  parafi i pw. św. 
Marii Magdaleny w Leźnicy Ma-
łej.

Rok temu przyjmowali oni, tak-
że w łowickiej katedrze, święcenia 
diakonatu, a ich przygotowania do 
pełnienia posługi trwały sześć lat. 
Odtąd mogą oni sprawować Eu-
charystię, udzielać pokuty czy sa-
kramentu chorych. Swoje msze 
prymicyjne odprawili w parafi ach 
następnego dnia po święceniach, 
czyli w niedzielę.  str. 5

Jednym z najbardziej wymownych momentów ceremonii święceń 
jest ten, kiedy diakoni, przyszli kapłani leżą krzyżem przed ołtarzem 
podczas gdy śpiewana jest Litania do Wszystkich Świętych. 
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Bezpieczeństwo NASI DZIENNIKARZE DO WASZEJ DYSPOZYCJI 
OD 8.30 DO 15.30
Telefon redakcyjny 534 013 271 
e-mail: tomasz.bartos@lowiczanin.info
TOMASZ BARTOS

Kiernozia | Kolizja

Pił i jechał
1,7 promila alkoholu w  orga-

nizmie miał mężczyzna, który 
27 maja około godziny 18.00, spo-
wodował kolizję w Kiernozi.

Policjanci z  ruchu drogowe-
go, którzy pojechali na  miej-
sce, ustalili, że kierujący samo-
chodem marki Peugeot 71-letni 
mieszkaniec powiatu łowickie-

go na  skutek nieprawidłowego 
włączania się do ruchu uderzył 
w  Suzuki. Tym drugim autem 
kierowała kierowała 46-latka z po-
wiatu łowickiego. Była trzeźwa.
Tego samego nie można niestety 
powiedzieć o 71-letnim kierowcy, 
u którego badanie na  trzeźwość 
wykazało 1,7 promila alkoholu.

Mężczyzna stracił prawo jazdy, 
a przed sądem odpowie za spowo-
dowanie kolizji i prowadzenie po-
jazdu w stanie nietrzeźwości.  aa

Z policji | Dane za ubiegły rok alarmują

To już jest plaga 
pijanych kierowców
W województwie łódzkim tylko miasta Łódź 
i Piotrków Trybunalski w ubiegłym roku 
przewyższały powiat łowicki pod względem 
liczby zatrzymanych przez policję pijanych 
kierowców. W całym 2020 roku na terenie 
powiatu łowickiego wpadło w ten sposób 
598 nieodpowiedzialnych kierowców pojazdów 
zmechanizowanych.

Porównując liczby wykrytych 
przestępstw czy wykroczeń za-
wsze zastanawiamy się czy ich 
wzrastająca liczba to  informacja 
zła – że jest ich więcej, czy może 
paradoksalnie dobra – że wzrasta 
skuteczność policji i  wykrywal-
ność.

– To niewątpliwie bardzo zły 
trend – ocenia w tym przypadku 
mł. insp. Piotr Szustowski, zastęp-
ca komendanta KPP w Łowiczu, 

który przedstawiał na  sesji Rady 
Miejskiej raport o  stanie bezpie-
czeństwa. 

Liczba zatrzymanych jest 
wyższa niż w  2019 roku, kiedy 
to liczba wykonywanych kontro-
li była wręcz rekordowo duża. 
W 2020 roku, zgodnie z odgór-
nymi zaleceniami wprowadzo-
nymi na  czas pandemii, ograni-
czono liczbę kontroli ze względu 
na ryzyko rozprzestrzeniania wi-
rusa. Oczywiście, kierowcy byli 
badani na  zawartość alkoholu 
jeśli zachodziły ku temu prze-
słanki, ale mniej robiono badań 
wyrywkowych, w  ogóle zresz-
tą samochodów na  ulicach było 
w  pewnych okresach znacznie 
mniej niż normalnie. 

Wzrost liczby zatrzymanych 
pijanych kierowców (dotyczy 
to  zarówno pojazdów na  dwóch, 
jak i  czterech kołach) zbiega się 
ze wzrostem innych interwen-
cji związanych ze spożyciem al-
koholu, takich jak na  przykład 
awantury domowe czy zachowa-
nia nieobyczajne w  przestrzeni 
publicznej. W  policyjnym rapor-
cie o  stanie bezpieczeństwa nie 

jest to może stwierdzone wprost, 
ale wyraźnie wynika z  niego, 
że w 2020 roku więcej mieszkań-
ców naszego powiatu miało pro-
blemy z alkoholem (to zresztą ten-
dencja ogólnokrajowa). 

Ludzie są bardziej 
skłonni pomagać policji
Z drugiej strony mł. insp. Piotr 

Szustowski dostrzega też aspekt 
pozytywny – coraz bardziej po-
wszechny w  społeczeństwie 
brak akceptacji dla prowadze-
nia na  tzw. „podwójnym gazie”, 
częstsze przypadki współpra-
cy obywateli z policją w tym za-
kresie. To na przykład liczniejsze 
z roku na rok telefony zgłaszają-
ce, że dany pojazd dziwnie się po-
rusza, zabieranie kluczyków oso-
bom „pod wpływem” czy nawet 
obywatelskie zatrzymania na dro-
gach.

– Zdarzały się przypadki, że za-
nim na miejsce zgłoszenia dotarła 
policja, nietrzeźwy kierujący był 
już zatrzymany przed świadków 
– mówił zastępca komendanta. 

Powrót do normy. 
Niestety
Mimo prawie 600 nietrzeź-

wych, na drogach powiatu łowic-
kiego było w 2020 roku bezpiecz-
niej niż w 2018 czy 2019, o czym 
świadczą statystyki dla tegoż po-
wiatu. Wypadki: w  2018 – 61, 
w 2019 – 58, w 2020 – 33; koli-
zje: w 2018 – 840, w 2019 – 768. 
w 2020 – 704. Ofi ary wypadków 
śmiertelnych: w 2018 – 10, w 2019 
– 10, w 2020 – 5.

W znacznej mierze ta po-
prawa statystyk także wyni-
ka z  ograniczeń w  przemiesz-
czaniu się. W  tym roku, choć 
minęło dopiero pięć miesięcy, 
mieliśmy już w  naszym powie-
cie cztery wypadki śmiertelne, 
w  których zginęło pięć osób – 
a więc tyle samo, co w 2020 roku 
od stycznia do grudnia. Wygląda 
więc na to, że sytuacja po kolej-
nych falach pandemii wraca do 
normy, w tym akurat przypadku 
można wyjątkowo napisać – nie-
stety.

Ocena: nie jest 
bezpiecznie
Pytaliśmy też przypadkowo 

spotkanych kierowców czy czują 
się bezpiecznie na  naszych dro-
gach.

– Nie, nie czuję się bezpiecznie, 
zwłaszcza kiedy jadę autostra-
dą A2 – mówił Daniel Walczak. 
– Jezdnia jest dobra, ale zachowa-
nie niektórych kierowców przy 
prędkości 160 km/h lub więcej 
– tragiczne. Nigdy nie wiem 
w którym momencie kto zajedzie 
mi drogę bez kierunkowskazu.

– Akurat teraz jadę rowerem, 
ale jestem zarówno pieszym, jak 
i  kierowcą samochodu, znam 
więc problem z różnych perspek-
tyw – mówi pan Marcin. – Dużo 
mówi się o pijanych kierowcach, 
ale pijani to tylko margines, rów-
nie mocno trzeba piętnować też 
tych, którzy na  trzeźwo przekra-
czają prędkość, nie włączają kie-
runkowskazów czy wymuszają 
pierwszeństwo.  tm 

Coraz bardziej 
powszechny jest 
w społeczeństwie 
brak akceptacji dla 
prowadzenia na tzw. 
„podwójnym gazie”, 
częstsze przypadki 
współpracy obywateli 
z policją w tym 
zakresie.

Gmina Zduny | O bezpieczeństwie na sesji 

Te miejsca policja powinna częściej patrolować
Podinsp. Mariusz Boczek na-

czelnik Wydziału Prewencji KPP 
w Łowiczu gościł 27 maja na sesji 
Rady Gminy Zduny, podczas któ-
rej przedstawił informację na te-
mat bezpieczeństwa na jej terenie. 

Korzystając z  jego obecno-
ści, samorządowcy zwrócili się 
z prośbą, aby w porze wieczorno-
-nocnej częściej patrolowane były 

miejsca, gdzie gromadzą się różne 
osoby i zachodzi obawa, że docho-
dzi do przestępstw. Wójt Krzysz-
tof Skowroński wymienił trzy ta-
kie miejsca: parking za Urzędem 
Gminy Zduny, parking pomiędzy 
kościołem a  boiskiem w  Złako-
wie Kościelnym oraz droga w Bą-
kowie Górnym vis a vis kościoła, 
która prowadzi do szkoły. 

Wójt uzasadniał, że są to za-
ciszne miejsca, gdzie przy-
jeżdżają samochody i  spo-
tykają się różne osoby. Na 
przykład w  koszach na śmieci 
za Urzędem Gminy znajdowa-
ne były strzykawki, być może 
po narkotykach. 

Do listy tej radny Łukasz Jan-
kowski dodał teren przy budyn-

ku dawnego LO w  Zdunach, 
zwłaszcza na tyłach, ponieważ 
ma obawy, że jest tam prowadzo-
ny handel narkotykami. Przyznał, 
że młodzież nie powie, kto ją 
prowadzi, ale potwierdza, że ma 
miejsce taki proceder. 

Naczelnik potwierdził, że zapi-
sał te lokalizacje i przekaże te in-
formacje funkcjonariuszom.  mwk 

Łowicz i okolice | Kolizje

Za blisko i nieuważnie 
W środę i  czwartek, 26 i  27 

maja, doszło do kolejnych koli-
zji na drogach Łowicza i powiatu 
łowickiego. Pierwsza z nich wy-
darzyła się w środę około godzi-
ny 15:30 na drodze krajowej nr 92 
w  Niedźwiadzie. Kierujący Fia-
tem 53-letni mieszkaniec powia-
tu łowickiego nie zachował bez-
piecznej odległości i uderzył w tył 
poprzedzającego go Mercedesa. 
Tym drugim pojazdem kierował 
44-latek z  powiatu siedleckiego. 
Dzień później około godziny 8:00 

na skrzyżowaniu ul. Starorzecze 
i Podrzeczna w Łowiczu zderzy-
ły się ze sobą dwa samochody 
osobowe. Wyjeżdżająca z  drogi 
podporządkowanej 19-latka, kie-
rująca Oplem, nie ustąpiła pierw-
szeństwa przejazdu jadącemu pra-
widłowo ul. Mostową pojazdowi 
marki Volkswagen Passat.W obu 
przypadkach kierujący byli trzeź-
wi i  nie odnieśli obrażeń. Skoń-
czyło się na uszkodzeniach pojaz-
dów i  mandatach dla sprawców 
zdarzeń.  aa

Nieborów | Kilka tysięcy złotych straty

Wandale zniszczyli latarnię
W nocy z 26 na 27 maja nie-

znani sprawcy zniszczyli jedną 
z latarń oświetlającą ścieżkę rowe-
rową w Nieborowie. Wójt gminy 
Jarosław Papuga ocenia, że było 
to przemyślane działanie: ktoś od-
kręcił metalowy słup latarni od be-
tonowego fundamentu, po czym 
przewrócił go na ziemię i odkrę-
cił samą oprawę świetlną. Możli-
we, że złodzieja skusiło to, że ele-
mentem dającym światło nie jest 

żarówka, ale diody LED a całość 
jest energooszczędna.

– Na pewno tego tak nie zo-
stawimy, zwrócimy się do wyko-
nawcy o możliwość zakupu nowej 
oprawy i  ustawimy ją, gdy tyl-
ko będzie to możliwe. Szczęśli-
wie sam słup nie został poważnie 
uszkodzony i możliwe, że uda się 
go ponownie ustawić – powiedział 
nam wójt. Koszt naprawy wynie-
sie kilka tysięcy złotych.  tb

Gmina Sanniki | Wypadek

Potrąconego chłopca 
zabrał helikopter

Do groźnego wypadku doszło 
w poniedziałek 31 maja około go-
dziny 16.20 na drodze wojewódz-
kiej nr 577 w miejscowości Szka-
rada w gminie Sanniki. Ucierpiało 
w nim dziecko, 12-letni chłopiec.
Jak poinformował nas sier-
żant sztabowy Łukasz Rydzew-
ski z KPP w Gostyninie, wstęp-
ne ustalenia wskazują na to, że 
12-letni chłopiec wysiadł z auto-
busu i wybiegł pod nadjeżdżają-
cy samochód marki Toyota. Kie-
rowała nim 47-letnia mieszkanka 

powiatu sochaczewskiego. Była 
trzeźwa.

Na miejscu lądował śmigłowiec 
Lotniczego Pogotowia Ratunko-
wego, który zabrał chłopca do 
Wojewódzkiego Szpitala Zespo-
lonego w Płocku. Policja informu-
je, że jego życiu nie zaraża niebez-
pieczeństwo.

Chłopiec jest mieszkańcem 
gminy Sanniki. Badanie przyczyn 
i  okoliczności wypadku będzie 
przedmiotem prowadzonego do-
chodzenia.  aa

Bogoria Górna | Jeszcze o tragicznym wypadku 

Obrażenia były śmiertelne
W ubiegłym tygodniu pisali-

śmy o wypadku, do którego do-
szło 19 maja wieczorem w  Bo-
gorii Górnej w  gminie Zduny. 
Prawdopodobnie podczas prac 
polowych 47-letni mężczyzna do-
znał poważnych obrażeń ciała, na 
skutek których zmarł w  szpitalu 
w Skierniewicach. 

Prokuratura Rejonowa w  Ło-
wiczu potwierdziła nam samo 
zdarzenie i  prowadzenie śledz-
twa. Magdalena Bursa powie-
działa nam, że jest osoba, która 
usłyszała zarzut, ale przedstawio-
no go w momencie, gdy poszko-
dowany jeszcze żył. Również 
rzecznik Prokuratury Okręgowej 

w  Łodzi Krzysztof Kopania wy-
jaśnił, że prokuratura nie może 
podać więcej informacji na temat 
ustaleń poczynionych w sprawie, 
ze względu na dobro śledztwa. – 
W zależności od wyników sekcji 
zwłok i ustaleń faktycznych praw-
dopodobna jest zmiana zarzutów 
– wyjaśnia.

Jak nieofi cjalnie dowiedzieli-
śmy się, mężczyzna miał zostać 
przejechany przez maszynę rol-
niczą. Kierujący nią nie wezwał 
od razu pomocy, dopiero po pew-
nym czasie sam miał przywieźć 
samochodem ciężko rannego 
na swoje podwórko i  powiado-
mić o  tym odpowiednie służby. 
Mężczyzna zmarł 21 maja przed 
godz. 3 w nocy. Miał liczne rany 
zmiażdżeniowe, w obrębie klatki 
piersiowej, miednicy i  kończyn. 
 mwk 

RZUT OKIEM | POŻAR SAMOCHODU

Ford Focus, który stał zaparkowany 
przed posesją w Bocheniu, zapalił 
się od komory silnika. W pojeździe 

nikogo nie było, jednak ogień stwarzał 
zagrożenie dla budynku. Na miejsce 

zostały skierowane dwa zastępy 
OSP z Bochenia i z Ostrowa, 

a także jeden samochód z JRG 
z Łowicza. Ratownicy ugasili pożar 

i odłączyli akumulator. tm FO
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Łowicz | Dyskusje na targu

Truskawki nadal drogie
Utrzymujące się wysokie ceny 

truskawek były w ostatnich dniach 
jednym z  gorętszych tematów 
na targowisku miejskim w Łowi-
czu. 

Przed weekendem na większo-
ści stoisk utrzymywała się cena 
15 złotych za kilogram truskawek 
i  30 złotych za  łubiankę, w  któ-
rej są 2 kilogramy owoców. Tyl-
ko w jednym miejscu na łowickim 
rynku udało nam się znaleźć tru-
skawki w cenie 13 złotych za ki-
logram, ale były one naprawdę 
drobne. We wtorek, 1 czerwca, 
gdy zamykaliśmy ten numer NŁ, 
cena spadła do ok. 13 za kilogram. 

Dominują odmiany słodkie: 
Azja i Rumba. Tego, że jest drogo, 
nie kwestionują handlarze i kupu-
jący. Wielu z  tych ostatnich za-
trzymuje się i pyta o cenę truska-
wek, ale ich nie kupuje. 

Rafał Galiński, plantator tru-
skawek z  Goleńska, powiedział 
nam, że na  wysoką cenę truska-
wek w tym roku wpłynęła przede 
wszystkim pogoda. Mało słońca, 
chłodne i deszczowe dni sprawiły, 
że wczesne truskawki są drobne 
i  niekształtne. Choć tak napraw-
dę to właśnie ich niedoskonałość 
daje nam gwarancję, że są polskie. 
Owoce eksportowe z  zagranicz-
nych krajów są zwykle dorodne, 
w  pięknym kolorze i  wyglądają 
„jak malowane”.

Plantator z Goleńska nie kryje 
jednak, że wysoka cena odstrasza 
kupujących. Obecnie sprzedawa-
ne są truskawki z  upraw przy-
krytych włókniną lub folią. Już 
jednak za nieco ponad tydzień po-
jawią się w  sprzedaży truskawki 
gruntowe, a wówczas ich cena po-
winna zacząć spadać. 

Nieborów | Słynny obraz gości w pałacu

Lato z Chopinem Siemiradzkiego
W piątek 28 maja do Muzeum w Nieborowie dotarł z USA 
wyjątkowy eksponat, wypożyczony z prywatnej kolekcji 
obraz Henryka Siemiradzkiego „Chopin w salonie księcia 
Antoniego Radziwiłła w roku 1829”. Dzieło po raz ostatni 
było prezentowane w Polsce w 1888 roku w Krakowie. 
Będzie je można u nas oglądać do końca sierpnia.

Kurator Muzeum w Nieboro-
wie Monika Antczak powiedzia-
ła nam, że obraz udało się spro-
wadzić do Polski dzięki Fundacji 
Trzy Trąby, na  czele której stoi 
Maciej Radziwiłł, pasjonat histo-
rii rodu oraz kolekcjoner zwią-
zanych z nim dzieł sztuki (część 
jego kolekcji jest prezentowa-

na w  Muzeum w  Nieborowie). 
Fundacja m.in. pokryła koszty 
sprowadzenia obrazu do  Polski 
z USA. Sprowadzenie dzieła Sie-
miradzkiego kurator ocenia jako 
wspólny duży sukces muzeum 
i fundacji. Jego obecność w kra-
ju już wywołała ogromne poru-
szenie wśród pasjonatów sztu-
ki, przede wszystkim twórczości 
Siemiradzkiego. – To obraz, 
o którym się dużo mówi i pisze, 
a  który właściwie nie był przez 
nikogo w  kraju widziany – za-
uważa kurator.

Obraz z  został wypożyczony 
z prywatnej kolekcji Johna Radzi-
wiłła, mieszkającego w  Nowym 
Jorku. W jego sprowadzenie za-
angażowane było Ministerstwo 
Kultury, dzięki któremu obrazo-
wi udzielono immunitetu, który 

daje gwarancję właścicielowi, że 
w przypadku ewentualnych rosz-
czeń do jego własności nie zosta-
nie on zatrzymany w kraju do wy-
jaśnienia spornej sytuacji. Starania 
o  jego sprowadzenie do  Polski 
trwały od  ponad roku i,  jak za-

znacza w  rozmowie z  nami ku-
rator muzeum, nie były one pro-
ste z punktu widzenia formalnego 
oraz bezpieczeństwa dzieła.

Obraz znajdzie się na ekspozy-
cji Muzeum w Nieborowie od nie-
dzieli, 13 czerwca, do końca 

sierpnia – będzie eksponowany 
w sali weneckiej, na parterze pała-
cu Radziwiłłowskiego. Specjalną 
na tę okoliczność aranżację wnę-
trza przygotowała konserwator 
sztuki z  Muzeum w  Nieborowie 
Elżbieta Bogaczewicz-Biernacka. 
Później dzieło będzie prezentowa-
ne na  wystawie na  Zamku Kró-
lewskim w Warszawie. 

Dzieło Siemiradzkiego powsta-
ło w 1887 r. Po 111 latach, w 1998, 
zostało zakupione na nowojorskiej 
aukcji przez Johna Radziwiłła. 
Nie ukazuje historycznego wyda-
rzenia, jest tylko wyobrażeniem 
sceny, która według wszelkiego 
prawdopodobieństwa mogła mieć 
miejsce. Scena została przedsta-
wiona w salonie jednej z książę-
cych posiadłości. Widać na  niej 
grającego na  fortepianie Chopi-
na, a  obok postać księcia Anto-
niego Henryka Radziwiłła (syna 
Michała Hieronima, właściciela 
Nieborowa i Heleny z Przeździec-
kich, założycielki parku w Arka-
dii) oraz jego córki Elizy w oto-
czeniu innych osób. Taki koncert 
mógł się odbyć w 1829 r. w jed-
nej z posiadłości księcia Antonie-
go Henryka Radziwiłła. Pewne 
jest bowiem, że książę Radziwiłł, 
jak i  pozostała część rodziny 
oraz Chopin utrzymywali kon-
takty. Wielki kompozytor gościł 
m.in. w radziwiłłowskim majątku 
w  Antoninie pod Ostrzeszowem 
w południowej Wielkopolsce. 

AKADEMIZM NAJWYŻSZEJ PRÓBY
Henryk Siemiradzki 
(1843–1902) jest uznawany 
za jednego z najwybitniejszych 
polskich malarzy, 
przedstawiciela akademizmu 
w malarstwie europejskim. 
Artysta, urodzony na dalekiej 
Ukrainie pod Charkowem, 
w polskiej rodzinie, ukończył 
najpierw nauki matematyczne 
na Uniwersytecie 
w Charkowie, ale potem studia 
malarskie na Akademii Sztuk 

Pięknych w Petersburgu. 
Tworzył najczęściej obrazy 
tematycznie nawiązujące 
do antyku i Biblii. Bodaj 
najbardziej znanym jego 
obrazem są „Pochodnie 
Nerona” ofi arowane 
przez niego miastu Kraków 
do tworzonego wtedy Muzeum 
Narodowego. Zdobywał 
najwyższe wyróżnienia 
na międzynarodowych 
wystawach.

TOMASZ
BARTOS

tomasz.bartos@lowiczanin.info

dokończenie ze str. 1

Gmina Zduny 24 maja na 
swoim Facebooku ogłosiła (a 27 
maja wójt Krzysztof Skowroński 
mówił o tym podczas sesji Rady 
Gminy), że na liście sołectw, któ-
re otrzymały wsparcie z Urzędu 
Marszałkowskiego z  programu 

Sołectwo na Plus w  wysokości 
10.000 zł znalazło się aż sześć 
miejscowości: Bogoria Pofol-
warczna, Retki, Rząśno, Zduny, 
Bogoria Dolna i  Bąków Dolny. 
W sumie będzie to 60 tys. zł, przy 
czym gmina do realizacji projek-
tów dołoży taką samą kwotę, lub 
nawet większą. 

Tegoroczny konkurs został zor-
ganizowany w inny sposób niż po-
przednie. Wcześniej o  przyzna-
nie grantu sołeckiego do Urzędu 
Marszałkowskiego występowała 
gmina, która sama mogła dokonać 
wstępną selekcję, ponieważ z jed-
nej gminy można było zgłosić 3 
wnioski. W tym roku nie było 
ograniczeń liczby wniosków z da-
nej gminy i to nie gminy zgłaszały 
projekty, ale bezpośrednio sołec-
twa i to im zostaną one przyzna-

ne. Do Urzędu Marszałkowskiego 
wpłynęło 1400 wniosków, które 
przeszły już ocenę formalną i me-
rytoryczną. Utworzona została li-
sta projektów do dofi nansowania, 
na której znalazły się 603 sołec-
twa, z  czego 100 na liście rezer-
wowej. Co z tymi z listy rezerwo-
wej? – Zarząd województwa robi 
wszystko, aby wszystkie wnio-
ski rozpatrzone pozytywnie mo-
gły otrzymać wsparcie – deklaruje 
Urząd Marszałkowski.  mwk 

Województwo łódzkie | Sołectwo na Plus

5 milionów dla 500 wiosek

RZUT OKIEM | W OBRONIE WOLNOŚCI NA BIAŁORUSI

Stowarzyszenie 
Gazet Lokalnych, którego 

jesteśmy współzałożycielem, 
zorganizowało w piątek 

28 maja przed ambasadą 
Białorusi w Warszawie pikietę 

z żądaniem uwolnienia 
więzionych tam dziennikarzy. 

Organizowaliśmy ją jeszcze 
zanim Łukaszenka nakazał 

porwać samolot z Ramanem 
Pratasiewiczem. W pikiecie wzięło 

udział kilkadziesiąt osób, w tym 
kilku znanych dziennikarzy mediów 

ogólnopolskich. Wszystkim tym 
naszym Czytelnikom, którzy 
poparli petycję o uwolnienie 
więźniów, opublikowaną na 

naszym portalu Łowiczanin.info 
serdecznie dziękujemy. Petycji 
nikt w ambasadzie nie przyjął, 

mury były zamknięte. Ufajmy, że 
niedługo runą. wal FO
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Konserwator sztuki nieborowskiego muzeum Elżbieta Bogaczewicz-Biernacka (tyłem) pochyla się nad 
obrazem Henryka Siemiradzkiego, który dotarł do placówki w piątek, 28 maja.
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Ceny pierwszych truskawek odstraszają kupujących. 
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W Zdunach pokazano  
elektryczny autobus. 
Mają mieć taki lub podobny. str. 8Aktualności

REKLAMA

Domaniewice | Trwa adaptacja pomieszczeń. Będzie też plac zabaw 

Klub Malucha,  
czyli po prostu żłobek 
Całkiem nowy żłobek 
– a formalnie „Gminny 
Klub Malucha”, powstaje 
w Domaniewicach.  
Do tej pory w tej gminie 
nie było takiego miejsca. 
Placówka, do której będzie 
mogło uczęszczać  
16 dzieci, jest organizowana 
w wolnych pomieszczeniach 
w budynku przy ulicy 
Głównej, w którym mieści 
się ośrodek zdrowia. 

Do zagospodarowania po prze-
budowie są tam dwa pomiesz-
czenia z zapleczem o powierzch-
ni około 100 mkw. Dodatkowym 
atutem dla niektórych rodziców, 
którzy zechcą przyprowadzić 
dzieci do żłobka, może być bli-
skość przedszkola i szkoły. W są-
siedztwie budynku powstanie 
również ogrodzony plac zabaw 
dla maluchów. 

Przypomnijmy, że gmina uzy-
skała dofinansowanie w  wyso-
kości ok. 527 tys. zł z rządowego 
programu Maluch Plus oraz nieco 
ponad 505 tysięcy złotych z Euro-
pejskiego Funduszu Społecznego 
na  pokrycie bieżących kosztów 
dwuletniej działalności placów-
ki. – Sondowaliśmy jakie może 

być zainteresowanie żłobkiem 
ze strony rodziców i  jesteśmy 
pewni, że nie będzie stał pusty  
– uważa wójt gminy Domaniewi-
ce Paweł Kwiatkowski. 

Na bardzo podobnych zasadach 
powstanie również 16-osobowy 
żłobek przy Szkole Podstawo-
wej w Popowie w gminie Łowicz 
oraz rozbudowany będzie (by móc 
przyjąć o 16 dzieci więcej) istnie-
jący już żłobek w  Dzierzgówku 
w  gminie Nieborów. Otwarcie 
żłobka w Domaniewicach zapla-
nowane jest we wrześniu. – Mam 
nadzieję, że ze wszystkim zdąży-
my – mówi wójt Kwiatkowski. 

We wszystkich trzech placów-
kach rodzice nie będą ponosić 
przez co najmniej dwa lata opłat 
typu czesne, z wyjątkiem pokry-
wania częściowych kosztów wy-
żywienia. To wynika wprost z za-

łożeń projektu EFS. Co będzie 
z  opłatami za dwa lata? Według 
wójta Kwiatkowskiego to zbyt od-
legły okres, żeby mówić o konkre-
tach. 

Prace adaptacyjne wewnątrz 
budynku w Domaniewicach pro-
wadzi firma „Remontia” Anny 
Piechoty ze Skierniewic. Będą one 
kosztowały nieco ponad 340 tysię-
cy złotych. Wśród robót jest spo-
ro wyburzeń ścian wewnętrznych, 
demontaż starej stolarki okiennej 
i drzwi. Usunięta też będzie stara 
terakota i glazura w pomieszcze-
niach sanitarnych. Przed wejściem 
wybudowany zostanie przedsio-
nek z wózkownią, powstanie po-
chylnia dla niepełnosprawnych. 
Całkowitej przebudowy wy-
maga też instalacja elektryczna 
i oświetleniowa, wodna i sanitarna  
oraz centralnego ogrzewania. 

Ponadto powstał projekt dedy-
kowanego placu zabaw, za istnie-
jącym budynkiem w  narożniku 
południowo-wschodnim. Będzie 
to ogrodzony plac o kształcie tra-
pezu o wymiarach 10 x 8-12 m, 
o  nawierzchni poliuretanowej 
z  wejściem od strony budynku. 
Mają tam stanąć charakterystycz-
ne dla placów zabaw urządzenia 
rekreacyjno-zabawowe, trzy ławki 
oraz kosze na śmieci. 

Ponieważ budowa placu zabaw 
jest uzupełnieniem funkcji żłobka 
powstającego w  trybie pozwole-
nia na budowę, ta część robót bę-
dzie mogła być wykonana w tzw. 
trybie zgłoszenia budowy w  sta-
rostwie. Taka procedura jest prost-
sza. Gmina wyłoniła już wyko-
nawcę robót. Za 106,5 tys. zł plac 
wykona firma Sportfit Grażyny 
Kowalskiej z Tłuszcza.  mak

Łowicz | Osiedle przy Krudowskiego 

Na plac zabaw dzieci 
poczekają do lipca

Miasto podpisało umo-
wę na  realizację placu zabaw  
oraz siłowni plenerowej przy ul. 
Krudowskiego, pomiędzy bloka-
mi nr 10 i 12. Inwestycje zreali-
zuje Przedsiębiorstwo Handlo-
wo-Usługowego Pawła Ziętary 
z  Tomaszowa Mazowieckiego  
za 114 tys. zł. 

Naczelnik Wydziału Inwesty-
cji i Remontów w ratuszu Grze-
gorz Pełka powiedział nam,  
że z  pięciu oferentów, którzy 
złożyli oferty, z procedury prze-
targowej wykluczonych zostało 
dwóch, z powodu braków formal-
nych w  złożonej dokumentacji. 
Byli to oferenci oferujący naj-
niższe ceny – 95 tys. i  110 tys. 
zł. Trzecią pod względem ceny 
była oferta firmy z  Tomaszowa.  
Jej wartość przekracza o  blisko 

20 tys. zł rezerwowaną pierwot-
nie kwotę na to zadanie.

Po podpisaniu umowy firma 
przystąpi do kompletowania wy-
posażenia placu zabaw zgodnie 
ze specyfikacją, jego montowanie 
przewiduje w lipcu, do końca tego 
miesiąca ma on być gotowy – po-
wiedział nam naczelnik Pełka. 

Przypomnijmy, że zgodnie 
z  zamówieniem na  placu zabaw 
zostaną zamontowane: dwie dwu-
osobowe huśtawki z  siedziskami 
kubełkowymi i w formie desecz-
ki, huśtawka wagowa, trzy bujaki 
sprężynowe, piaskownica, zestaw 
wieżowy ze zjeżdżalnią oraz urzą-
dzenia fitness: orbitrek, biegacz, 
wahadło. Całość uzupełnią: nowe 
ogrodzenia, cztery ławki i  kosze 
parkowe, a  także nawierzchnia 
z piasku.  tb

Gmina Chąśno | Nowa inwestycja

Połączenie wodociągów
Władze gminy Chąśno chcą  

w tym roku zamontować spinkę 
wodociągową, by połączyć wodo-
ciągi w Chąśnie Drugim i Błędo-
wie. Takie rozwiązanie pozwoliło-
by, w razie problemów z dostawą 
wody w jednym z  tych wodocią-
gów, zasilać go z tego drugiego.

Inwestycje w gospodarkę wod-
ną są – zgodnie z  zapowiedzia-
mi wójta Dariusza Reczulskiego 
– jednymi z priorytetowych w tej 
kadencji samorządu. Ta również 
wpisuje się w politykę minimali-
zowania uciążliwości i strat powo-
dowanych przez suszę. Oba te wo-
dociągi są zaopatrywane w wodę 
z  gminy Kocierzew Południowy  
– Chąśno Drugie z  Płaskocina, 
Błędów z  Kocierzewa. Spinka 
znajdowałaby się w Chąśnie Dru-
gim.

Na zadanie wyodrębniono 
150 tys. zł. Ma ono też związek 
z  planowaną modernizacją drogi 

w Chąśnie Drugim, która ma być 
poszerzona. Po poszerzeniu odci-
nek ok. 200 metrów wodociągu 
znalazłby się pod nowo położo-
nym asfaltem. Gdyby tak zostało, 
to mogłoby się zdarzyć, że w razie 
awarii wodociągu trzeba by było 
zrywać nowy asfalt. Rozsądnie 
będzie przesunąć wodociąg pod-
czas modernizacji drogi. To jed-
nak będzie robione prawdopodob-
nie wiosną przyszłego roku, bo 
w tym może nie wystarczyć cza-
su na przygotowanie dokumenta-
cji i wyłonienie wykonawcy (naj-
bardziej problematyczna jest przy 
tym konieczność przesunięcia 
trzech słupów energetycznych).

Wójt Dariusz Reczulski zapro-
ponował więc radnym, by zrobić 
w tym roku, jako odrębną inwesty-
cję, to co jest realne do wykonania 
w krótszym czasie – czyli spinkę. 
Radni jednogłośnie poparli ten po-
mysł.  tm

Łowicz | Dodatkowe 10 tys. zł

Czy fontanna będzie działać 
przed Bożym Ciałem?

Zarządzeniem burmistrza  
10 tys. zł zostało przesunięte w bu-
dżecie miasta na naprawę fontan-
ny na Nowym Rynku. 

24 maja naczelnik Wydzia-
łu Spraw Komunalnych Pa-
weł Gawroński powiedział nam,  
że w weekend 22-23 maja urzą-
dzenia odpowiedzialne za stero-
wanie przepływem wody zostały 
sprawdzone przez specjalistycz-
ną firmę, która została wezwana 
na  miejsce przez konserwatora 
fontanny, łowicką firmą Cewokan. 
Ta bowiem miała problem z uru-
chomieniem nieczynnych od bli-
sko dwóch lat urządzeń. Okazało 
się, że kilka podzespołów fon-
tanny nie wytrzymało próby cza-
su i konieczna jest ich wymiana, 
m.in. czujników i falowników od-
powiedzialnych za zasilanie, jest 

też problem z częścią oprogramo-
wania. Dodatkowe prace wyce-
niono na 8 tys. zł. 

We wtorek 25 maja burmistrz 
zarządzeniem przesunął 10 tys 
zł na utrzymanie fontanny z wy-
datków zaplanowanych na  utrzy-
manie oświetlenia ulicznego. 
Pieniądze te mają pokryć w cza-
łości koszty uruchomienia atrakcji 
na Nowym Rynku.

Jak nam powiedziano w  ratu-
szu, firma mająca dokonać na-
prawy fontanny zapewnia, że zro-
bi wszystko, aby woda tryskała 
z niej przed Bożym Ciałem, czyli 
3 czerwca.

Przypomnijmy, że stałą kon-
serwacją fontanny zajmuje się ło-
wicka firma Cewokan, jej rocz-
na umowa z  miastem opiewa  
na 23 tys. zł.  tb

Sondowaliśmy,  
jakie może być 
zainteresowanie 
żłobkiem  
ze strony rodziców 
i jesteśmy pewni,  
że nie będzie stał pusty.

wójt gminy Domaniewice 
Paweł Kwiatkowski

Domaniewice są jedną z kilku gmin w naszym powiecie, w których dzięki dotacjom, od września będą mogły 
działać nowe żłobki. 
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dokończenie ze str. 1

Decyzja z wewnątrz 
mnie
– Już w dzieciństwie, gdy inni 

chłopcy chcieli być strażakami 
czy policjantami, ja mówiłem, 
że chcę zostać księdzem – mówi 
w rozmowie z nami ks. Artur Ko-
siorek. – Później na różnych eta-
pach życia ta myśl to się ode mnie 
odsuwała, to przybliżała, ale był 
czas, że zdawała się być czymś 
abstrakcyjnym.

Nasz rozmówca uczył się w II 
LO, zaraz po maturze rozpoczął 
pracę, wkrótce wyjechał do Nie-
miec. Jak mówi – tam dopiero 
myśl o kapłaństwie zaczęła w nim 
poważnie dojrzewać. 

– Widziałem wokół siebie lu-
dzi dobrze zarabiających, dobrze 
sytuowanych, żyjących komforto-
wo, ale jakby w jakiejś pustce, bez 

głębszego sensu – mówi. – Sam 
zresztą żyłem wtedy podobnie.

Po powrocie do Polski, był 
w  Łowiczu na dniach otwartych 
w  WSD. Wtedy dopiero podjął 
decyzję, w której trwa aż do teraz.

– To była decyzja wypływająca 
z wewnątrz mnie – mówi. – Cza-
sami może ktoś z rodziny czy ja-
kiś znajomy kapłan mówił, że 
widziałby mnie jako księdza, cza-
sami niektórzy może nawet sobie 
w ten sposób żartowali, ale nikt na 
to nie naciskał. Nie wiedzieli, co 
myślę na ten temat, bo jestem oso-
bą dość skrytą i nikomu nie zwie-
rzałem się z moich myśli o powo-
łaniu.

Perspektywa niemal 
nierzeczywista
Ks. Hubert Siepert, podobnie 

jak wielu jego kolegów z semina-
rium, służył do mszy jako mini-

strant, potem jako lektor. Był więc 
ciągle blisko Kościoła, ale przez 
długi czas nie był przekonany, by 
wstąpić w stan duchowny. Podob-
nie jak ks. Artur mówi, że gdy był 
nastolatkiem wydawało mu się to 
perspektywą niemal nierzeczywi-
stą. Przez trzy lata studiował ad-
ministrację, zrobił z niej licencjat. 
Potem zdecydował się na semina-
rium.

– Choć do tej chwili, jaką jest 
sprawowanie swojej pierwszej 
Eucharystii, jesteśmy przygoto-
wywani przez sześć lat, to jednak 
trudno nie odczuwać przy tym 
czysto ludzkiego stresu, niepew-
ności – mówi. – Jest to ogromne 
poczucie odpowiedzialności, du-
chowo czuję ciężar powołania, 
jakie na siebie przyjąłem. Mimo 
tego wszystkiego, jest przy tym 
przede wszystkim wielka radość. 
 tm

Łowicz | Święcenia prezbiteratu – i rozmowy o życiu

Diecezja łowicka  
ma trzech nowych kapłanów

RZUT OKIEM | PRZEZ MAGAZYNOWĄ

Prace na ul. Napoleońskiej w Łowiczu weszły w kolejny etap. 
Rozbierana jest nawierzchnia na odcinku od skrzyżowania z ul. Klickiego 
do stacji paliw Orlen i z tego powodu ulica została na tym odcinku 
wyłączona z ruchu na okres około dwóch tygodni. Dojazd  
do wspomnianej stacji oraz punktów handlowych przez najbliższe dwa 
tygodnie będzie możliwy wyłącznie od ul. Magazynowej. W tym czasie 
na wykorytowanym fragmencie wysypany zostanie tłuczeń, który w finale 
zostanie przykryty nowym asfaltem. tb
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Łowicz | Pierwsza od lat inwestycja ŁSM – i od razu duże zainteresowanie

To był strzał w dziesiątkę: pierwszego 
dnia kolejka pod drzwiami
W poniedziałek 31 maja, pierwszego dnia,  
gdy chętni mogli składać w siedzibie ŁSM 
deklaracje zakupu mieszkania w bloku, który 
spółdzielnia zamierza zbudować na Bratkowicach, 
złożono już 40 deklaracji. A mieszkań ma być 96  
i 8 segmentów w szeregowcu.

To ostateczne potwierdze-
nie zainteresowania inwestycją. 
Wstępne rozeznanie dały już jed-
nak władzom ŁSM ankiety roz-
prowadzane przed kilkoma mie-
siącami. W odpowiedzi na nie 
zainteresowanie nabyciem lokali 
wyraziło ponad 300 osób. – Od 
odpowiedzi na te ankiety zależało, 
czy będziemy chcieli tę inwestycję 
prowadzić. I bardzo się z tego cie-
szymy – mówi prezes spółdzielni 
Mariusz Siewiera. 

Przypomnijmy, że nowa inwe-
stycja ŁSM zostanie zlokalizowa-
na na spółdzielczej działce przy 
skrzyżowaniu ul. Błogosławionej 

Lament i Bursztynowej w rejonie 
bloków o numerach 38 i 45. Bę-
dzie się na nią składać pięciokon-
dygnacyjny blok i  segmentowiec 
z łącznie 139 lokalami mieszkal-
nymi i  4 lokalami usługowymi. 
Całość inwestycji uzupełnią win-
dy, podziemny parking na 62 auta 
i 96 komórek.

Aktualnie projekt techniczny 
jest już gotowy, przygotowywane 
są projekty instalacji, wystąpienia 
o  pozwolenie na budowę należy 
się spodziewać na początku lipca. 
Potem spółdzielnia ogłosi przetarg 
mający wyłonić wykonawcę. Pra-
ce budowlane powinny się rozpo-

cząć na przełomie tego i przyszłe-
go roku.

Osoby, które wstępnie zgłosiły 
chęć zakupu mieszkania w  blo-
ku lub domu szeregowego, pod 
koniec maja otrzymały do wy-
pełnienia dokumenty. Jak wspo-

mnieliśmy na początku, ponad 
40 takich deklaracji (o przydział 
lokalu mieszkalnego, miejsca po-
stojowego w  garażu podziem-
nym i komórki lokatorskiej) zosta-
ło złożonych już w poniedziałek, 
ostateczny termin złożenia uzu-

pełnionego wniosku do sekretaria-
tu ŁSM to 25 czerwca. Na tej pod-
stawie zostanie sporządzona lista 
osób chętnych do nabycia lokali. 

Prezes Siewiera przyznaje, że 
jest nieco zaniepokojony gwał-
townym ostatnio wzrostem cen 
materiałów budowlanych, przede 
wszystkim stali i styropianu. Mię-
dzy innymi dlatego spółdzielnia 
wstrzymuje się z  przetargami na 
termomodernizację budynków. 
Ostatnie dni wskazują jednak – 
zauważa prezses – że ceny wy-
hamowały. Jego zdaniem decy-
dujący dla poziomu cen za lokale 
w  nowym bloku będzie wynik 
przetargu na wykonawcę. – Ale na 
pewno będziemy tańsi od dewe-
loperów – zapewnia Mariusz Sie-
wiera. – Jako spółdzielnia nie nali-
czamy marży.

Duże zainteresowanie obecną 
propozycją przełoży się prawdo-
podobnie na kolejne plany inwe-
stycyjne spółdzielni, w następnych 
latach. – Najpierw to skończmy 
– zastrzega prezes. – Ale mamy 
jeszcze tereny na kolejne budynki 
– mówi.  aa, mwk,wal

Wizualizacja pokazuje, jak będzie wyglądać nowy blok Łowickiej 
Spółdzielni Mieszkaniowej na łowickich Bratkowicach i położone obok 
szeregowce. 
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Łowicz, Łódź 

Proces 
o znieważenie 
prezydenta
Wciąż nie została zamknięta 
sprawa transparentu, z jakim 
mieszkaniec Łowicza 
Mirosław Iwański pojawił 
się 10 lutego ubiegłego  
na wiecu przedwyborczym 
prezydenta Andrzeja Dudy 
na Nowym Rynku. Wyrok 
sądu – zresztą nie pierwszy 
w tej sprawie – poznamy 
prawdopodobnie  
na początku lipca.

Przypomnijmy, że na transpa-
rencie trzymanym przez Miro-
sława Iwańskiego widniał napis 
„Mamy durnia za prezydenta”, 
za co prokuratura postawiła łowi-
czaniowi zarzut znieważenia gło-
wy państwa. Sam oskarżony tłu-
maczył się, iż był to jedynie cytat 
z wypowiedzi byłego prezydenta 
Lecha Wałęsy, poza tym mieścił 
się w  granicach wolności słowa 
przysługującej wszystkim obywa-
telom.

Sąd Okręgowy w Łodzi wydał 
w tej sprawie wyrok uniewinnia-
jący, ale ten został potem uchylo-
ny przez Sąd Apelacyjny. Sprawa 
została skierowana do ponowne-
go rozpatrzenia w  Sądzie Okrę-
gowym.

Wczoraj, 1 czerwca, Mirosław 
Iwański stawił się na rozprawie 
w łódzkim sądzie. Sąd zadecydo-
wał u wyłączeniu jawności postę-
powania, co w  sprawach o  znie-
sławienie jest stosowane co do 
zasady, jeżeli oskarżyciel czy po-
krzywdzony nie składał wniosku 
o jawność.

Z tego też powodu ani Miro-
sław Iwański, ani jego adwokat 
nie mogą komentować przebie-
gu rozprawy. – Jedno co mogę 
powiedzieć, to podziękować za 
wsparcie tym, którzy zawsze są ze 
mną – powiedział.

Przed sądem byli z  transpa-
rentami wspierający go działacze 
z łódzkiej grupy „Niepokorni oby-
watele”: Beata Karalus, Andrzej 
Kulesza i  Piotr Kłoda. Na trans-
parentach mieli hasała: „Mirek 
jesteśmy z tobą!”, „Mamy prawo 
do protestu!”, a  na największym 
transparencie: „Zdradza ojczyznę 
ten kto łamie jej najwyższe pra-
wo”. Transparentów na temat pre-
zydenta tym razem nie było.  tm
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OSP | Nowa wersja budzącego emocje projektu

Teraz głos mają sami strażacy
Projekt Ustawy o Ochotniczej Straży Pożarnej 
jest tematem spotkań przedstawicieli jednostek 
z powiatu łowickiego z komendantem PSP 
w Łowiczu mł. bryg. Arkadiuszem Makowskim 
i jego zastępcą mł. bryg. Rafałem Garbarzem. 
Zachęcają oni strażaków do zapoznawania się 
z nową wersją projektu i czynnego udziału 
w konsultacjach, bo – jak widać – uwagi 
strażaków są uwzględniane.

Spotkania z komendantami od-
były się już w  strażnicach OSP 
w  Łowiczu (20 maja) i  Gzince 
(25 maja), a planowane są jeszcze 
w  Bąkowice Górnym (31 maja), 
Kiernozi (1 czerwca) i  Nieboro-
wie (8 czerwca).

O ogłoszonym 28 kwietnia pro-
jekcie ustawy, która ma być pro-
cedowana przez Sejm jeszcze 
w tym roku, pisaliśmy obszernie 
w  poprzednim numerze Nowe-
go Łowiczanina. Przedstawiliśmy 
tam związane z nim obawy, jakie 
mają szczególnie zarządy powia-
towe i wojewódzkie Związku OSP  
oraz druhowie z mniejszych i sła-
biej doposażonych jednostek. 

Do głosów wyrażających oba-
wy odnieśli się komendanci ło-
wickiej PSP, przekazując ustalenia 
i zapewnienia komendantów wyż-
szego szczebla oraz strony rządo-
wej. Poinformowali też o  zmia-
nach, jakie wprowadzono w nowej 

wersji projektu, ogłoszonej we 
wtorek 18 maja. Nie jest to wersja 
ostateczna, nadal trwają konsulta-
cje społeczne nad projektem.

Cele ustawy
Rządzący mówią, że istotą 

Ustawy o Ochotniczej Straży Po-
żarnej jest uregulowanie i podnie-
sienie statusu prawnego jednostek 
OSP w  jednym akcie prawnym 
rangi ustawowej. Ustawa ma poza 
tym na celu wzmocnienie ich 
funkcjonowania we wzajemnych 
relacjach z gminą, której zadania 
w zakresie ochrony przeciwpoża-
rowej wykonują. Ponadto, celem 
ustawy jest przyznanie druhom 
długo oczekiwanego dodatku 
emerytalnego, jednolitej legity-
macji oraz innych uprawnień.

Na ten moment wszystkie 
OSP działają na zasadach okre-
ślonych w  Ustawie o  Stowarzy-
szeniach. Ustawa jest już wieko-

wa, była przyjmowana w  1989 
roku, w zupełnie innych realiach. 
Dodajmy tu, że Państwowa Straż 
Pożarna została ustawowo powo-
łana dopiero w 1991 roku. – Wy-
dawać by się mogło, że projekt tej 
ustawy pojawił się teraz nagle, ale 
o potrzebie wielu proponowanych 
zmian dyskutowano już od dawna 
– zauważa komendant Makowski.

Nie zabiorą mundurów, 
ani miana strażaka
W nowej wersji projektu zosta-

ło zapisane wprost, że OSP jest 
formacją mundurową. Projekt nie 
przewiduje natomiast odbiera-
nia prawa do noszenia mundurów 

wyjściowych strażakom Ochotni-
czych Straży Pożarnych, nawet je-
śli nie będą one w stanie utworzyć 
Jednostki Ratowniczo-Gaśniczej 
OSP. 

Używamy tu nazwy „JRG”, 
choć teraz rozważane jest też uży-
cie określenia JOT (Jednostka 
Operacyjno-Taktyczna), dla od-
różnienia od JRG, które funkcjo-
nują w straży państwowej. 

Co do nazewnictwa, to rozwa-
żona ma też być kwestia użycia 
w ustawie słów „strażak”, którego 
na ten moment nie ma w projekcie 
(jest „ratownik OSP”). Co prawda 
mogłoby się wydawać, że to tyl-
ko spór semantyczny, ale wielu 

członków OSP było oburzonych 
tym, że w  ustawie miałoby za-
braknąć tego, dodającego ochot-
nikom prestiżu, określenia.

Wymagania mniej 
rygorystyczne
Nie jest jednak tak, że jed-

nostka, która nie będzie w stanie 
utworzyć JRG, nie utraci niczego. 
W  myśl projektu ustawy będzie 
nadal mogła działać jako stowa-
rzyszenie, na zasadach takich jak 
inne stowarzyszenia, ale nie bę-
dzie mogła liczyć na finansowa-
nia przewidziane obecnie w Usta-
wie o ochronie przeciwpożarowej. 
Obawy, że takie słabe jednost-

ki znajdą się niejako „poza syste-
mem” i trudno im będzie rozwijać 
się w  pożądanym kierunku kie-
runku, nie są bezzasadne.

Według aktualnego projektu 
wymagania do utworzenia JRG 
to: posiadanie przynajmniej jed-
nego samochodu ratowniczo-
-gaśniczego (może być lekki), 
sprzętu ratownictwa technicznego  
oraz przynajmniej sześciu wy-
szkolonych ratowników. To wy-
maganie niższe niż obecnie po-
trzebne do włączenia jednostki  
do Krajowego Systemu Ratowni-
czo-Gaśniczego.

Szkolenia  
nieodpłatne
W pierwszej wersji projektu 

w zapisie o szkoleniach nie poja-
wiło się słowo „nieodpłatne”, co 
wielu interpretujących odebra-
ło jako próbę otwarcia furtki dla 
obciążenia kosztami szkoleń stra-
żaków, jednostek czy samorzą-
dów. W nowej wersji projektu już 
tego błędu nie ma, wyraźnie za-
znaczono, że szkolenia mają być 
nieodpłatne dla strażaków (tj. fi-
nansowane z  budżetu państwa). 
Organizować i  prowadzić je bę-
dzie straż państwowa.

Jak mówił komendant Makow-
ski – wiele kwestii nadal wymaga 
jeszcze rozważenia i  doprecyzo-
wania, dlatego zachęca wszystkich 
komendantów i  innych członków 
OSP do zapoznawania się z pro-
jektem i czynnego udziału w kon-
sultacjach. Przykładem kwestii 
nadal niejasnej jest status jedno-
stek typowo specjalistycznych, ta-
kich jak łowicka OSP-Ratownic-
two Wodne.  tm

Pierwsze ze spotkań informacyjnych ws. konsultacji zorganizowano w strażnicy OSP Łowicz. 
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Gmina Łyszkowice | Zwolnienia od podatków podzieliły radnych

Stawką niemałe pieniądze
Nowi inwestorzy na terenie gminy Łyszkowice będą zwolnieni na okres 
dwóch lat z podatków od nieruchomości i transportu – w myśl przyjętej 
26 maja uchwały rady gminy. Część radnych uważa, że to niepotrzebne 
uszczuplanie dochodów gminy, ale większość była za ustanowieniem 
„regionalnej pomocy inwestycyjnej”.

Podobny pomysł, jako zachę-
ta dla potencjalnych przedsię-
biorców, był przez wójta Ada-
ma Rutę przedkładany radzie już 
w listopadzie ubiegłego roku, 
wtedy jednak rada gminy odrzu-
ciła go większością głosów.

Inaczej było tym razem. Pro-
jekt został przyjęty, z tym, 
że zamiast proponowanych 
w nim trzech lat, radni zgodzi-
li się na dwa lata. O poparcie tej 
uchwały poprosił na sesji Arka-
diusz Płociński, wiceprezes za-
rządu Real Management S.A., 
prowadzącej we współpracy 
z Hillwood opisywaną już przez 
nas inwestycję w Czatolinie.

W przypadku tej inwestycji je-
den rok zwolnienia z podatków 
szacuje się ok. 1,7 mln zł. Tyle 
mogłoby wpłynąć do kasy gminy 
i zapewne by wpłynęło, bo trudno 
sobie wyobrazić, by fi rma z powo-
du nie przyjęcia tej uchwały zre-
zygnowała z budowy, na którą ma 
też pozwolenie (poza tym zainwe-
stowała – i dalej zamierza inwesto-
wać w drogę dojazdową).

Wójt Adam Ruta, wiedząc już, 
że pomysł wzbudza wśród czę-
ści radnych sprzeciw, zarzucił im 
krótkowzroczność. – Tego rodza-
ju inwestycje mogą być w użyt-
kowaniu przez 30 lat, więc nawet 
rezygnując ze zwolnienia przez 
trzy lata, mamy dzięki inwesty-
cjom zysk na kolejne lata – prze-
konywał.

W uzasadnieniu projektu czy-
tamy też, że dalszy rozwój in-
westycji przyczyni się także 
do rozwoju gospodarczego 
w sektorze handlu i  usług, po-
nieważ w przypadku stworzenia 
dużej liczby miejsc pracy pra-
cownicy nowo powstałych stano-
wisk z pewnością będą korzystali 
z punktów handlowych i usługo-
wych na terenie gminy.

Z kolei przewodnicząca rady 
Grażyna Rykała od począt-
ku deklarowała, że będzie prze-
ciwko projektowi w takiej for-
mie. Zwracała uwagę, że gmina 
nie posiada już własnych grun-
tów inwestycyjnych. Mówiła, 
że w pierwszej kolejności nale-
żałoby zadbać o przekształcenia 
na inwestycyjne gruntów rolnych 
należących do mieszkańców 
gminy. – Bez tego jedynym, któ-
ry zyska na tej uchwale, będzie 
deweloper inwestujący w Czato-
linie – mówiła. 

Przypomniała też, że gdy wójt 
proponował radzie podwyżki po-
datków dla mieszkańców, zawsze 
argumentował to rosnącymi po-
trzebami inwestycyjnymi gmi-
ny. – Dlaczego więc rezygnować 
na dwa-trzy lata z pieniędzy, któ-
re mogłyby być przeznaczone 
na te zadania, bez podnoszenia 
podatków? – pytała.

Przewodnicząca mówi też, że 
nie jest to w porządku, że o zwol-
nienie będą się mogły ubiegać jed-
ne fi rmy, inne – bo w projekcie po-
czyniono zastrzeżenia – już nie. 

Rozstrzygnęło 
głosowanie
Najpierw radni głosowali 

za zwolnieniem na okres trzech 
lat, zgodnie z propozycją przed-
siębiorcy przedłożoną przez wój-
ta. Za takim rozwiązaniem był 
jeden radny, przy sprzeciwie 
12 radnych i jednym głosie wstrzy-
mującym się. 

Za wprowadzeniem do projek-
tu zmiany – na 2 lata zwolnienia 
– ręce podniosło 11 radnych, przy 
dwóch głosach przeciw i jednym 
wstrzymującym się.

Wreszcie rada przystąpiła 
do głosowania nad przyjęciem 
uchwały. Za było 9 radnych: Igor 
Wojciechowski, Marcin Pietra-
szewski, Piotr Gajek, Teresa Kra-

wiec, Waldemar Kędzierski, Jaro-
sław Zagajewski, Tomasz Małkus, 
Waldemar Wysocki i  Lech Szy-
mański. 

Zwolnieniu w ramach przyję-
tej pomocy podlegać będą grun-
ty, budowle lub ich części oraz bu-
dynki lub ich części, na których 
realizowana jest inwestycja po-
czątkowa. 

Jak już wspominaliśmy – nie 
dotyczy to jednak wszystkich 
branż, bo w uchwale wyłączono 
z tej pomocy: stacje paliw, banki, 
działalność fi nansową i  ubezpie-
czeniową, związaną z  prowadze-
niem gier losowych i  hazardo-
wych, salony samochodowe oraz 
sprzedaż hurtową i detaliczną. 

W warunkach jest też zapisa-
ny m.in. wymóg utrzymania in-
westycji na terenie Gminy Łysz-
kowice przez okres co najmniej 
5 lat. 

Tego rodzaju 
inwestycje mogą 
być w użytkowaniu 
przez 30 lat, więc 
nawet rezygnując ze 
zwolnienia przez trzy 
lata, mamy dzięki 
inwestycjom zysk na 
kolejne lata.

Wójt Adam Ruta

Bolimów | Dał się poznać jako społecznik i sołtys

Nowy radny w Radzie
Na ostatniej sesji Rady Gminy Bolimów, 24 maja, 
zaprzysiężony został nowy radny, 35-letni Łukasz 
Rzepecki z Józefowa. Zastąpił on 31-letniego 
Arkadiusza Żukowskiego z Koloni Woli 
Szydłowieckiej, który zrezygnował z mandatu.

Wybory uzupełniające były 
wyznaczone na 28 marca siedzi-
bie Obwodowej Komisji Wybor-
czej nr 15 w szkole w Huminie. 
Wobec faktu, że zarejestrował się 
tylko jeden kandydat, głosowania 
nie przeprowadzono, a kandydat 

został z automatu radnym. Wcze-
śniej jednak, rejestrując swój start 
w wyborach, uzyskał około 90% 
poparcia mieszkańców swojej 
miejscowości.

Przypomnijmy, że w jedno-
mandatowym okręgu wybor-

czym nr 15, który obejmuje 
mieszkańców wsi: Józefów, Ko-
lonia Wola Szydłowiecka i Wola 
Szydłowiecka w ostatnich wy-
borach samorządowych do rady 
Gminy w 2018 roku Startowa-
ło trzech kandydatów, wówczas 
Łukasz Rzepecki uzyskał drugi 
wynik, przegrywając z Arkadiu-
szem Żukowskim. 

Łukasz Rzepecki dał się już 
w gminie poznać jako społecznik, 
pracuje w zarządzie Stowarzysze-
nia Inicjatywa Ziemi Bolimow-

skiej, które m.in. zaangażowane 
jest w realizację idei stworzenia 
i  upamiętnienia na terenie Bo-
limowa i  gminy Bolimów walk 
z okresu I wojny światowej. 

Nowy radny jest też aktywnym 
sołtysem w miejscowości, w któ-
rej mieszka, o jego aktywności 
może świadczyć chociażby pro-
fi l facebookowy sołectwa, gdzie 
publikuje np. pisane przez siebie 
wnioski. 

Swój pierwszy udział w sesji 
Rady Gminy też zakończył bar-
dzo aktywnie, składając zapyta-
nia i  interpelację w pięciu spra-
wach dotyczących zarządzania 
i fi nansów gminy.  tb

RZUT OKIEM | NARESZCIE NA SIŁOWNI

Już pierwszego dnia, gdy po covidowym zamknięciu można było 
otworzyć siłownie, 28 maja, i to od samego rana, pojawili się w nich 
ćwiczący. W łowickiej siłowni Platinium Gym&Fitness spotkaliśmy panią 
Anetę z gminy Łyszkowice, która powiedziała nam, że bardzo czekała 
na ten dzień. Przyznała, że w ostatnim czasie bardzo brakowało jej ruchu. 
– Jeśli się tu przychodzi, to jest motywacja do ćwiczeń – podkreśliła. 
A trening jest dla niej źródłem endorfi n i sprawia, że ma dużo energii 
na resztę dnia. aa

Gmina Kiernozia | Koniec kłopotów?

Wodę już można pić
O poprawie jakości wody 
z wodociągu w Chruślach 
poinformował 27 maja 
sanepid. Woda jest zdatna 
do picia! 

Po przeprowadzeniu działań 
naprawczych na ujęciu wykonano 
ponowne badania próbek wody. 
Potwierdziły one poprawę jako-
ści wody i brak obecności bakterii 
grupy coli w sieci. 

W związku z powyższym Pań-
stwowy Powiatowy Inspektor Sa-
nitarny w Łowiczu wydał ocenę 
o przydatności wody do spożycia 
z tej sieci wodociągowej.

Wodociąg ten zaopatrywał 
w wodę liczne miejscowości 
w gminie Kiernozia: samą Kier-
nozię, Wituszę, Zamiary, Niedzie-
liska, Chruśle, Brodne Towarzy-
stwo, Brodne Józefów, Jerzewo, 
Wiśniewo, Lasocin, Osiny, Ja-
dzień, Czerniew, Sokołów Kolo-
nię, Sokołów Towarzystwo, Tere-
sew, Tydówkę.

Przypomnijmy, że obecność 
w wodzie z tego ujęcia bakterii 
z grupy coli stwierdzono 18 maja. 
Przez 9 dni woda bez przegotowa-
nia mogła być stosowana jedynie 
do celów gospodarczych oraz prac 
porządkowych (np. mycia podłóg) 
i spłukiwania toalet.  mak

TOMASZ
MATUSIAK

tomasz.matusiak@lowiczanin.info
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Zduny | Nie tylko dla dzieci

Dzień Dziecka w niedzielę
6 czerwca w godz. 14-18 na par-

kingu za Urzędem Gminy w Zdu-
nach odbędzie się Gminny Dzień 
Dziecka. Choć atrakcje przygoto-
wane zostaną na świeżym powie-
trzu, organizatorzy zapowiadają, 
że muszą zostać zachowane za-
sady reżimu sanitarnego: nie za-
braknie płynu do dezynfekcji rąk, 
a podczas imprezy będzie obo-

wiązywał limit osób. Dzieci, któ-
re wraz z rodzicami przybędą na 
imprezę, mogą liczyć na zabawy 
z wodzirejem oraz na dmuchanym 
placu zabaw. Będzie też loteria 
fantowa, przejażdżki konne oraz 
inne niespodzianki. Stoiska wysta-
wią: ze starymi pojazdami Retro 
Łowiczanka, a z pysznościami do 
jedzenia Retro Xiężanki.  mwk
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Gmina Zduny | Marketing pierwsza klasa

Testowy autobus elektryczny 
przyjechał do Zdun
Przedstawiciele producenta polskich autobusów elektrycznych Pilea  
odwiedzili 25 maja Zduny, aby zaprezentować swój pojazd,  
który powstaje w Solcu Kujawskim. Był to autobus o długości 8,5 m,  
który może być wykorzystywany jako podmiejski lub szkolny, ma on 30 miejsc  
siedzących. Firma ma w swojej ofercie podobny pojazd, 10-metrowy,  
w którym ma 39 miejsc, także autobusy miejskie 8,5 m oraz 10 m. 

Jak się dowiedzieliśmy od Pio-
tra Bewziuka, dyrektora ds. mar-
ketingu i sprzedaży Agencji ARP, 
nazwa Pilea została wyłoniona 
w drodze konkursu. Choć na po-
zór może się wydawać niełatwa 
do  zapamiętania, bo nie „wpada 
w  ucho”, to jest to łacińska na-
zwa popularnego kwiatka donicz-
kowego, w  Polsce znanego jako 
„pieniążek” – co ma symbolizo-
wać oszczędność (przejechanie 
1 km autobusem elektrycznym 
generuje koszt około 45 groszy, 
a  autobusem na  olej napędowy  
– 1,20 zł). PILEA jest też w firmie 
rozszerzane jako polski innowa-
cyjny lekki elektryczny autobus. 

Polska firma będąca własno-
ścią Agencji Rozwoju Przemy-
słu zdecydowała się wyruszyć 
do  20  miejscowości w  Polsce, 
które tak jak Zduny z powodze-
niem wzięły udział w konkursie 
Narodowego Funduszu Ochrony 
Środowiska i  Gospodarki Wod-
nej i  uzyskały dofinansowanie 
na zakup jednego autobusu elek-
trycznego. 

Głównym celem wizyty było 
pokazanie, że w  Polsce produ-
kowane są takie autobusy. Wójt 
gminy Zduny Krzysztof Skow-
roński nie poznawał ich sam, 
tylko zaprosił na  przejażdż-
kę 13 uczniów klasy VII Szko-

ły Podstawowej w Nowych Zdu-
nach. Autobus pojechał najpierw 
do  Złakowa Borowego, gdzie 
wysiadła pierwsza uczennica, 
po czym zrobił rundę po gminie, 
w czasie której wszyscy inni zo-
stali odwiezieni do domu. 

W  czasie jazdy uczniowie 
i wójt (i nasz reporter, który zo-
stał zaproszony na  tą prezenta-
cję) mogli się dowiedzieć wielu 
ciekawych informacji o  nowo-
czesnym autobusie. Na przykład 
tego, że jest wyposażony w 6 ka-
mer, w  tym 4 wewnątrz, że ma 
wi-fi oraz ładowarki USB mię-
dzy każdą parą siedzeń (to szcze-
gólnie zainteresowało uczniów) 

i  specjalne miejsca na  plecaki. 
Dla bezpieczeństwa nie ma roz-
suwanych okien, tylko uchylne. 
Innowacyjne w tym modelu jest 
to, że ma on baterie w podłodze, 
a nie na dachu – jak konkurencyj-
ne firmy. 

– Ładowanie jest bardzo pro-
ste, wystarczy odłączyć betoniar-
kę i podłączyć autobus – żartował 
jeden z  marketingowców, wyja-
śniając, że autobus nie wymaga 
stacji ładowania, jedynie dostępu 
do siły (czyli sieci 380 V) i może 
zostać naładowany. Stacja łado-
wania umożliwia jednak szybsze 
naładowanie akumulatorów. 

Marketing był sympatyczny, 
a  każdy uczeń dostał od  firmy 
upominek. Czy jednak to właśnie 
autobus Pilea zostanie zakupiony 
przez gminę Zduny? – to nie jest 
przesądzone. Dostawca autobusu 
i stacji ładowania zostanie wyło-
niony w drodze otwartego prze-
targu, który nie został jeszcze 
ogłoszony.  mwk

Nieborów | Drobne, ale ważne prace

Remont poboczy, 
by nie naprawiać asfaltu
Na zlecenie gminy 
Nieborów w ubiegłym 
tygodniu przeprowadzona 
została poprawa poboczy 
na kilku drogach.

– Zdecydowaliśmy się na  te 
prace na odcinkach dróg, których 
nawierzchnia jest w dość dobrym 
stanie i nie wymaga obecnie jesz-
cze napraw, natomiast pobocza 
zostały w części rozjechane, i za-
padły się, odsłaniając krawędź 
asfaltu. Dalsze utrzymanie takie-

go stanu groziłoby postępującym 
jego niszczeniem – powiedział 
nam wójt gminy Nieborów Jaro-
sław Papuga.

Prace takie zostały wykona-
ne na  poboczach dróg Bełchów 
Osiedle – Dzierzgówek (żło-
bek), od  Dzierzgówka (żłobka) 
w kierunku Polesia, od kościoła 
w  Bełchowie do  skrzyżowania 
z drogą krajową nr 70 oraz na uli-
cy Radosnej w Mysłakowie, uli-
cy Zachodniej w  Bednarach 
i na drogach w północnej części 
Nieborowa.  tb

Gmina Nieborów | Sołectwo na Plus

Pieniądze na wsparcie 
pięciu sołectw
Pięć sołectw  
z terenu gminy Nieborów 
otrzymało wsparcie 
w ramach rządowego 
programu  
„Sołectwo na plus”. 
Każde z nich dostanie 
z niego po 10 tys. zł 
na realizację własnego 
zadania.

Wójt gminy Jarosław Papuga 
powiedział nam, że gmina będzie 
uczestniczyć finansowo w projek-
tach, na  które sołectwa wystąpi-
ły o  dofinansowanie, w  każdym 
z  przypadku kwotami równym 
dotacjom lub ją przewyższający-
mi. 

Dla każdego z  sołectw bo-
wiem jest to okazja, aby zrealizo-
wać swoje zamiary wykraczające 
poza kwoty otrzymywane z Fun-

duszu Sołeckiego za  pośrednic-
twem gminy.

I tak sołectwo Arkadia dopo-
saży świetlicę wiejską za  kwo-
tę 22,5  tys.  zł, Mysłaków wy-
kona remont kuchni w  swojej 
świetlicy za 23 tys. zł, Dzierzgó-
wek przeznaczy pieniądze na za-
kup mebli ogrodowych, zestawu 
lamp solarnych, paleniska i  bla-
szanego garażu oraz remontu 
kuchni w  szkole za  łączną kwo-
tę 20  tys.  zł, Bełchów zaplano-
wał zakup mobilnego podestu 
scenicznego za 26,5 tys. zł, nato-
miast Nieborów zdecydował się 
na doposażenie świetlicy wiejskiej 
za 20 tys. zł.

Wójt w rozmowie z nami z sa-
tysfakcją przyznał, że obecny rok 
bardziej sprzyja pozyskiwaniu 
środków przez sołectwa. W 2020 
roku wsparcie z  programu, któ-
rego następcą jest „Sołectwo 
na  Plus”, otrzymała tylko jedna 
wieś.  tb

Autobus Pilea przed objazdem gminy ładował się przy garażach  
na zapleczu Urzędu Gminy w Zduanch. 
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O cechach i rozwiązaniach zastosowanych w elektrycznym 
autobusie opowiedział uczniom stojący w środku Piotr Bewziuk  
– dyrektor ds. marketingu i sprzedaży Agencji ARP. 
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Sanniki | Mieszkańcy mają nadzieję na tańsze źródło ciepła

Czy jest szansa na doprowadzenie 
gazu ziemnego?
Ostatnio na sesjach Rady Miasta i Gminy powracającym tematem jest 
doprowadzenie do Sannik sieci gazu ziemnego. Temat podnosi za każdym razem 
radny Wiesław Nowicki. Burmistrz Gabriel Wieczorek natomiast odpowiada, 
że, niestety, po stronie inwestora jak dotąd zainteresowanie jest niewielkie.

Z wypowiedzi na sesjach Rady 
wynika, że podstawą do rozmów 
o doprowadzeniu sieci gazu ziem-
nego do Sannik jest informacja, 
jakoby miała ona być doprowa-
dzona w pierwszej kolejności do 
Zespół Szkół i Placówek Specjal-
nych w  Mocarzewie, prowadzo-
nych przez Zgromadzenie Sióstr 
Zmartwychwstania Pańskiego. 
Dyrektor ośrodka, siostra Berna-
detta Pogorzelska, powiedziała 
nam jednak, potwierdzając tym 
samym słowa burmistrza Gabrie-
la Wieczorka, że przed laty takie 
plany były, obecnie jednak, mimo 
trwającej budowy Domu Moca-
rzy, w którym zamieszkają dorośli 
podopieczni szkoły, zakon nie czy-
ni w tym kierunku żadnych starań.

Budynek Domu Mocarzy bę-
dzie ogrzewany pompą ciepła, 

którą wspierać będzie system 
oparty na zasilaniu z paneli foto-
woltaicznych. Nie mniej siostra 
Bernadetta powiedziała, że gdy-
by istniała możliwość podłączenia 
się do sieci gazu ziemnego, to sio-
stry byłyby tym zainteresowane. 
Gaz mógłby dodatkowo wspie-

rać ogrzewanie nowego budynku, 
zresztą w planach inwestycyjnych 
i tak źródłem gazu ma być butla. 
Oprócz tego zgromadzenie posia-
da jeszcze na miejscu dwa inne 
budynki, które mieszczą szkołę 
i internat, są one ogrzewane pieca-
mi na pelet i ekogroszek.

Radny Nowicki ostatnio mówił 
o doprowadzeniu gazu ziemnego 
na sesji kwietniowej. W rozmowie 
z nami powiedział, że sam ma za-
instalowany na podwórku zbior-
nik na gaz, który jest źródłem 
energii ogrzewającej jego dom. 
W Sannikach wiele osób chętnie 
skorzystałoby z takiej możliwości, 
ale np. nie da rady zainstalować 
takiej butli na posesjach przy ul. 
Wólczańskiej, ich wielkość i za-
budowa sprawiają, że nie zostaną 
spełnione normy zachowania od-
ległości. Dlatego rozwiązaniem 
byłaby sieć i  możliwość podłą-
czenia się do niej. Nowicki mówi, 
że z jego orientacji wynika, że gaz 
do miejscowości mógłby trafi ć 

z  dwóch możliwych kierunków: 
z Pacyny lub Gąbina. – To kilka-
naście kilometrów, a  po drodze 
gazociąg mijałby duże miejsco-
wości, np. nitka z  Gąbina: Czy-
żew i  Barcik, tam też znaleźliby 
się zainteresowani podłączeniem 
– przekonuje.

Burmistrz Gabriel Wieczorek 
pomysłowi doprowadzenia gazu 
ziemnego na teren gminy Sanni-
ki i do samych Sannik nie mówi 
nie, gmina podjęła nawet rozmo-
wy z  dystrybutorem gazu, Pol-
ską Spółką Gazownictwa. Jednak 

jak powtarzał na minionej sesji 
Rady Miasta i Gminy, problemem 
w zrealizowaniu tego zamiaru jest 
brak dużych odbiorców w  mie-
ście. Powiedział nawet, że gmina 
skierowała pismo z  zapytaniem 
do kilku fi rm, w  tym mleczarni 
w Sannikach, jednak nikt na nie 
nie odpowiedział. W rozmowach 
z PSG gmina zaproponowała też 
zbieranie deklaracji o możliwości 
podłączenia się do sieci od miesz-
kańców Sannik, ale PSG stoi na 
stanowisku, aby tego nie robić. 
Okazuje się bowiem, że kluczowi 

są duzi odbiorcy. Gmina deklaru-
je, że jeśli gaz dotarłby do Sannik, 
to z podłączenia się do niego sko-
rzystałyby wszystkie podległe jej 
instytucje i sam Urząd Gminy. 

Na kwietniowej sesji pa-
dła z  ust burmistrza deklaracja, 
że ponieważ temat wzbudza duże 
zainteresowanie wśród radnych 
i  mieszkańców, na kolejną sesję 
zaproszony zostanie przedstawi-
ciel PSG, który odpowie na nur-
tujące wszystkich pytanie doty-
czące możliwości doprowadzenia 
gazu ziemnego do gminy. 

Dom Mocarzy w Mocarzewie. Powstający obiekt jest wielki – ale siostry zmartwychwstanki na gaz ziemny 
do jego ogrzewania nie liczą. Będą sobie radzić inaczej.
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tomasz.bartos@lowiczanin.info

Gmina zaproponowała 
zbieranie deklaracji 
o możliwości 
podłączenia się do 
sieci od mieszkańców 
Sannik, ale PSG 
stoi na stanowisku, 
aby tego nie robić. 
Kluczowi są duzi 
odbiorcy.
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Punkt zapalny

REKLAMA

Łowicz | Sprawa horrendalnie drogiego audytu oświaty znów na sesji. I ponownie bez odpowiedzi

Co jest, a co nie jest tajemnicą
W dniu kiedy ukazał się poprzedni numer naszej 
gazety, tj. 27 maja, miała miejsce sesja Rady 
Miejskiej w Łowiczu. Radny Robert Wójcik 
przywołał na niej nasz artykuł 
„To zaufanie kosztowało 100 tysięcy”, w którym 
prezentowaliśmy pytania i wątpliwości, jakie 
wzbudza zlecenie – w bardzo dziwnych 
okolicznościach – fi rmie zewnętrznej wykonania 
audytu miejskiej oświaty.

Do tematu wrócił radny Robert 
Wójcik z klubu Łowickie.pl, któ-
ry jako pierwszy publicznie na-
głośnił sprawę audytu. Zapytał on 
dlaczego przy podpisywaniu umo-
wy z Aesco Group nie zachowano 
w ratuszu ostrożności, dopuszcza-
jąc do tego, że w pierwszej wersji 
wystawiono fakturę na ok. 150 tys. 
zł, czyli zaledwie o 7.000 zł mniej 
niż zastrzeżona w  umowie war-
tość maksymalna. Cena ostatecz-
nie była niższa o 37% tej wartości, 
wyniosła ok. 100 tys. zł – zdaniem 
radnych Łowickie.pl to i tak zde-
cydowanie za dużo. 

– Skoro fi rma została rekomen-
dowana przez skarbnika ze wzglę-
du na duże doświadczenie w  re-
alizacji tego typu usług, to ja bym 
zaczął od sprawdzenia ile liczyła 
sobie za podobne usługi w innych 
miastach, podobnych do nasze-
go rozmiarami i z podobną siecią 
szkół – mówił radny Wójcik. 

Radny pytał też o  to, dlacze-
go sprawą zajmował się skarbnik, 
kiedy ciągle mówiono, że wydział 
fi nansowy jest mocno obciążony 
pracą, a  nie pracownik wydzia-
łu spraw społecznych, w którego 
kompetencjach mieści się zarzą-
dzanie oświatą. Pytał także o  to, 
dlaczego pod umową nie podpisał 
się radca prawny (czy nie dostał 
do podpisania, czy też nie chciał 
tego zrobić?) – te same pytania 

stawiliśmy w naszym tekście i od-
powiedzi nie było.

Radni wspomnianego klubu 
Łowickie.pl złożyli więc, w  for-
mie interpelacji, pytanie o  to, 
czy takich umów, których nie 
ma w  publikowanym publicz-
nie rejestrze, było więcej. – Im 
głębiej drążę ten temat, tym bar-
dziej jestem przerażony – powie-
dział radny Wójcik. Zwracał się 
też w  kierunku radnego Krzysz-
tofa Janickiego, który do końca 
maja poprzedniego roku był prze-
wodniczącym komisji rewizyjnej. 
– Dlaczego komisja nie przyjrzała 
się zamówieniu wartości poniżej 
30 tys. euro?

Burmistrz Krzysztof Jan Kaliń-
ski niechętnie odnosił się do pytań 
radnego Wójcika, mówiąc krótko, 
że sprawa ta była już wyjaśniana. 
Zapewnił tylko, że nie doszło przy 

tym do złamania żadnych przepi-
sów i przeszedł do następnego te-
matu.

Do audytu wrócił dopiero, gdy 
o  szersze wyjaśniania poprosił 
obecny przewodniczący komisji 
rewizyjnej Jakub Wolski. 

Burmistrz powiedział wtedy, że 
nie jest prawdą, jakoby wybranie 
fi rmy Aesco miało związek z in-
westycją mieszkaniową Tria Deve-
lopment przy Podrzecznej – o któ-
rej to okoliczności pisaliśmy w NŁ 
– bo to dwie różne sprawy, które 
po prostu zbiegły się w podobnym 
czasie. – To nie była umowa za 
namową pana skarbnika – mówił 
burmistrz. – W tym, że skarbnik 
fi rmę znał, też nie ma drugiego 
dna, zasiada on we władzach wo-
jewódzkich Forum Skarbników, 
które z tą fi rmą współpracuje. 

O odpowiedź na pytania doty-
czące kwestii proceduralnych bur-
mistrz poprosił sekretarz miasta 
Marię Więckowską. 

Sekretarz stwierdziła, że umo-
wy z Aesco Group nikt nie ukry-
wał, a  każdy z  radnych może 
zobaczyć jej pełną treść. Musi 
jedynie podpisać wcześniej 
oświadczenie o  zachowaniu taj-
ności, ponieważ zawarte w  niej 
dane na temat sposobu naliczania 
wynagrodzenia mogą być uzna-
ne za objęte tajemnicą przedsię-
biorcy. 

Przypomnijmy, że w  wersji, 
którą radny Wójcik ostatnio otrzy-
mał, dane te były zamazane ko-
rektorem. Sekretarz Więckowska 
podkreśliła, że występował o  nie 
jako osoba fi zyczna, nie jako rad-
ny.

– Jest wyrok Krajowej Izby Ob-
rachunkowej, który mówi, że me-
toda kalkulacji cen i  wynagro-
dzenia może być traktowana jako 
tajemnica przedsiębiorstwa – mó-
wiła Maria Więckowska. – Zła-
manie takiej tajemnicy naraziłoby 
urząd na karę fi nansową.

Jeśli chodzi o  brak umowy 
w publicznym rejestrze, to sekre-
tarz mówiła, że wynika on po pro-
stu z  możliwości systemu, w  ja-
kim wprowadzane są takie dane 
w Urzędzie Miejskim, a w którym 
nie przewidziano umów rezulta-
tu. Zostało to już zgłoszone fi rmie 
obsługującej ten system, która ma 
go udoskonalić pod tym wzglę-
dem. – Przy obecnym systemie 
pracownik wydziału organizacyj-
nego nie miał możliwości wpro-
wadzenia umowy rezultatu – po-
wiedziała sekretarz.

Radny Robert Wójcik po od-
powiedzi sekretarz Więckowskiej 
powiedział, że wszystko co ona 
mówi jest prawdą, ale przy tym 
pomija ona część faktów i nie od-
powiada na część zadanych pytań. 
Przypomniał, że pierwszy raz pi-
sał o udostępnienie umowy w li-
stopadzie w  formie interpelacji, 
w imieniu klubu radnych Łowic-
kie.pl, a  więc nie jako osoba fi -

zyczna – wtedy odpowiedzi nie 
otrzymał. Przypomniał, że pełną 
kwotę znano już w październiku, 
bo 12 października została zapła-
cona. – Nawet jeśli nie znano osta-
tecznej kwoty zlecając audyt, to 
nic nie stało na przeszkodzie, by 
podać ją w październiku – mówił.

– Pani mówi, że umowa nie 
była ukrywana?! – zwracał się 
do sekretarz miasta. – Przez tyle 
czasu mnie mogłem się jako rad-
ny doprosić tej umowy... 

Powiedział też, że również zna 
wspomniane przez sekretarz orze-
czenie KIO, ale też wie, że orzecz-
nictwo w tej kwestii wcale nie jest 
takie jednoznaczne – różne sądy 
wydawały w podobnych sprawach 
różne wyroki.

Maria Więckowska odpowie-
działa, że ma dla radnego Wójci-
ka radę – niech złoży pismo, jako 
mieszkaniec, z prośbą o wgląd do 
umowy w pełnej treści. Urząd mu 
z pewnością odmówi, a wtedy bę-
dzie mógł złożyć odwołanie od 
decyzji do WSA. – Dla mnie oso-
biście byłoby to wręcz wygodne, 
gdyby sąd wydał w  tej sprawie 
orzeczenie, mielibyśmy w  końcu 
jasność czy wolno nam takie dane 
udostępniać, czy nie – mówiła se-
kretarz.

– Co ja powinienem zrobić to 
ja wiem, tylko niech pani potwier-
dzi, że mi tego w listopadzie nie 
udostępniono – odparł radny Wój-
cik. – Wtedy tłumaczenie było 
inne. Mówiliście, że umowy nie 
ma, bo pan skarbnik jest na zwol-
nieniu. To mnie najbardziej dziwi-
ło: czy nie ma zastępcy i  innych 
pracowników wydziału? Czy są 
to prywatne umowy pana skarb-
nika, że zamknął je w szafce pod 
kluczem? 

Po wymianie zdań między Ma-
rią Więckowską i Robertem Wój-
cikiem do sprawy krótko odniósł 
się inny radny Łowickie.pl – Lech 
Aniszewski. – Skoro przy wybo-
rze tej fi rmy, postawiła ona wa-
runek utajnienia tej umowy, to 
dlaczego wtedy nie odstąpiliście 
od jej podpisania? Jeśli mamy 
z  założenia prowadzić procedu-
rę jawną, to dlaczego w ogóle się 
na taką umowę zgodziliście na sa-
mym początku?

Na to, kluczowe przecież, pyta-
nie nie otrzymał żadnej odpowie-
dzi. 

Skoro przy wyborze tej 
fi rmy, postawiła ona 
warunek utajnienia tej 
umowy, to dlaczego 
wtedy nie odstąpiliście 
od jej podpisania? 
Dlaczego w ogóle 
się na taką umowę 
zgodziliście na samym 
początku?

Radny Lech Aniszewski

TOMASZ
MATUSIAK

tomasz.matusiak@lowiczanin.info

Na pytania Roberta Wójcika burmistrz Krzysztof Jan Kaliński zaczął odpowiadać dopiero, gdy zażądał tego 
radny Jakub Wolski. 
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dokończenie ze str. 1 
oraz str. 3 Wieści  
i wydania dla Żychlina

Główne argumenty 
protestujących
Komitet protestacyjny twierdzi, 

że obwodnica zniszczyłaby lasek 
miejski i  leżący przy nim zalew, 
utrudniałaby mieszkańcom dojazd 
do ich posesji, wstrzymałaby inne 
inwestycje, spowodowała spadek 
wartości ziemi i budynków. Część 
domów by zniszczyła, dla miesz-
kańców innych zniszczyłaby ciszę 
i spokój. Protestujący podkreślają, 
że obwodnica w pełnym wymia-
rze zniszczyłaby tereny programu 
Natura 2000 i jedne z ostatnich te-
renów zielonych wokół Łowicza.

– Tu powstają nowe osiedla, 
z  którymi ludzie wiązali swoją 
przyszłość w  pięknej i  spokojnej 
okolicy – mówił Adam Salamon, 
mieszkaniec Zielkowic. – Jeśli ta 
obwodnica powstanie, to będzie tu 
jak na  Polesiu czy Dzierzgówku 
po wybudowaniu autostrady. 

Gmina ma swoją wizję
W spotkaniu wzięli też udział 

przedstawiciele władz gminy  
– wójt Andrzej Barylski oraz prze-
wodniczący rady gminy Maciej 
Malangiewicz – a  także przed-
stawiciele wspomnianego już ko-
mitetu protestacyjnego. Był też 
oczywiście – w  roli gospodarza  
– Grzegorz Zawadzki.

Wójt stwierdził, że nie do koń-
ca prawdą jest, że władze mia-
sta Łowicza nie miały żadnego 
udziału w planowaniu obwodnicy, 
bo choć oczywiście jest to inwe-
stycja Generalnej Dyrekcji Dróg 
Krajowych i Autostrad, to miasto 
przekazywało jej wcześniej swo-
je koncepcje, nie konsultując tego 
z gminą.

Przewodniczący Malangie-
wicz powiedział, że wręcz obraź-
liwe dla władz gminy i jej miesz-
kańców są głosy mówiące, że są 
są oni przeciwko rozwojowi, a za 
„robieniem skansenu”. – My jako 
gmina mamy i realizujemy własną 
wizję rozwoju, opartą w znacznej 
mierze na  budownictwie miesz-
kaniowym, będziemy jej bronić 
– mówił.

Do radnych miejskich
Przedstawiciele społeczne-

go komitetu mieszkańców gminy 
Łowicz, Jarosław Graczyk i Woj-
ciech Bury, przyszli też wcześniej, 
27 maja, na sesję Rady Miejskiej 
w Łowiczu. 

Zgodnie z propozycją przewod-
niczącego rady Jacka Wiśniew-
skiego, ograniczyli się do przed-
stawienia w  zarysie stanowiska 
komitetu, natomiast nie było po-
tem dyskusji na ten temat.

Jarosław Graczyk podkreślił, 
że komitet uważa za jak najbar-
dziej słuszną walkę mieszkańców 
Zatorza o wybudowanie łącznika, 
który połączy drogi krajowe nr 70 

i 92, aby wyeliminować ruch tran-
zytowy z ich osiedla. Pytał nato-
miast, jakie były motywy decyzji 
o włączeniu Łowicza do progra-
mu 100 obwodnic i kreślenia du-
żej obwodnicy w  formie ringu 
(czy też niepełnego ringu), skoro 
nie było protestów przeciwko ru-
chowi tirów na drogach krajowych 
nr 14 i 92. Krytycznie odniósł się 

do  pomysłu łączenia planowanej 
obwodnicy z  Rondem Niepodle-
głości drogą biegnącą za zakła-
dem karnym. – Czy chodzi o to, 
by wyprowadzać ruch tranzyto-
wy z  Łowicza, czy by budować 
drogę lokalną? – pytał Jarosław 
Graczyk. Podkreślił, że w  przy-
jętym uchwałą Rady Miejskiej 
z 2018 roku studium uwarunkowa-

nia przestrzennego taka droga nie 
była uwzględniona. Uchwała ta 
zobowiązuje natomiast burmistrza 
do  działań w  sprawie budowy 
trzech innych dróg: wspomnia-
nego już łącznika Bolimowskiej 
i Poznańskiej, obwodnicy osiedla 
Górki oraz drogi kolejowej mię-
dzy ZPOW Agros Nova, Synte-
xem i ZEC. 

Lepszy wróbel 
w garści...
Komitet uważa, że przedłużony 

wariant obwodnicy może skutko-
wać tym, że nie powstanie żadna 
z tych dróg, nawet łącznik, który 
wywalczyli mieszkańcy Zatorza. 
Przy pełnej obwodnicy będą bo-
wiem ogromne koszty (komitet 
szacuje, że byłoby to około 300 
milionów złotych za 15 kilome-
trów), będą też na  pewno licz-
ne odwołania od  decyzji, skargi 
i procesy, co albo sparaliżuje całą 
inwestycję, albo znacznie wydłu-
ży jej czas realizacji. Zapewnia, 
że mieszkańcy gminy Łowicz 
nie odpuszczą i będą protestowa-
li dalej.

Dlaczego? – Niezależnie 
od wybranego wariantu, koryta-
rze zostały wyznaczone w  95% 
na terenach gminy Łowicz – mó-
wił Jarosław Graczyk. – Przez 
co najmniej cztery najbliższe 
lata, a może i dłużej, mieszkań-
cy zagrożonych sołectw, w  tym 
ja także, będą żyli w niepewno-
ści. Nie będziemy mogli inwe-
stować w  ziemię czy budynki, 
nikt nie podejmie się budowy 
budynku jednorodzinnego, jakie 
są uwzględnione w planie zago-
spodarowania, grunty te staną się 
nieatrakcyjne i obarczone dużym 
ryzykiem. Gotujecie nam bardzo 
złe nastroje.  tm

Łowicz, Zielkowice | Spotkania w sprawie obwodnicy. Protest ma być aż do skutku

Mobilizacja wśród mieszkańców

BĘDZIE WYDŁUŻENIE KONSULTACJI 
W SPRAWIE OBWODNICY?
Konsultacje w sprawie budowy 
obwodnicy Łowicza, już 
raz wydłużone, miały trwać 
do poniedziałku 7 czerwca, 
prawdopodobnie zostaną 
jednak przedłużone o kolejne 
dwa tygodnie, do 21 czerwca. 
Wniosek o ich przedłużenie 
wniósł do Generalnej Dyrekcji 
Dróg Krajowych i Autostrad 
w Łodzi Urząd Miejski 
w Łowiczu, w porozumieniu 
z Urzędem Gminy Łowicz.
Naczelnik Wydziału Inwestycji 
i Remontów w ratuszu 
Grzegorz Pełka powiedział 
nam, że sprawa jest bardzo 
poważna, wzbudza wiele 
emocji i duże zainteresowanie 
wśród wielu mieszkańców 
Łowicza. Dlatego zapadło 
wewnętrzne ustalenie, 
że należy wydłużyć czas 
konsultacji o dwa tygodnie, aby 
wypowiedziała się w temacie 
jak największa rzesza osób. 
– Aktualnie trwają rozmowy 
i spotkania, przedłużenie 
czasu konsultacji da nam czas 
na wypracowanie jakiegoś 
stanowiska. Sprawa obwodnicy 
jest bardzo ważna i należy 
potraktować ją ze szczególną 
uwagą – mówi przewodniczący 
Rady Gminy Łowicz Maciej 
Malangiewicz
Wniosek może złożyć każdy 

zainteresowany, można go 
pobrać na stronie internetowej 
www.obwodnicalowicza.pl 
w zakładce „Do pobrania”. 
Wydrukowane i wypełnione 
wnioski, w formie papierowej, 
należy dostarczyć do Urzędu 
Miejskiego w Łowiczu lub 
urzędów gmin: w Łowiczu, 
Nieborowie, Chąśnie. Tak też 
można otrzymać formularze 
w formie papierowej. 
Istnieje także możliwość,  
aby formularze wysłać drogą 
elektroniczną bezpośrednio 
na adres firmy IVIA zajmującej 
się opracowaniem koncepcji 
przebiegu obwodnicy Łowicza: 
wnioski_lowicz@iwia.pl. 
Wypełniony druk trzeba jednak 
wcześniej zeskanować lub 
sfotografować.
Przypomnijmy, że ratusz 
namawia mieszkańców miasta 
do opowiedzenia się za 
jednym z czterech wariantów, 
z którymi można zapoznać się 
otwierając mapy umieszczone 
na wspomnianej stronie. 
Mieszkańcy gminy Łowicz, 
jak i sam Urząd Gminy, zaś 
namawiają do opowiedzenia 
się tylko za krótką obwodnicą, 
która połączy ul. Bolimowską 
z ul. Poznańską, powodując 
wyłączenie ruchu tranzytowego 
z dzielnicy Zatorze. tb

REKLAMA

My jako gmina mamy 
i realizujemy własną 
wizję rozwoju, opartą 
w znacznej mierze 
na budownictwie 
mieszkaniowym, 
będziemy jej bronić.

Maciej Malangiewicz
przewodniczący  

Rady Gminy Łowicz

Pikieta przed ratuszem w poniedziałek, 31 maja. Kolejne mają się odbywać cyklicznie.
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Łowicz | Gastronomia ruszyła. Ci, co przetrwali, mogą mieć nadzieję na lepsze czasy

Grafik zapełniony, pracy jest dużo 
Restauratorka Katarzyna Kośmider, 
prowadząca w Łowiczu restauracje Polonia 
i Szkiełka, a w Nieborowie Białą Damę 
powiedziała nam po minionym weekendzie,  
iż cieszy się, że w końcu wróciła normalność 
do prowadzonej przez nią działalności. 
Niestety działalność tę ciągle ograniczają 
limity klientów i obostrzenia,  
ale restauracje zaczęły żyć – do czego tęskniła 
ona i zatrudniony personel.

Przypomnijmy, że od piątku  
28 maja zniesiony został zakaz 
spożywania posiłków we wnętrzu 
restauracji, w  weekend możliwe 
stało się też organizowanie w nich 
przyjęć. Od 15 maja można było 
natomiast otworzyć ogródki ga-
stronomiczne. 

Już w  miniony weekend 
w  prowadzonych przez Katarzy-
nę Kośmider restauracjach mia-
ły miejsce pierwsze przyjęcia. 
Jak zaznacza, przede wszystkim 
komunijne, bo te miały miejsce 
w maju i w tym okresie było nimi 
największe zainteresowanie. Po-
nadto w tym przypadku najłatwiej 
spełnić ograniczenia wynikające 
z limitu uczestników (do 50 osób). 
Zainteresowanie jest bardzo duże 
i to ze strony zarówno mieszkań-
ców Łowicza i powiatu, ale też np. 
Warszawy – w  przypadku, gdy 
najbliższa rodzina nadal mieszka 
w Łowiczu. Oprócz tego związa-
ne to bywa też z różnicą w cenie.

Jak przyznaje, restauracje mają 
właściwie grafik już mocno za-
pełniony. W najbliższych planach 
są przyjęcia nie tylko po komunij-
ne, ale także zaległe „osiemnast-
ki”, chrzty i wesela. W tym ostat-
nim przypadku część osób nie 
chce już dłużej czekać, na dal-
sze poluzowanie obostrzeń czy 
poprawę sytuacji pandemicznej 
i decyduje się na ich organizację 
już teraz.

Czas pandemii w  przypadku 
Szkiełek, Polonii i  Białej Damy 

udało się przetrwać bez zwalnia-
nia zatrudnionych osób, m.in. 
dzięki sprzedaży posiłków na 
wynos w Polonii, Katarzyna Ko-
mider podkreśla, że z  czasem 
sprzedaż ta się mocno rozwinęła, 
Polonia zyskała wiernych klien-
tów, którzy docenili wygodę takie-
go rozwiązania. – Nie zrezygnuje-
my z tej formy działalności, to się 
przyjęło i  będzie dalej w  naszej 
ofercie – zapowiada.

Czas pandemii okazał się też 
okresem, gdy można było zasta-
nowić się nad nowymi pomysła-
mi. Jednym z nich jest np. zastą-
pienie obrusów nakrywających 
stoły jednorazowymi podkładka-

mi pod talerze, z  grafiką łowic-
kiego plastyka Wojciecha Kut-
kowskiego i informacja, o wizycie 
w Łowiczu – w kamienicy, która 
istniała w  tym czasie już w  tym 
miejscu Cesarza Napoleona Bo-
naparte. Innym nowym pomy-
słem, było otwarcie sprzedaży 
świeżych gofrów przy Białej Da-
mie w Nieborowie – punkt ruszył 
w sobotę 29 maja.

Z pewnością ci restauratorzy, 
którzy zdołali przetrwać trudny 
czas pandemii, mogą teraz z na-
dzieją patrzeć w  przyszłość. Nie 
wszyscy jednak dali radę prze-
trwać.

„Pasibrzuch”  
zakończył działalność. 
Dlaczego?
Od pewnego czasu na zewnątrz 

baru „Pasibrzuch” na Nowym 
Rynku w Łowiczu pod numerem 
8, widoczna była tabliczka o wy-
najęciu lokalu. We wtorek klamka 

zapadła. Od 1 czerwca lokal został 
zamknięty!

– Zamykam, straciłam cier-
pliwość, bo się obawiam, że te-
raz przez 2 miesiące podziałamy, 
a potem znów nas zamkną – po-
wiedziała nam dzisiaj Klaudia Da-
łek, młoda właścicielka „Pasibrzy-
cha”, która nie chciała się poddać 
ograniczeniom związanym z  ko-
ronawirusem i  zamknięciu ga-

stronomii przez rząd i była twarzą 
protestów przeciwko tym posu-
nięciom. 

Tabliczkę z  informacją o  wy-
najęciu wyjaśniła tym, że obo-
wiązywał ją 3-mięsieczny okres 
wypowiedzenia, stad pojawiła 
się ona wcześniej, gdy lokal jesz-
cze działał. Jednak od wtorku 1 
czerwca jest już zamknięty. Pani 
Klaudia podczas rozmowy te-
lefonicznej z  nami powiedziała 
nam, że właśnie jedzie do Urzę-
du Miejskiego zgłosić zamknię-
cie działalności. 

Oferujący obiady domowe „Pa-
sibrzuch” działał 2,5 roku. Klau-
dia Dałek przyznaje, że w  tego 
typu działalności decydujący jest 
pierwszy rok, w  którym trzeba 
zdobyć pewną bazę klientów i jej 
się to udało. Jej działalność oparta 

była na abonamentach miesięcz-
nych – czyli obiadach dla osób 
starszych lub samotnych, które 
nie są sobie w stanie samodziel-
nie przygotować posiłku. Zwykle 
to ich najbliżsi płacili za te posiłki.

Jednak lockdown odbił się bar-
dzo negatywnie na działalności. 
Uważa, że szkoda już na to zdro-
wia, aby za wszelką cenę prowa-
dzić lokal i  denerwować się, co 
będzie dalej, dlatego zrezygnowa-
ła. Będzie pracować w innej bran-
ży, nie wyklucza, że jeszcze kiedyś 
wróci do gastronomii – może pro-
wadząc swój lokal gdzie indziej np. 
za granicą, a może jako menedżer 
czyjejś działalności. – Nie oszu-
kujmy się, łowicki rynek pracy nie 
jest kolorowy – mówi w  rozmo-
wie z nami, dlatego planuje „za-
kotwiczyć się” w Łodzi. tb, mwk 

Aktualności

REKLAMA

Łowicz | Puchar Polski Centralnej

Charty na start
Łowicz i  powiat łowicki były 

w ostatnich latach miejsce rozgry-
wania różnego rodzaju zawodów 
i  turniejów, ale tego jeszcze nie 
było – 5 i 6 czerwca mają tu zo-
stać rozegrane terenowe wyścigi 
chartów w ramach Pucharu Polski 
Centralnej.

Zawody będą rozgrywane 
na łąkach za zamkiem pryma-
sowskim (w sobotę od godz. 8, 
w  niedzielę od godz. 9), zgod-
nie z  Międzynarodowym Re-
gulaminem Torowych i  Tereno-
wych Wyścigów Chartów FCI. 
Pierwszego dnia pobiegną whip-

pety i  charciki włoskie, drugie-
go większe rasy. Psy, nawet małe 
charciki włoskie, będą biegały 
w kagańcach, zgodnie z obowią-
zującymi zasadami bezpieczeń-
stwa. 

Publiczność będzie mogła 
przyglądać się zawodom bezpłat-
nie. Organizatorami są powiat ło-
wicki, Central Chart Team oraz 
łódzki oddział Związku Kynolo-
gicznego.  tm

Udało się przetrwać 
bez zwalniania 
zatrudnionych osób, 
m.in. dzięki sprzedaży 
posiłków na wynos. 
Polonia zyskała 
wiernych klientów, 
którzy docenili wygodę 
takiego rozwiązania.  
– Nie zrezygnujemy 
z tej formy działalności, 
to się przyjęło.

Katarzyna Kośmider we wnętrzu restauracji Polonia.
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Wnętrze baru „Pasibrzuch” urządzone było skromnie, z wykorzystaniem 
elementów nawiązujących do łowickiego folkloru. 

FO
T.

 Z
B

IO
R

Y
 W

ŁA
S

N
E





 www.lowiczanin.info14 2 czerwca 2021      nr 22

REKLAMA

Zduńska Dąbrowa | Agro-Majówka 2021

Nie tylko rolnicy znaleźli coś ciekawego
Nie tylko osoby zajmujące się zawodowo 
rolnictwem, ale też rodziny z dziećmi, można było 
spotkać w niedzielne popołudnie, 30 maja,  
na terenie ZSCKR w Zduńskiej Dąbrowie.  
Szkoła zorganizowała tam Agro-Majówkę.

Jest to wydarzenie, które już 
na stałe wpisało się w kalendarz 
imprez związanych z  rolnictwem 
w naszym powiecie. W tym roku 
odbywała się pod hasłem ,,Nowe 
formy kształcenia rolniczego  
– w  oparciu o  zmodernizowaną 
bazę zawodową w Zduńskiej Dą-
browie”.

W programie znalazła się m.in. 
prezentacja przebudowanej, no-
woczesnej chlewni wraz z  jej 
wyposażeniem. Dla gości spo-
za szkoły była to niepowtarzalna 
okazja, by zajrzeć do środka tego 
obiektu, kiedy bowiem pojawią 
się w nim zwierzęta, wejścia będą 
ściśle ograniczone ze względu  

na konieczność zachowania bio-
asekuracji (ze względu na epide-
mię ASF). 

W chlewni przygotowane są 
pomieszczenia do hodowli trzody, 
od narodzin po tucz. Od współ-
czesnych chlewni, nastawionych 
przede wszystkim na zysk, róż-
ni się głównie większym zróżni-
cowaniem poszczególnych urzą-
dzeń. Ponieważ ma służyć przede 
wszystkim celom edukacyjnym, 
postanowiono na różnorodność 
stosowanych urządzeń – by uczeń 
mógł jak najwięcej z nich poznać.

Zwiedzając tę chlewnię, moż-
na było zobaczyć jak bardzo 
zautomatyzowane są współcze-

sne obiekty hodowlane, w których 
znaczną część pracy dawniej wy-
konywaną przez hodowców, dziś 
robią maszyny. Wieloma procesa-
mi zarządza się siedząc przy kom-
puterze PC, a możliwe będzie to 

też z telefonu komórkowego z od-
powiednim oprogramowaniem.

Inną chlubą szkoły są przebu-
dowane warsztaty naprawy wraz 
z  halą maszyn, dzięki którym 
uczniowie będą zdobywali wiedzę 
i umiejętności techniczne.

Inne punkty programu to: sto-
iska promocyjne szkoły, wy-
stawa sprzętu rolniczego retro, 
przejażdżki na koniach, pokazy 
tresury psów i  prezentacje róż-
nych firm wspomagających rol-
nictwo.

Dla smakoszy były natomiast 
stoiska lokalnego   KGW „Retro 
Xężanki” oraz Koła Łowieckiego 
„Księżak” ze Zdun. Myśliwi ofe-
rowali przekąski, w tym pasztety 

czy kiełbasy z dziczyzny. Mówili, 
że wbrew temu, co niektórym się 
wydaje, są przyjaciółmi rolników, 
dlatego zależy im, by prezentować 
się na rolniczych imprezach.

Myliłby się ten, kto sądzi,  
że  Agro-Majówka  to wydarzenie 
ciekawe wyłącznie dla rolników. 
Sporo ludzi przyjechało po prostu 
miło spędzić czas z dziećmi, które 
chciały zobaczyć maszyny i zwie-
rzęta hodowlane. – Przyjechali-
śmy, bo syn bardzo chciał zoba-
czyć stare ciągniki – mówił Paweł 
Janicki, tata Szymka. – Na miej-
scu jednak okazało się, że najbar-
dziej zainteresowały go konie, nie 
te mechaniczne, ale prawdziwe. 
 tm

Łowicz | Różne formy Dnia Dziecka

Dla każdego coś miłego
Ze względu na to, że 1 czerw-

ca wypada w  tym roku we wto-
rek, większość zorganizowanych 
atrakcji na Dzień Dziecka w Ło-
wiczu miała miejsce w  poprze-
dzający tę datę weekend, 29-30 
maja.

Na wiele takich atrakcji z oka-
zji ich święta dzieci czekały dwa 
lata, bo w ubiegłym roku, z oczy-
wistych względów, nie dało się 
ich zorganizować w pełnym wy-
miarze.

Najwcześniej Dzień Dziecka 
zaczęli świętować amatorzy węd-
karstwa, jeszcze przed 9.00 stawili 
się nad zalewem przy lasku miej-
skim. Tam, po dwóch latach od 
poprzedniego, Wędkarski Dzień 
Dziecka zorganizowało łowickie 
koło PZW (okręg Skierniewice). 

W trwających 2 godziny za-
wodach wzięło udział 46 uczest-
ników. W kategorii 6-12 lat zwy-
cięzcą zawodów został Bartosz 
Zagawa. Drugie miejsce zajął 
Szymon Pieńkowski, a  trzecie 
Sylwia Kucińska. W kategorii 13- 
16 lat najlepszy okazał się Mikołaj 
Muras. Drugie miejsce zajął Bar-
tosz Czubak, a trzecie Blanka Se-
kuła. Laureaci otrzymali w nagro-
dę ufundowane przez sponsorów 
akcesoria związane z  wędkowa-
niem i puchary, a wszyscy uczest-
nicy upominki

Z kolei na osiedlu Dąbrowskie-
go i w sobotę, i w niedzielę, moż-
na było spotkać „psi patrol” – czy-

li przedstawicieli zarządu osiedla, 
organizatora wydarzenia, przebra-
nych za postacie z kanadyjskiego 
serialu animowanego „Psi patrol”. 
Rozdawali oni upominki wszyst-
kim dzieciom, tak ze swojego 
osiedla, jak i gościom, a przy tym 
chętnie pozowali do zdjęć. W so-
botę miało to miejsce na osiedlo-
wym placu zabaw, w  niedzielę 
w parku Mickiewicza.

W niedzielę w centrum Łowi-
cza podobną akcję rozdawania 
upominków prowadziła Myszka 
Miki wraz z jej obstawą – to z ko-
lei inicjatywa stowarzyszenia „Łą-
czy nas Łowicz”.

Od soboty można już było 
korzystać z  lunaparku przy uli-
cy Kaliskiej. W tym roku będzie 
on rozstawiony długo – bo aż do 

przyszłej niedzieli. Także w sobo-
tę rozrywkę połączoną z  eduka-
cją oferowało Koło Przewodników 
im. Anieli Chmielińskiej, działają-
ce w  ramach łowickiego PTTK. 
O 15.00 ze Starego Rynku wyru-
szył spacer po centrum Łowicza  
– oprócz Starego Rynku zwie-
dzano ulice: Zduńska i Browarna, 
Aleje Sienkiewicza i  Nowy Ry-
nek. Wzięło w tym udział blisko 
50 dzieci wraz z  opiekunkami, 
którzy również z  zainteresowa-
niem wysłuchali pełnych ciekawo-
stek opowieści z dawnych dziejów 
miasta. Narratorami byli przewod-
nicy przebrani za różne posta-
cie, takie jak: prymas, cesarz Na-
poleon, Maria Walewska, Aniela 
Chmielińska, księżna łowicka Jo-
anna Grudzińska, Żyd Jankiel, kat 
Michałek 

Każdy uczestnik otrzymał pa-
miątkową pocztówkę, przypinkę, 
były też słodkie upominki.  tm

REKLAMA

Upominki uczestnikom Dnia Dziecka z Przewodnikiem wręcza 
„mieszczka”, Katarzyna Skierska-Pięta. 
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Stare maszyny prezentowała na Agro-Majówce grupa Retro-
Księżanka. Porównując to z pokazami nowoczesnego sprzętu, można 
było naocznie przekonać się jak duże zaszły zmiany. 
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Gmina Bielawy | Szkoła Podstawowa w Sobocie

Biologia, geografia i chemia 
mają być łatwiejsze
Jeszcze przed powrotem 
wszystkich uczniów 
do szkoły, 28 maja, 
w Szkole Podstawowej im. 
Prezydenta RP Ignacego 
Mościckiego w Sobocie 
w gminie Bielawy 
uroczyście otwarta została 
nowa ekopracownia.

W wyremontowaniu pomiesz-
czenia, urządzeniu go i  wypo-
sażeniu pomogły dwa projekty, 
w  ramach których gmina Bie-
lawy pozyskała dotacje. Jedna 

z  nich pochodziła z  Minister-
stwa Edukacji Narodowej – wy-
niosła 60.181 zł. Druga to 41.722 
zł z  Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i  Gospo-
darki Wodnej w Łodzi. 

Jak nam powiedział dyrek-
tor szkoły Wojciech Szcze-
śniak, przed dwoma laty przy 
szkole powstał ogródek dydak-
tyczny, również przy udziale 
WFOŚiGW. Pracownia będzie 
dopełnieniem tamtego projek-
tu. Ma nadzieję, że warunki, ja-
kie stworzono w niej do nauki, 
zachęcą uczniów do zgłębia-

nia wiedzy z  biologii, chemii 
i geografii, ponieważ plan lekcji 
w placówce będzie tak układa-
ny, aby lekcje z tych przedmio-
tów mogły się odbywać w eko-
pracowni. 

Położona na  I piętrze sala 
lekcyjna klasy VI, w której po-
wstała ekopracownia, została 
wyremontowana i  wyposażona 
w nowe meble, sprzęt kompute-
rowy i  multimedialny. Zwraca-
ją w niej uwagę zielone krzesła 
oraz fototapeta, która obrazuje, 
skąd w przyrodzie się bierze się 
woda i energia.  mwk 

Warszawa | Uroczystość u Prezydenta

Starosta Marcin Kosiorek uhonorowany Krzyżem Zasługi
– Z całego serca dziękuję 
Państwu za służbę dla 
Rzeczypospolitej i dla 
swoich społeczności 
lokalnych oraz regionalnych 
– mówił prezydent RP 
Andrzej Duda podczas 
uroczystości, która odbyła 
się 31 maja w Pałacu 
Prezydenckim w Warszawie 
z okazji Dnia Samorządu 
Terytorialnego. 

– Byłem prawie wszędzie, od-
wiedziłem wszystkie powiaty, 
odwiedziłem bardzo wiele miej-
scowości w całej Polsce i mogę 
powiedzieć tak: ludzie polskie-
go samorządu terytorialnego,  
w szerokim tego słowa znacze-
niu, mogą być dumni ze swojej 
działalności, być dumni z tego, 
że w absolutnej większości przy-
padków dobrze, bardzo dobrze, 
jeżeli nie wzorowo zrealizowali 
swoje zadania – akcentował.

W czasie tej uroczystości za 
wybitne zasługi w działalności 

społecznej i  samorządowej uho-
norowanych zostało 55 osób. 
W gronie zaproszonych znalazł 
się starosta łowicki Marcin Ko-
siorek, który otrzymał Srebrny 
Krzyż Zasługi. 

– Z prawdziwym zadowole-
niem i  radością przyjąłem dziś 
z rąk Prezydenta Rzeczypospo-
litej Polskiej Srebrny Krzyż Za-
sługi. Jest to pierwsze w moim 
życiu odznaczenie państwowe, 
które otrzymałem za dotychcza-
sową działalność samorządową. 
(...) Dziękuję Wojewodzie Łódz-

kiemu Tobiaszowi Bocheńskie-
mu za wystąpienie z wnioskiem 
do prezydenta. – napisał starosta 
Marcin Kosiorek na swoim pro-
filu na Facebooku. 

W uroczystości udział wzięli 
także inni samorządowcy z wo-
jewództwa łódzkiego: marszałek 
Grzegorz Schreiber, urodzony  
w Łowiczu prezydent Skiernie-
wic Krzysztof Jażdżyk, urodzony  
w Głownie prezydent Tomaszo-
wa Mazowieckiego Marcin Wit-
ko oraz radny miejski z Łowicza 
Jakub Wolski.  mwk

Edukacja | Warsztaty z ELBM

O biologii molekularnej z ekspertami
To nie była zwykła lekcja. 
Troje uczniów Pijarskiego 
LO w Łowiczu – Zuzanna 
Pawłowska, Kinga 
Kacprowska i Maciej 
Kutkowski wzięli udział 
w warsztatach online 
realizowanych  
przez Europejskie 
Laboratorium Biologii 
Molekularnej i prowadzonych 
przez jego pracowników.

Były to warsztaty naprawdę mię-
dzynarodowe – język angielski, in-
stytucja z głównym laboratorium 
w Heidelbergu, prowadzący z In-
dii, Meksyku i Bułgarii, a uczestni-

cy ze szkół i ośrodków w różnych 
państwach, w tym także z Pijarskie-
go LO w Łowiczu. Ich stopień opa-
nowania języka angielskiego, jak 
i  zagadnień z przedmiotów przy-
rodniczych, sprawił, że nie mieli 
problemów ze zrozumieniem tre-
ści. – Wykłady miały przystępną, 
interesującą formę – stwierdza Ma-
ciej.

Główna prowadząca – Shweta 
Gaikwad przedstawiła w sposób 
ogólny, czym zajmuje się biologia 
molekularna i  jak pracuje nad nią 
EMBL. Alberto Hernandez Ar-
mendariz opowiedział jaką drogę 
przeszedł, by zostać naukowcem 
w tym laboratorium, a Nikolay Do-
brew mówił o samych badaniach – 

jest on specjalistą od krystalizacji 
białek. Naukowcy odpowiadali też 
chętnie na pytania uczestników.

Udział w wykładach zapropono-
wała uczniom nauczycielka języka 
angielskiego Agnieszka Bochniak, 
wybierając uczniów, dla których te-
matyka mogła być szczególnie in-
teresująca. I taka była – jak zapew-
niali nas sami uczniowie.

– To pierwszy raz, kiedy słucha-
liśmy po angielsku wykładów za-
granicznych naukowców – mówi-
ły Zuzanna i Kinga. – To na pewno 
bardzo ciekawe doświadczenie, 
i  gdyby się pojawiła propozycja 
uczestniczenia w czymś podob-
nym, chętnie z niej skorzystamy.  
 tm

Marcin Kosiorek ze Srebrnym Krzyżem Zasługi, który otrzymał z rąk 
prezydenta RP Andrzeja Dudy. 
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Gospodarka | Przybywa fi rm przy Ekonomicznej w Łowiczu

Biznes czuje, że to jest 
dobre miejsce
Sporo się dzieje na terenach przemysłowych 
przy ul. Ekonomicznej w Łowiczu, w podstrefi e 
Łowicz Łódzkiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej 
przy ul. Prymasowskiej. Firmy, które tam działają, 
chwalą sobie lokalizację. Przedsiębiorcy oceniają 
jednak, że potencjał miasta i samych okolic strefy 
jest dużo wyższy – a nadal nie wykorzystany.

Na początku było wielkie bum. 
3 sierpnia 2013 roku, z  udzia-
łem ówczesnego premiera Do-
nalda Tuska, otwarta została tam 
baza spółki United Oilfi eld Se-
rvices, mająca stanowić zaple-
cze dla poszukiwania i  wydoby-
cia gazu łupkowego w Polsce. Po 
obu stronach ulicy Ekonomicznej, 
na powierzchni 16 ha, kupionych 
za ponad 6,2 mln złotych od mia-
sta, powstało siedem budynków 
o  łącznej powierzchni 8.862 m², 
reszta terenu została utwardzona 
pod place, na których miały stać 
samochody i  specjalistyczne po-
jazdy do  sejsmicznego badania 
złóż geologicznych. Budowa po-
chłonęła około 45 mln zł.

Spółka miała zajmować się 
wydobyciem gazu łupkowego, 
z  czym wiązano ogromne na-
dzieje. Polska miała być poten-
tatem w  jego wydobyciu, ale... 
nic z  tego nie wyszło. Okazało 
się, że złóż jest mniej niż sądzo-
no i  posadowionych mniej ko-

rzystnie niż w  Ameryce Północ-
nej, skąd przyszła technologia, 
co sprawiło, że proces wydobycia 
jest skomplikowany, drogi i  nie-
opłacalny. Spółka zrezygnowała 
ze swych ambitnych planów, zdą-
żyła jednak sprowadzić do Polski 
pierwszą i jedyną mobilną wiert-
nię. Do września 2019 roku UOS 
funkcjonowała w  Polsce samo-
dzielnie, zajmując się m.in. wier-
ceniami pod geotermię i w opar-
ciu o  swój park maszynowy 
prowadząc badania geologicz-
ne. Wybudowane zaplecze nigdy 
nie było w  pełni wykorzystane, 
w 2016 roku pojawiła się informa- cja o  zamiarze sprzedaży części 

nieruchomości w Łowiczu. Osta-
tecznie UOS wszedł w skład naj-
większego w  Polsce konsorcjum 
spółek górniczych, zmianie ule-
gła jego nazwa na  – UOS Dril-
ling S.A.

Aktualnie spółka nadal jest 
właścicielem bazy, ale jest w Ło-
wiczu praktycznie nieobecna. Pre-
zes zarządu UOS Drilling S.A. 
Arkadiusz Biedulski w odpowie-
dzi na  nasze pytania napisał: – 
Ze względu na fakt, iż po połącze-
niu z fi rmą G-Drilling posiadamy 
bazę techniczną w  Kleszczowie, 
która bardziej odpowiada aktual-

nemu profi lowi działalności, fi rma 
zamierza sprzedać lub co najmniej 
wydzierżawić budynki i  tereny 
przy ul. Ekonomicznej.

Sprzedaż bazy? 
Łatwiej wydzierżawić
Agent nieruchomości Magdale-

na Lisowska-Binasik z Warszawy, 
zajmująca się nieruchomością, po-
wiedziała nam, że  sprzedaż tego 
typu gruntu nie jest prosta, w grę 
wchodzą duże pieniądze, atutem 
jest jednak nowoczesna zabudowa 
i uzbrojenie we wszystkie media. 
Zainteresowanie powierzchniami 
przy ul.  Ekonomicznej, po ubie-

głorocznej zapaści na  rynku nie-
ruchomości, zaczyna się powoli 
odradzać.

Obecnie większe zaintereso-
wanie jest jednak wydzierżawie-
niem terenu niż kupnem i  moż-
liwe, iż w najbliższej przyszłości 
ten kierunek zostanie obrany. Za-
interesowanie jest, ale od  zainte-
resowania do  podpisania umo-
wy zawsze prowadzi długa droga. 
Szczególnym problemem jest 
wydzierżawienie wielkich po-
wierzchni zajmowanych przez 
place postojowe dla samochodów. 
Lisowska-Binasik uważa jed-
nak, że ostatecznie te przestrzenie 

także  wzbudzą zainteresowanie 
na przykład fi rm transportowych.

Wody Polskie
Powierzchnie w  halach UOS 

są już obecnie w  części zaję-
te przez dzierżawców. Dla przy-
kładu budynek administracyjny 
UOS dwa lata temu został wyna-
jęty przez spółkę Skarbu Państwa 
Wody Polskie i mieści się w nim 
Zarząd Zlewni rzeki Bzury. Prze-
prowadził się on na  ulicę Eko-
nomiczną z  ciasnych pomiesz-
czeń w  miejskim budynku przy 
ul. Nowej. Jak podkreśla Magda-
lena Lisowska-Binasik, dzierżaw-
ca zainteresowany jest pozosta-
niem w budynku na dłużej, liczy 
na jego zakup w przyszłości.

„Szwedzkie haczyki”
Wśród wynajmujących są też 

dwie ciekawe fi rmy. Pierwszą jest, 
mająca szwedzki rodowód Epifa-
tech Poland Sp. z o.o., która zaj-
muje się produkcją drucianych 
haków służących do  zawieszania 
różnorakich części przeznaczo-
nych do malowania proszkowego 
i  do cynkowania, chromowania, 
niklowania itp. 

Halina Kwiatkowska-Dam-
kalis z  biura fi rmy powiedziała 
nam, że  niepozorne haki z  dru-
tu miedzianego produkowane są 
w setkach tysięcy i trafi ają do od-
biorców na  terenie całej Europy. 
W  Polsce Epifatech jest jedyną 
fi rmą specjalizującą się w  takiej 
produkcji. Nisza, w której działa, 
możliwość elastycznego dostoso-
wywania się do zamówień i wy-
mogów klientów, zapewnia jej 
pewność funkcjonowania na ryn-
ku.

Szef tej fi rmy Joannis Karagia-
nis powiedział nam, że  jest bar-
dzo zadowolony z  funkcjonowa-
nia już od  trzech lat w  Łowiczu 
i to na tyle, że fi rma widzi swoją 
przyszłość w tym mieście, chcąc 
się z nim związać na stałe. 

Spółka Epifatech weszła we 
współpracę z  łowicką fi rmą Bu-
dowa, planując inwestycję w  po-
staci budowy hali produkcyjnej 
i zaplecza administracyjnego oko-
ło 300 m od  swojej obecnej sie-
dziby. Budowa w ubiegłym roku 
zakupiła od  miasta teren przy 
ul. Ekonomicznej o pow. 1,14 ha 

TOMASZ
BARTOS

tomasz.bartos@lowiczanin.info

Joannis Karagianis 
powiedział nam, 
że jest bardzo 
zadowolony 
z funkcjonowania 
już od 3 lat w Łowiczu 
i to na tyle, że fi rma 
widzi swoją przyszłość 
w tym mieście.

Zainteresowanie 
powierzchniami 
przy ul. Ekonomicznej, 
po ubiegłorocznej 
zapaści na rynku 
nieruchomości, 
zaczyna się powoli 
odradzać.

Jeden z budynków, wybudowanych przez amerukańską spółkę 
UOS, który obecnie zajmuje fi rma Epifatech Polska.
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Vinci Play to fi rma, o której nie każdy w Łowiczu wie, ale ich produkty, 
urządzenia na place zabaw trafi ają do odbiorców w nawet po za Europą.
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Baza UOS jest na sprzedaż, to około 16 ha na których znajdują się duże 
hale i utwardzone powierzchnie postojowe pod samochody ciężarowe.
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Spółka Epifatech Poland prowadzi swoją produkcję w jednej z hal, ale niebawem przeniesie się w nowe 
miejsce, zaledwie 300 metrów obok.
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Utwardzone tereny po bazie UOS obok istniejących hal, to idealne miejsce np. dla fi rm transportowych – 
twierdzi agentka nieruchomości odpowiedzialna za ich sprzedaż.

FO
T.

 T
O

M
A

S
Z 

B
A

R
TO

S

Tak kończy się ul. Ekonomiczna w kierunku południowym. 
Za urywającym się asfaltem są łąki, ale to niedługo będzie się zmieniać.
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za 823 tys. zł. Aktualnie na ukoń-
czeniu jest projekt budowlany 
obiektu i niebawem firma wystą-
pi o pozwolenie na budowę. Hala 
miałaby stanąć jeszcze w  tym 
roku – ponieważ realizacja nie jest 
skomplikowanym przedsięwzię-
ciem. Nie będzie większa od  tej, 
którą zajmuje obecnie Epifa-
tech, ale dostosowana konkretnie 
pod jej wymogi. Nowa lokalizacja 
będzie wiązała się ze  zwiększe-
niem zatrudnienia, już teraz jest 
to ok. 20  osób, ale firma będzie 
chciała zatrudnić kolejne 10.

Natomiast halą, w której działa 
obecnie Epifatech, już są zaintere-
sowane kolejne firmy, w tym jed-
na z nich bardzo poważnie, i wła-
ściwie wszystko wskazuje na  to, 
że  gdy tylko się ona wyprowa-
dzi, hala zostanie wydzierżawiona 
przez kolejny podmiot. Lisowska-
-Binasik nie zdradza jednak czym 
będzie zajmować się nowy dzier-
żawca.

Pompy na dwa sposoby
Od kilku tygodni po przeciwnej 

stronie ul.  Ekonomicznej, w  ha-
lach magazynowych UOS, roz-
gościła się inna firma – Repom-
per, a obok niej druga – Pedrollo 
Polska. Pochodzący z  Warszawy 
Sebastian Koczara, który zało-
żył Repompera, powiedział nam, 
że  do  Łowicza sprowadził firmę 
ze stolicy dwa lata temu, lokując 
ją początkowo przy ul. Warszaw-
skiej. Łowicz nie był mu obcy, bo 
stąd pochodzi jego żona. Miasto, 
jak i jego atmosferę, bardzo polu-
bił. 

Repomper obecny jest na rynku 
od 2009 roku, zajmuje się sprze-
dażą oraz kompleksową obsłu-
gą serwisową różnych rodzajów 
pomp renomowanych firm wyko-
rzystywanych w  zakładach prze-
twórstwa spożywczego, oczysz-
czalniach ścieków, jak i  przy 
nawadnianiu i w studniach głębi-
nowych. 

Firma przeniosła się kilka tygo-
dni temu do części jednego z du-
żych budynków po UOS. Koczara 
mówi, że wynajęcie nowej, więk-
szej powierzchni, bo wynoszą-
cej ok. 700 m², jest związane nie 
tyle z planami rozwojowymi Re-
pompera, co z  zupełnie nowym 
projektem. Otóż lata działalności 
w  sektorze producentów pomp 
pozwoliły mu nawiązać kontakty 
z firmą, która jest światowym po-
tentatem na rynku pomp – włoską 
spółką Pedrollo. Aktualnie spina-
ne są ostatnie formalności zmie-
rzające do  utworzenia polskiego 
oddziału tej firmy – w Łowiczu, 
przy ul.  Ekonomicznej, mieścić 
będzie się jej siedziba i magazyn, 
który będzie obsługiwał nie tyl-
ko indywidualnego klienta, ale 
przede wszystkich dystrybutorów 
pomp w całym kraju.

Repomper, jak i  Pedrollo Pol-
ska, będą działać obok siebie, 
pierwsza spółka będzie mieć wy-
łączone z  oferty urządzenia dru-
giej, za to zajmie się serwisem 
włoskich pomp. Koczara jest 
przekonany, że  Pedrollo Polska 
będzie potrzebować zwiększenia 
powierzchni magazynowej nawet 
o trzy razy. Dlatego nie wykluczo-
ne, że w przyszłości, aby uniknąć 
kosztów wynajmów, zapadnie de-
cyzja o budowie własnej siedziby, 
z częścią magazynową i biurową.

Baby Cam na dwóch 
końcach miasta
Nie tylko na terenie bazy UOS 

ciekawie się dzieje, ale także 
w okolicy. W jednym z obiektów 
przy ul. Uchanka (w sąsiedztwie 
ul.  Ekonomicznej) od stycznia 
tego roku działa spółka Baby Cam 

grupy Vinci-Play. Pierwotnym 
właścicielem budynku była spół-
ka Kapella, która zajmowała się 
produkcją oświetlenia LED. My-
śląc o  rozwoju zdecydowała się 
na zakup 1,16 ha gruntu na terenie 
Łódzkiej Specjalnej Strefy Ekono-
micznej za 650 tys. zł w 2014 roku. 
Dość sprawnie wybudowała halę 
z  pełnym zapleczem administra-
cyjnym i socjalnym o powierzch-
ni 2 tys. m², przenosząc się do niej 
z innej hali zajmowanej przez kil-
ka lat w Syntexie. 

Halę udało się wyposażyć 
w  nowoczesna linię produkcyj-
ną, miała ona współpracować 
z dużą firmą o zachodnim kapitale 
obecną na polskim rynku, jednak 
Kapelli nie było dane rozwinąć 
skrzydeł w  Łowiczu, ostatecznie 
sprzedała ona halę. 

Jej nabywcą pod koniec 2020 r. 
okazała się działająca w Łowiczu, 
wcześniej także na terenie maga-
zynów zakładu Syntex, firma Vin-
ci Play – BabyCam, która od koń-
ca ubiegłego roku uruchomiła tam 
produkcję stalowych konstrukcji 
urządzeń, które trafiają na pla-
ce zabaw dla dzieci. W hali przy 
ul.  Uchanka odbywa się profilo-
wanie i  spawanie tych konstruk-
cji, które później trafiają do dru-
giej hali zakładu, znajdującej się 
przy ul.  Seminaryjnej na Korab-
ce. Tam elementy te są malowane, 
kompletowane i skręcane w goto-
we urządzenia.

Justyna Nowak z  kierownic-
twa firmy w odpowiedzi na pyta-
nia o  nową lokalizację odpowie-
działa nam – Dynamiczny rozwój 
firmy wymagał od nas powięk-
szenia zaplecza produkcyjno – 
magazynowego, a lokalizacja przy 
ul. Uchanka jest logistycznie bar-
dzo dobrze skomunikowana z na-
szym głównym zakładem zloka-
lizowanym przy ul. Seminaryjnej. 

Firma jednak chce się przy 
ul. Uchanka rozwijać. Nowak in-
formuje – Najbliższym czasie pla-
nujemy rozbudowę obiektu, a jego 
charakter nie ulegnie zmianie. 
Nowy obiekt będzie dedykowany 
powiększeniu parku maszynowe-
go do obróbki stali.

Natomiast pytana o wpływ pan-
demii na produkcję i  funkcjono-
wanie firmy odpowiada, że firma 
skoncentrowana jest na eksporcie 
swoich produktów, wprowadzony 
lockdown odcisnął swoje piętno 
na produkcji i  sprzedaży, jednak 
szybka reakcja na zmieniającą się 
sytuację i,  jak podkreśliła, moty-
wacja zespołu sprawiła, że Vinci 
wyszedł z tego okresu zwycięsko. 
– Obecnie sytuacja jest bardzo do-
bra, a dynamika naszego rozwo-
ju jest znacznie większa niż przed 
pandemią. Cały czas zwiększamy 
zatrudnienie i obecnie poszukuje-
my około 30 pracowników do róż-
nych działów w  firmie. Obecnie 
firma zatrudnia prawie 180 osób – 
napisała w odpowiedzi na pytania.

Chemipack – silny 
partner dla marketów
Inną firmą, która zapuściła ko-

rzenie przy ul. Ekonomicznej, jest 
Chemipack, która w  2010  roku 
zakupiła w  strefie działkę o  po-
wierzchni 1,3 ha za 610 tys. zł. Fir-
ma produkuje szeroki asortyment 
chemii użytkowej, żeli, szampo-
nów, płynów do  mycia, płynów 

do  spryskiwaczy – ale także np. 
nawilżane chusteczki higieniczne.

Prezes zarządu Robert Serafiń-
ski przekazał nam, że  zatrudnie-
nie przez pierwsze 4 lata utrzy-
mywało się w firmie na poziomie 
16 osób, aktualnie wynosi 33 oso-
by. Natomiast przychody z  pro-
dukcji w  2013 i  2014  roku były 
na poziomie ok. 10 mln zł, nato-
miast w 2020 roku już na pozio-
mie 30 mln zł. Kwotę tę w ubie-
głym roku udało się uzyskać 
dzięki przestawieniu produkcji 
na płyny do dezynfekcji rąk i po-
wierzchni, na  co był i  jest nadal 
duży popyt.

Odbiorcami produktów firmy 
są głównie sieci handlowe – Jero-
nimo Martins (Biedronka), LIDL, 
DINO, Lewiatan, Stokrotka i inne 
oraz sieci stacji paliw Circle K, 
MOYA, AVIA. Aktualny udział 
produktów Chemipack w  tym 
segmencie rynku Serafiński sza-
cuje na  poziomie ok.  15–18%. 
Firma myśli o  dalszym rozwo-
ju. – W bieżącym roku zakupili-
śmy kolejną nową linię rozlewni-
czą, myślimy o  rozbudowie hali, 
a  w  zasadzie o  budowie nowej 
hali w pobliżu aktualnego miejsca 
produkcji, tj. w Łowiczu – zdradza 
prezes.

Samą lokalizację przy ul. Eko-
nomicznej Serafiński określa jako 
bardzo atrakcyjną. Magazyny, 

do  których dostarczane są pro-
dukty, zlokalizowane są na  tere-
nie całej Polski, a  lokalizacja fir-
my w  centrum Polski pozwala 
na optymalizację kosztów.

Prezes Chemipack podkre-
śla, że teren przy ulicach Pryma-
sowskiej, Ekonomicznej i Uchan-
ka może być potencjalnie bardzo 
atrakcyjny dla innych firm przede 
wszystkim ze  względów logi-
stycznych – jest to centrum Polski, 
blisko jest do autostrad A1 i A2, 
teren jest uzbrojony.

Scania potwierdza 
powrót koniunktury
– Nie narzekamy, trudno o lep-

sze miejsce niż to, które mamy 
– powiedział nam dyrektor tech-
niczny Scan-Partner Sp. z o.o. Pa-
weł Lisowski. Firma ta w roku po 
wykupieniu działki o powierzch-
ni 0,9 ha od miasta wybudowała 
i oddała do użytku w 2018  roku 
swoją nową siedzibę w  Łowi-
czu. Przeniosła się tym samym 
z  Armii Krajowej, gdzie funk-
cjonowała przez kilkanaście lat, 
dzierżawiąc nieruchomość wraz 
z zabudową.

– To, że  na  naszym parkin-
gu nie ma żadnych samocho-
dów, nie oznacza, że odczuwamy 
zastój w  rynku – zapewnia Pa-
weł Lisowski. Jest wręcz odwrot-
nie. W ubiegłym roku faktycznie 

przez pewien okres właściciele 
firm transportowych byli niepew-
ni przyszłości w związku z pan-
demią, pojawiły się ograniczenia 
w  produkcji, ale teraz wszystko 
wraca do normy. Firmy chcą ku-
pować nowe samochody, składają 
zamówienia, ale czas oczekiwa-
nia to nawet pół roku. – Wszyst-
ko schodzi na  pniu, dlatego nie 
mamy nawet demonstracyjnych 
samochodów na placu – mówi Li-
sowski.

Podkreśla on, że firma jest za-
dowolona z miejsca, gdzie się za-
korzeniła, bo dojazd z drogi kra-
jowej nr 14 jest wręcz doskonały, 
a  jej sąsiedztwo zapewnia rekla-
mę.

Bariery rozwoju
Burmistrz Krzysztof Kaliński 

powiedział nam, że  patrzy z  na-
dzieją na  teren przy Ekonomicz-
nej. – Najważniejsze wydaje się, 
aby teren po UOS został sprzeda-
ny, spowoduje to pełne wykorzy-
stanie jego potencjału i związanie 
się na stałe danej firmy z naszym 
miastem – uważa. – Niemniej cie-
szy go, iż część bazy po amery-
kańskiej firmie jest wykorzystana. 
Zapowiedział nam też, że w tym 
roku ratusz podejmie rozmo-
wy z  właścicielami gruntów po-
łożonych przy ul.  Ekonomicznej 
w  sprawie ich wykupu lub po-
mocy w sprzedaży. Pośrednictwo 
miasta, zwłaszcza przez wykup 
i  odsprzedaż, może budzić wąt-
pliwości, ale burmistrz uważa, 
że w dalszej perspektywie jest to 
dla Łowicza opłacalne. Dodał jed-
nak, że rozmowy z właścicielami 
nigdy nie były łatwe, dlatego trud-
no mu przewidywać jak tym ra-
zem się potoczą. 

Obecnie miasto nie dysponuje 
już gruntami przy Ekonomicznej, 
które mogłoby w najbliższym cza-
sie wystawić na sprzedaż. Ostatnią 
była nieruchomość o powierzchni 
blisko 1,5 ha, którą za 1 mln 81 tys. 
zł wylicytował 13 maja przedsię-
biorca spoza Łowicza. 

I to jest smutna puenta tego ar-
tykułu. Do takiej sytuacji miasto 
nie powinno było dopuścić.  

REKLAMA

Lokalizację  
przy ul. Ekonomicznej 
Serafiński określa 
jako bardzo 
atrakcyjną. 
Magazyny, do których 
dostarczane 
są produkty, 
zlokalizowane są 
na terenie całej 
Polski, a lokalizacja 
firmy w centrum 
Polski pozwala 
na optymalizację 
kosztów.

Parking przed salonem firmy Scan-Partner jest pusty,  
nie ma na nim demonstracyjnych samochodów, ale nie oznacza to 
zastoju w biznesie, a wręcz przeciwnie.
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Zakłady Baumit, produkujące m.in. kleje, tynki i zaprawy 
wykorzystywane w budownictwie przy ul. Ekonomicznej były pierwsze. 
Ruch na jego terenie pokazuje, że prężnie działa.
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RZUT OKIEM | PIĘKNY WIDOK
Jeśli kochacie bociany, to 
w najbliższym czasie koniecznie 
powinniście się wybrać do gminy 
Bielawy. 28 maja nasz reporter wybrał 
się do Soboty, na otwarcie ekopracowni 
w miejscowej szkole, a po drodze spotkał 
ponad 20 bocianów – w ogóle ich nie 
szukając. W Chruślinie, jadąc w kierunku 
Zdun, po prawej stronie drogi koszona 
była akurat łąka i aż pięć bocianów 
przyleciało tutaj się pożywić. mwk

Józefa Adach (1917–2021) 
W czwartek, 7 stycznia tego roku, zmarła w wieku 104 lat Józefa Adach ze Skaratek 
– najstarsza mieszkanka gminy Domaniewice i jedna z najstarszych osób w Polsce. 
Żałobna msza święta odbyła się dwa dni później, w sobotę, 9 stycznia, o godzinie 
13.00 w kościele pod wezwaniem Świętego Bartłomieja Apostoła w Domaniewicach. 
Po niej nastąpiło odprowadzenie zmarłej do grobu na miejscowym cmentarzu 
parafi alnym. Mimo zaostrzającej się sytuacji epidemicznej, w ostatniej drodze śp. Józefy 
uczestniczyło wiele osób, bo i wiele osób ją szanowało, lubiło i doceniało za to, co 
robiła. – Była osobą przesympatyczną i przy okazji bardzo rozmowną. Spotykając ją, 
nie kończyło się na „dzień dobry”, ale zawsze była to wartościowa rozmowa i serdeczne 
pozdrowienia – opowiadają o niej mieszkańcy Skaratek. 

Śp. Józefa Adach z  domu Li-
siewska urodziła się 2 maja 1917 
roku. Od urodzenia związana była 
ze Skaratkami, z których pocho-
dził jej ojciec Piotr Lisiewski. Ro-
dzina ze strony matki – Bronisła-
wy Niewiadomskiej – pochodziła 
z  Warszawy. W  jakich okolicz-
nościach mama śp. Józefy trafi ła 
do Skaratek, nie zostało zapamię-
tane przez potomnych. 

Była najmłodszą spośród sze-
ściorga rodzeństwa. Wtedy tak 
liczne rodziny nie były szczegól-
nymi wyjątkami. Ojciec pani Jó-
zefy był cieślą, a rodzina nie po-
siadała własnej ziemi. Żyli bardzo 
skromnie, by nie rzec – ubogo. 
Bywało, że nie najadali się do 
syta, chleb był pieczołowicie roz-
dzielany, a czasami głównym po-
siłkiem była kromka czy dwie 
kromki chleba i mleko. 

Gdy była młodą kobietą, poje-
chała szukać pracy do Tomaszo-
wa Mazowieckiego, gdzie miesz-
kała jedna z  jej sióstr. Pracowała 
tam w sklepie i była z tej pracy za-
dowolona. Gdy wybuchła II woj-
na światowa, postanowiła wrócić 
w rodzinne strony, czyli do poddo-
maniewickich Skaratek. 

Podczas rodzinnych spotkań 
i  rozmów o  dawnych czasach 
wspominała, że oszczędności, 
które jej się udało wtedy zgroma-
dzić, chciała przemycić w  upię-
tym z  długich włosków koku. 
Niestety, podczas jednej z kontro-
li niemiecki żołnierz zorientował 
się, że z owym kokiem jest coś nie 
tak i odnalazł ukryte w nim pie-
niądze. Wtedy nieoczekiwanie za-

łamanej pani Józefi e pomógł zu-
pełnie obcy człowiek, który się nie 
tylko zaopiekował, ale też i kupił 
jej bilet na powrót. Dotarła więc 
do Łowicza i stąd wreszcie do ro-
dzinnych Skaratek. – Dał mi na 
wszystko, co było potrzebne. Pan 
sobie nie wyobraża, ile łez wyla-
łam – wspominała trudne czasy 
w rozmowie z nami podczas ko-
lejnych jubileuszy i  jednocześnie 
podkreślała swoją wdzięczność 
dla nieznanego jej mężczyzny. 

Wyszła za mąż za pochodzą-
cego ze Skaratek Mieczysława, 
który pracował jako rzemieślnik, 
mając 28 lat. W tamtych czasach 
kobiety zwykle wychodziły za 
mąż będąc w  młodszym wieku, 
ale młodzi poczekali do zakoń-
czenia wojny. Państwo Adachowie 
doczekali się trójki dzieci: Wiesła-
wa, Mirosława i Marianny. 

Śp. Józefa do końca swoich dni 
mieszkała wraz z córką Marianną 
w Skaratkach. Była osobą bardzo 
lubianą i szanowaną. Przez więk-
szość swojego zawodowego ży-
cia była związana z  działającym 
wtedy prężnie w Skaratkach Spół-
dzielczym Kółkiem Rolniczym. 
Tam zajmowała się przede wszyst-
kim gotowaniem dla pracowni-
ków, ale również i dbaniem o za-
plecze kuchenne, a nawet pracami 
administracyjnymi. – Pan sobie 
wyobraża, że na 64 osoby gotowa-
łam? – opowiadała w  rozmowie 
z naszym reporterem tuż po 100. 
urodzinach pani Józefa. Potrafi ła 
np. zrobić jednego dnia 300–400 
naleśników, ugotować wcześniej 
zupę dla kilkudziesięciu pracow-
ników. W  kółku rolniczym pani 
Józefa pracowała do emerytury. 

W swoim życiu Józefa Adach 
nie bała się ciężkiej pracy. Miała 
świadomość, że pochodzi z bied-
nej rodziny, w której każdy musiał 
sobie radzić, jak tylko mógł. Pra-
cowała chętnie w gospodarstwach 
u  sąsiadów, pracowała przy ku-
rach, a  nawet dach pokrywała, 
żeby zarobić parę groszy. Wspo-
minała, że będąc młodą panien-
ką, z  rodzicami niemal nie wi-
dywała się, bo rodzice też długo 
i w różnych miejscach pracowali. 
– Myśmy musieli też pracować, 
od dzieciństwa – opowiadała. 
W  młodości pomagała też swo-
jej siostrze, prowadzącej stołów-
kę w Grotnikach. To właśnie tam 
doskonaliła swoje umiejętności 
kulinarne, które przydały się jej 
w późniejszych latach. 

– Do końca swoich dni była 
w  całkiem niezłej, jak na swój 
piękny wiek, formie intelektu-
alnej. Żartowała nawet sobie, 
że chyba Bóg o  niej zapomniał. 
Zaś jeśli chodzi o  pracowitość 
i sposób wychowywania dzieci, to 
był dla nas wszystkich po prostu 
wzór do naśladowania – wspomi-
na śp. Józefę mieszkająca niegdyś 
w  Skaratkach Małgorzata Ogo-
nowska. – Wszyscy w naszej wsi 
i nie tylko za nią przepadali. Miała 
niesamowitą łatwość nawiązywa-
nia kontaktów, emanowała z niej 
życiowa mądrość, a do tego mia-
ła olbrzymie poczucie humoru 
– wspominają sąsiedzi.

Co ciekawe, będąc w  wieku 
prawie 90 lat, zdarzało jej się wy-
mknąć spod czujnego oka córki, 
która się nią opiekowała, by na 

WSPOMNIENIA | POZOSTANĄ W NASZEJ PAMIĘCI

Od urodzenia związana była 
ze Skaratkami, była najmłodszą 
z sześciorga dzieci Piotra 
Lisiewskiego i Bronisławy 
z domu Niewiadomskiej. 
Wyszła za mąż po II wojnie 
światowej za Mieczysława 
ze Skaratek, z którym doczekali 
się trójki dzieci. Nie bała się 
pracy, od najmłodszych lat 
pracowała w gospodarstwie, 
później na stołówce u siostry 
w Grotnikach, gdzie 
doskonaliła się kulinarnie. 
W dorosłym życiu związana 
była ze Spółdzielczym Kółkiem 
Rolniczym w Skaratkach, gdzie 
gotowaniem dla pracowników. 
Była osobą bardzo lubianą 
i szanowaną. 

   Józefa Adach 
(1917–2021)

Okruchy życia
ODESZLI OD NAS | 19.05.2021 – 30.05.2021

 19 maja: Alina Zrazek, l.76; 
Stanisław Gawroński l.98; 
Irena Banaszkiewicz, l.87; 
Józefa Osimowicz, l.87; Marian 
Krysicki, l.88.

 20 maja: Zbigniew Rojek, 
l.63; Henryk Łukasik, l.70.

 23 maja: Zofia Malejka, 
l.89; Jan Parys, l.81; Janina 
Mirowska, l.79; Marianna 

Kucharek, l.99.
 26 maja: Tomasz 

Grzegorek, l.49; Wiktoria 
Krystyna Kozłowska, l.92.

 27 maja: Julianna 
Kostrzewska, l.85; Wiesław 
Charążka, l.74.

 28 maja: Tomasz 
Jankowski, l.52.

 30 maja: Zofia Kopania, l.97.

REKLAMA

Wszyscy w naszej 
wsi i nie tylko za nią 
przepadali. Miała 
niesamowitą łatwość 
nawiązywania 
kontaktów, emanowała 
z niej życiowa 
mądrość, a do tego 
miała olbrzymie 
poczucie humoru.
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przykład porąbać drewno na opał 
czy sprzątać na podwórku. Oczy-
wiście nikt od niej tego w  tym 
wieku nie wymagał, ba, nawet jej 
zabraniano, ale pani Józefa nie lu-
biła nic nie robić. – To trzeba mieć 
zdrowie! – komentowali miesz-
kańcy. Wcześniej, ale gdy już była 
na emeryturze, też starała się być 
aktywna. Jej pasją na kilka lat sta-
ły się podróże. Co roku jeździła 
wraz z  mężem i  rodziną na wy-
cieczki, również zagraniczne: la-
tała samolotem, pływała statkiem, 
była wiele razy w polskich górach, 
nad morzem. Pod koniec życia za-
częła częściej chorować, ostatnie 
lata były szczególnie trudne. 

Nawet wtedy jednak pani Jó-
zefa bardzo ciepło wypowiada-
ła się o  rodzinie i  sąsiadach. Po 
tym, jak skończyła 100 lat, chętnie 
też wspominała swoje urodziny  
oraz wizyty oficjeli z  tym zwią-
zane. – Ja dopiero teraz mogę po-
wiedzieć, że sama nie wiedzia-
łam, kim byłam – mówiła Józefa 
Adach. – Że ja byłam takim do-
brym człowiekiem. Żeby pan 
słyszał, ile miałam pochwał (...). 
Ksiądz jak przyjechał, bo bardzo 
chciałam przyjąć komunię, zaśpie-
wał mi „200 lat, 200 lat”, żebym 
jeszcze żyła – relacjonowała nam 
przed czterema laty ową uroczy-
stość. Pani Józefa chętnie chwaliła 
się też swoją rodziną. Opowiada-
ła, że poza dziećmi wielką pomo-
cą są dla niej wnuczęta, których 
miała pięcioro, a także doczekała 
się dwóch prawnuczek. 

Co ciekawe, nie tylko pani Jó-
zefa doczekała w tej rodzinie sę-
dziwego wieku. Mama Józefy 
Adach dożyła wprawdzie tylko 56 
lat, a ojciec lat 78, ale rodzeństwo 
również żyło długo. Najkrócej ży-
jąca z jej sióstr dożyła 73 lat. Brat 
zmarł mając 80 lat, jedna siostra 
w wieku 93 lat, zaś dwie siostry 
w wieku 98 lat. 

Długowieczność rodzeństwa ze 
Skaratek badali zresztą specjaliści 
z Polskiej Akademii Nauk. Prze-
prowadzili między innymi ob-
szerny wywiad o  prowadzonym 
życiu, sprawdzali pamięć, spraw-
ność intelektualną i siłę u niej oraz 
u członków rodziny. Była to jed-
na z  części dużego projektu ba-
dawczego, na podstawie którego 
wysnuta została teza, że wpływ  
na długowieczność mogły mieć 
między innymi okresy niedojada-
nia w młodzieńczym wieku.  mak

Nie tylko pani Józefa 
doczekała  
w tej rodzinie 
sędziwego wieku.  
Brat zmarł  
mając 80 lat,  
jedna siostra  
w wieku 93 lat,  
zaś dwie siostry 
w wieku 98 lat.

Gmina Chąśno | Wręczenie nagrody Kamila Zabosta

Dominik Słoma pierwszym laureatem
Mistrz Polski juniorów w trójboju siłowym 
Dominik Słoma 28 maja odebrał przyznaną przez 
wójta gminy Chąśno nagrodę im. Kamila Zabosta 
za wybitne osiągnięcia sportowe. Miało to miejsce 
podczas sesji rady gminy w budynku Szkoły 
Podstawowej w Błędowie.

O przyznaniu nagrody Domi-
nikowi uchwałą rady gminy pisa-
liśmy już, kiedy zostało to jedno-
głośnie przegłosowane przez radę. 
Wtedy jednak, ze względu na ści-
ślejsze niż obecnie zasady reżimu 
sanitarnego, trudno byłoby zor-
ganizować uroczyste wręczenie.  
28 maja nic już nie stało ku temu 
na przeszkodzie.

Młody, zdolny sportowiec ode-
brał nagrodę z rąk Agnieszki Za-
bost – radnej gminy, a  przede 
wszystkim mamy wybitnego re-
prezentanta Polski w  taekwondo 
Kamila Zabosta, którego imie-
niem nazwano gminną nagrodę. 
Przedwcześnie zmarły w  2017 
roku reprezentant kraju w  ta-
ekwondo wychował się w Goleń-

sku. Wcześniej Kamila Zabosta 
wspominali jego przyjaciele z Ło-
wickiej Akademii Sportu – pre-
zes stowarzyszenia Kamil Sobol, 
a  także wicestarosta Piotr Mal-
czyk. Kamil Sobol był w  dzie-
dzinie taekwondo nauczycielem 
Kamila Zabosta. Z  kolei Piotr 
Malczyk, który z Kamilem Zabo-
stem przyjaźnił się przez wiele lat, 
dzięki niemu zapoznał się z  tym 
sportem. 

Zarówno Kamil Sobol, jak 
i  Piotr Malczyk, podkreślali,  
że Kamil Zabost był nie tyl-
ko wzorem sportowca, ale też 
wspaniałym człowiekiem. – Tre-
nowaliśmy razem i  razem jeź-
dziliśmy na zawody, ale on był 

zawsze bardziej zaangażowany, 
wytrwały, więcej trenował, dla-
tego też odnosił sukcesy – mó-
wił Piotr Malczyk. Z kolei wójt 
Dariusz Reczulski i  przewod-
niczący rady gminy Ireneusz 
Sołtysiak podziękowali panom 
z ŁAS za pomysł, by nadać na-
grodzie imię Kamila Zabosta.

Szczególne podziękowania 
otrzymała też mama laureata na-
grody – Katarzyna – oraz jego tre-
nerka – Anna Tarnowska, znana 
też w naszym powiecie jako kie-
rowniczka biura LGD „Ziemia 
Łowicka”. 

Warto też podkreślić fakt,  
że wręczenie nagrody miało miej-
sce w budynku Szkoły Podstawo-

wej w Błędowie, której Dominik 
jest absolwentem (obecnie uczy 
się w ZSP nr 2 w Łowiczu). To 
właśnie w tej szkole, kilka lat temu 
podczas Dnia Sportu Dominik 
pierwszy raz zetknął się z trójbo-
jem siłowym. Dzień ten był orga-
nizowany 1 czerwca przez ówcze-
sną dyrektor Dorotę Osowską 
oraz przewodniczącą rady rodzi-
ców Łucję Sierotę. Odbywał się 
co roku, ale wtedy pierwszy raz 
zaproszono trenerów i  zawodni-
ków trójboju siłowego. Gdyby nie 
tamto spotkanie, być może gmina 
nie miałaby dziś mistrza Polski ju-
niorów. 

Dodajmy też, że pierwszym 
trenerem Dominika był Sebastian 
Stępniak, trenując pod jego okiem 
zawodnik zdobył swój pierwszy 
medal mistrzostw Polski juniorów, 
wtedy jeszcze był to medal brązo-
wy.  tm

Łódź | Biblioteka Wojewódzka

Superexlibris dla Łowickiego 
Towarzystwa Przyjaciół Nauk

W Bibliotece Wojewódzkiej 
im. Józefa Piłsudskiego w Łodzi 
wręczono 24 maja prestiżowe na-
grody Złoty Ekslibris (po raz 29.) 
oraz Superekslibris (po raz 13.). 
Superekslibris, czyli nagroda za 
całokształt dotychczasowych osią-
gnięć, w tym roku został przyzna-
ny „Rocznikom Łowickim”. Obie 
są przyznawane przez tę biblio-
tekę za publikacje na temat dzie-
dzictwa kulturowego i  historycz-
nego Łodzi oraz Ziemi Łódzkiej.

Przypomnijmy, że „Roczni-
ki Łowickie” to pismo Łowickie-
go Towarzystwa Przyjaciół Nauk, 
wydawane od 2003 roku przez 
Łowicki Ośrodek Kultury. Po-
rusza tematykę dziejów miasta.  
Do tej pory wyszło 16 numerów. 
Zawierają one artykuły naukowe 

i popularno-naukowe różnych au-
torów, zarówno zawodowych hi-
storyków, jak i  pasjonatów. Re-
daktorem naczelnym jest Marek 
Wojtylak.

W rozmowie z  nami Marek 
Wojtylak podkreśla, że traktuje to 
wyróżnienie nie tylko jako wła-
sny sukces, ale przede wszystkim 
jako wyraz uznania dla wszyst-
kich autorów, pracujących przez 
lata nad kolejnymi rocznikami, 
jak i dla Łowicza w ogóle. Przy 
okazji potwierdził, że trwają pra-
ce nad kolejnym, siedemnastym 
numerem.

Radości nie kryje też prezes 
ŁTPN Tadeusz Żaczek. W rozmo-
wie z nami mówi, że wyróżnienie 
jest motywacją i  mobilizacją do 
dalszej pracy nad rocznikami.  tm

Łowicz | Mały Och! Film Festiwal

Młodszy brat skończył 10 lat
Do 6 czerwca potrwa 
rozpoczęty 30 maja 
jubileuszowy festiwal dla 
dzieci i młodzieży Mały 
Och!. Łowicki Ośrodek 
Kultury zaprasza  
na seanse filmowe, a także 
inne towarzyszące im 
wydarzenia.

Mały Och! bywa w ŁOK-u na-
zywany młodszym bratem Och! 
Film Festiwalu. W tym roku jest 
on organizowany już po raz 10. 

Rozpoczął się w niedzielne po-
łudnie od seansu australijskiego 
filmu „Szczęściara” – o  dziew-
czynce imieniem Candice, niepo-
prawnej optymistce, która pragnie 
naprawiać świat wokół siebie. 

Drugim punktem programu 
były warsztaty plastyczne „Ak-
cja ilustracja”, w  czasie których 
dzieci uczyły się rysować posta-

cie z  bajek. Zajęcia poprowadzi-
ła Aleksandra Grzegorek, ilu-
stratorka, znana także jako „Olka 
Grzegorka”. Zajmuje się ona sze-
roko pojętą grafiką, z  naciskiem  
na ilustrację. Tworzy kolaże, ry-
sunki, stosuje też techniki miesza-

ne. W  warsztatach uczestniczyło 
12 dzieci.

Festiwalowe atrakcje przygoto-
wane są na każdy dzień, są wśród 
nich projekcje filmów, spektakl 
teatralny, warsztaty i  zwiedzanie 
Łowicza.  tm

Łowicz | PTTK

Przewodnik będzie czekać
Od niedzieli 6 czerwca prze-

wodnicy z oddziału PTTK w Ło-
wiczu rozpoczynają cotygo-
dniowe spacery tematyczne po 
Łowiczu. Wziąć w  nich będzie 

mógł każdy, kto przyjdzie w nie-
dzielę o godz. 13. na Stary Rynek.

Wydarzenie to jest organizo-
wane od 2013 roku i finansowane 
przez Urząd Miejski w Łowiczu, 

jako jedna z  atrakcji turystycz-
nych oraz okazja do podniesienia 
świadomości historycznej miesz-
kańców miasta i  regionu. W  su-
mie w tym roku przewodnicy po-
prowadzą trzynaście spacerów, 
wszystkie będą się rozpoczynać 
o godz. 13.00 pod siedzibą organi-
zacji w kamienicy Stary Rynek 3. 
Każda wędrówka po mieście bę-
dzie miała inny temat, ale zawsze 
związany z wybranymi obiektami, 
wydarzeniami lub osobistościami 
związanymi z Łowiczem. Spacery 
będą trwać ponad godzinę, więc 
warto się na to przygotować, za-
bierając ze sobą wodę i odpowied-
nie ubranie, w zależności od wa-
runków atmosferycznych.

Pierwszy spacer będzie dotyczył 
historii kościoła pw. św. Leonarda, 
który znajduje się w  sąsiedztwie 
ronda na skrzyżowaniu ul. 11 Li-
stopada z Alejami Sienkiewicza. tb

Przewodnicy poprowadzą trzynaście spacerów,  
wszystkie będą się rozpoczynać o godz. 13.00 pod siedzibą PTTK  
w kamienicy Stary Rynek 3. 
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„Olka Grzegorka” przekazała uczestnikom warsztatów podstawy 
rysowania postaci, na podstawie bohaterów filmów animowanych  
czy gier komputerowych. 
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Łowicz | Uroczystości religijne

Procesje nie tylko w Boże Ciało
W niedzielę, 6 czerwca, uli-

cami Łowicza przejdzie procesja 
Eucharystyczna pomiędzy kościo-
łami Świętego Ducha a Dobrego 
Pasterza.

Uroczystości rozpoczną się 
mszą świętą w kościele pw. Świę-
tego Ducha o godz. 10., po drodze 
wierni zatrzymają się przy czte-
rech ołtarzach, pierwszy przygo-
tują mieszkańcy os. Dąbrowskie-
go, drugi mieszkańcy Dąbkowic 
Górnych, trzeci Cech Rzemiosł 
Różnych, a  czwarty Koła Ży-
wego Różańca z  Bratkowic.

W oktawie Bożego Ciała  
(z wyjątkiem niedzieli 6 czerwca) 
w parafii pw. Świętego Ducha po 
wieczornej mszy świętej o godz. 
18.00 odbywać będzie się procesja 
eucharystyczna wokół kościoła. 

W niedzielę 6 czerwca, po 
mszy świętej o  godz. 10. w  ko-

ściele pw. Matki Bożej Nieustają-
cej Pomocy na Korabce wyruszy 
procesja eucharystyczna. Wierni 
zatrzymają się przy czterech ołta-
rzach, które staną przy: ul. Strze-
leckiej, kapliczce Księżnej Ło-
wickiej, przy Szkole Podstawowej  
nr 3 oraz przy ul. Grunwaldzkiej 
na skrzyżowaniu z ul. Klonową.

Oktawa Bożego Ciała zakoń-
czy się w  czwartek 10 czerwca 
tradycyjną procesją dookoła Alei 
Sienkiewicza. Uroczystości roz-
poczną się o godz. 18.00 uroczy-
stą mszą świętą w kościele sióstr 
bernardynek. 

Parafie zwracają się o  liczne 
przybycie, w  tym służby litur-
gicznej, zespołów śpiewaczych, 
asysty procesyjnej w strojach ło-
wickich, druhów z  jednostek 
OSP oraz dziewcząt do sypania 
kwiatków.  tb
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Ogłoszenia

 PUNKTY PRZYJMOWANIA OGŁOSZEŃ DROBNYCH DO „NOWEGO ŁOWICZANINA”: BIURO OGŁOSZEŃ ŁOWICZ,  UL. PIJARSKA 3A; BEDNARY , SKLEP P. PAPIERNIK 24A; BOBROWNIKI 27 , SKLEP P. PACLER;  
BOLIMÓW, UL. FARNA 1 SKLEP „EWA”, P. PAPIERNIK; DOMANIEWICE, UL. GŁÓWNA 26, SKLEP P. JAKUBIAK; GĄGOLIN POŁUDNIOWY, SKLEP „KOS”; IŁÓW: PL. RYNEK STAROMIEJSKI 21; SKLEP P. PAPIEROWSKIEGO; KOCIERZEW PÓŁNOCNY: 
SKLEP „NA PÓŁNOCNYM” KURABKA 17A, SKLEP P. TOPOLSKIEJ; ŁOWICZ, OS. BRATKOWICE, KIOSK LOTTO; ŁYSZKOWICE, SKLEP „DUET”, UL. GMINNA 6; NIEBORÓW, AL. LEGIONÓW POLSKICH 18, SKLEP P. FIGATA; NOWA SUCHA 22, SKLEP P. 
SIEWIERY; OSMOLIN: UL. RYNEK 2, SKLEP P. SERWACH; UL. RYNEK 19, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY; PSZCZONÓW 147, SKLEP P. LIPIŃSKIEGO; SANNIKI, UL. WARSZAWSKA 183, SKLEP P. OLKOWICZ; SOBOTA, PL. ZAWISZY CZARNEGO 
12, SKLEP P. BIŃCZAK; STACHLEW 113A, SKLEP P. WIERZBICKIEJ; STARY DĘBSK 6A, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY; ŚLESZYN, UL. GÓRNA 5, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY AGATKA;  ZAWADY 67, SKLEP P. SOKALSKIEJ; ZŁAKÓW 
BOROWY 139A, SKLEP P. PIECKI;

„WIEŚCI Z GŁOWNA I STRYKOWA”: BIURO OGŁOSZEŃ GŁOWNO, UL. ŁOWICKA 40; GŁOWNO, UL. BIELAWSKA 3, SKLEP WIELOBRANŻOWY; DMOSIN 1: PIEKARNIA BOŻENA, KRZESZEWSKA; STRYKÓW: STARY RYNEK 1;  UL. CMENTARNA 12.

„NOWY ŁOWICZANIN” WYDANIE DLA ŻYCHLINA I OKOLIC”: BEDLNO 28 SKLEP MINI-MAG; DOBRZELIN SKLEP „MAGDA”, UL. WŁ. JAGIEŁŁY; PACYNA, UL. TOWAROWA 4, SKLEP P. M. DURKI; PLECKA DĄBROWA, SKLEP „MONIKA”;  
PODCZACHY 16, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY; ŚLESZYN, UL. GÓRNA 5, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY AGATKA; ŻYCHLIN, UL. 29 LISTOPADA 28, SKLEP SPOŻYWCZO-PRZEMYSŁOWY.

WYDAWCA I REDAKCJA NIE PONOSZĄ ODPOWIEDZIALNOŚCI ZA TREŚĆ OGŁOSZEŃ I REKLAM OPUBLIKOWANYCH ZGODNIE Z ART. 36 USTAWY  Z DNIA 26.01.1984 R. „PRAWO PRASOWE”

REKLAMA

418362

www.konstal-garaze.pl  |  509-574-644; 505-526-036
(24) 368-32-17; (46) 880-50-31; (44) 738-02-06

• GARAŻE blaszane • BRAMY garażowe
• KOJCE dla psów • WIATY • KONTENERY

• najniższe CENY
• różne wymiary
• transport i montaż 

GRATIS – cały kraj
• dogodne RATY

garaże
wzmocnione

samochodowe

kupno
 Silnik FSO 1.6, 

tel. kom. 726-540-839.

 Skup samochodów, 
tel. kom. 790-351-091.

 Złomowanie pojazdów- 
każdy zarejestrowany. 
Odbiór. Zaświadczenia. 
Rząśno 13. 99-440 Zduny, 
tel. kom. 602-123-360.

 Subiekt Nieborów Auto-
kasacja, sprzedaż części, 
tel. (46) 838-55-41.

sprzedaż
 CHEVROLET Spark, 2012 rok, 

tel. kom. 699-939-986.

 CITROËN C3, 2012 rok, 
automat, tel. kom. 668-026-851.

 FIAT Panda, 1.3 benzyna, 
2008 rok,  
tel. kom. 660-463-894.

 FIAT Punto 1, 
tel. kom. 885-571-398.

 FORD Galaxy benzyna/
gaz, 2002rok, klimatyzacja, 
tel. kom. 609-524-676.

 HONDA Civic UFO, 2.2D 
140KM, 2007 rok, bogate 
wyposażenie, stan rewelacyjny, 
tel. kom. 604-706-309.

 HYUNDAI i30, 1,6 CRDi, 
2008 rok, stan techniczny bdb., 
tel. kom. 698-472-498.

 JEEP Chirokee J, terenowy 
diesel, 1996 rok, doinwestowany, 
tel. kom. 604-403-654.

 KIA Picanto, 1.0, 
2008 rok, 101.000km, 
klimatyzacja, atrakcyjna cena, 
tel. kom. 513-375-786.

 MERCEDES c Klasa, 2,2cdi, 
2007r, bogate wyposażenie, 
możliwość zamiany (tańszy), 
tel. kom. 513-375-786.

 MERCEDES klasa E, 
2.8 benzyna, osobowy, 
hak, do jazdy, 12.000, 
tel. kom. 511-933-174.

 OPEL Astra, 1.7CDTI kombi, 
2004rok, tel. kom. 606-348-077.

 OPEL Astra, 1.4, 2000rok, 
tel. kom. 606-348-077.

 OPEL Astra G, 2003 
rok, 300.000 km, 
tel. kom. 792-655-027.

 OPEL Astra, 1.2, 2003r, 
5-drzwiowy, 3.700zł, 
tel. kom. 602-584-266.

 OPEL Corsa, 1.3, 2005 rok, 
klimatyzacja, bezwypadkowy, 
stan rewelacyjny. Polecam!, 
tel. kom. 604-706-309.

 OPEL Corsa, 2008r, po.16, 
tel. kom. 667-115-453.

 OPEL Insignia diesel, 
2012 rok, kombi, stan bdb., 
tel. kom. 604-403-654.

 PEUGEOT 307 po wypadku, 
w całości lub na cześci, 
tel. kom. 518-865-885.

 PEUGEOT Boxer, 2.2 HDI, 
2012rok, tel. kom. 606-348-077.

 RENAULT Scenic, 1.6, 
2002rok, tel. kom. 606-348-077.

 SKODA Rapid, 1.6 diesel, 
2014 rok, tel. kom. 607-196-533.

 SKODA Octavia 
kombi, 1,9 TDI, 2003rok, 
tel. kom. 606-348-077.

 SKODA Octavia kombi diesel, 
2009 rok, czarny metalik, bogate 
wyposażenie, w rozliczeniu 
mogę przyjąć mniejszy, 
tel. kom. 513-375-786.

 SKODA Rapid, 1.2 benzyna, 
2014 rok, 114.000km, 
solar-dach, super stan, 
tel. kom. 604-403-654.

 SUZUKI Grand Vitara, 
2.0, 2006 rok, srebrny, 
stan bdb., faktura VAT, 
tel. kom. 691-715-550.

 TOYOTA Corolla Verso, 1.8 
benzyna/gaz, 2008 rok, srebrny 
metalik, tel. kom. 503-604-455.

 TOYOTA Yaris, 1.0, 
2007 rok, 130.000 km, 
tel. kom. 725-292-531.

 TOYOTA Yaris, 1.0, 
2002 rok, 180.000 km, 
5-drzwiowa, bezwypadkowy, 
tel. kom. 604-706-309.

 VW Golf IV, 1.9 TDI, 2003 rok, 
czarny metalik, klimatyzacja, 
tel. kom. 604-706-309.

 VW Golf V, 1.6 benzyna, 
2005 rok, 5-drzwiowy, 
tel. kom. 790-351-091.

 VW Polo, 1.4, 2003 rok, 
tel. kom. 533-119-717.

 VW Passat kombi, 2,0 
TDI, 2014r., automat DSG 
6-biegowa, szampański metalik, 
stan idealny, faktura VAT, 
tel. kom. 510-736-493.

 VW Lupo, 1.0, 2001rok, 
tel. kom. 606-348-077.

 SEAT Cordoba, 1.6 
LPG, 2002r, 2.900zł, 
tel. kom. 602-584-266.

inne
 Opony, felgi z Niemiec, 

hurtownia. Największy skład 
w rejonie, klimatyzacja, 
mechanika, diagnostyka 
komputerowa, dorabianie 
kluczyków, Bratoszewice, 
ul. Łódzka 28, www.opony-
gaweda.pl, tel. (42) 719-63-08, 
tel. kom. 505-151-701.

 Sprzedam komplet 
opon zimowych oraz 
letnich (Goodyear, Nokian) 
195/65R15, używane 1 sezon, 
tel. kom. 698-472-498.

 Opony letnie do Forda 
Mondeo, tel. kom. 509-379-115.

motorowe

kupno
 Zabytkowe motocykle, części, 

tel. kom. 513-185-357.

 Kupię stare motocykle 
+Junak, tel. kom. 517-415-026.

 Kupię stare motocykle i 
części, tel. kom. 603-444-431.

sprzedaż
 Sprzedam skuter Wipo, 2013 

rok, motor Honda 125 cm3, 
2007 rok, tel. kom. 664-954-170.

 Motorynki, komary, 
tel. kom. 696-107-903.

 Motorower Clasic 2017r, 
tel. kom. 609-524-676.

 Skuter 2001r, 
tel. kom. 609-345-067.

nieruchomości

kupno
 Pilnie kupię działkę 

rolno-budowlaną, 
budowlaną, Łowicz i okolice, 
tel. kom. 880-542-545.

sprzedaż
 Działka 1,22 ha, Zielkowice I 

tel 609-106-174.

 Działki budowlane Nieborów, 
tel. kom. 607-328-032.

 Działki budowlane, 
ul. Łowicka, Mysłaków, 
tel. kom. 666-337-808.

 Sprzedam 4 ha z budynkami, 
Wola Lubiankowska, 
tel. kom. 721-075-171.

 Sprzedam lub zamienię 
dom pod Łowiczem na bloki, 
tel. kom. 606-967-338.

 Działki budowlane, Nieborów, 
Spacerowa, tel. (46) 838-58-58.

 Sprzedam działkę budowlaną, 
Bocheń, tel. kom. 692-327-828.

 Działka 900 mkw., 
uzbrojona, Bełchów Osiedle, 
tel. kom. 880-280-527.

 Sprzedam działkę rekreacyjną 
300 mkw. Łowicz ul. Łódzka 
125, tel. kom. 889-444-075.

 Sprzedam działkę budowlaną 
3400 mkw z budynkiem 
gospodarczym 370mkw., 
Łagów, gmina Łyszkowice, 
tel. kom. 604-497-153.

 Sprzedam 4,47 ha 
z budynkami, Patoki, 
tel. kom. 723-751-730.



21www.lowiczanin.info    nr 22      2 czerwca 2021

 Działka budowlana, Lisiewice 
Duże, tel. kom. 609-541-312.

 Sprzedam ziemię rolną 
Osse, gmina Stryków, 
tel. kom. 665-494-724.

 Polesie, 9.400 mkw., 
tel. kom. 603-878-783.

 Działka rolna z lasem 
0,39 ha, działka 0,385 ha 
do przekształcenia, Otolice, 
tel. kom. 793-969-908, po 16:00.

 Działka 5.600m2 Łowicz, 
Górki-Łąkowa (nr geod. 
5579/13), media, 40 zł/m2, 
tel. (46) 837-54-98.

 Dom 200 mkw. oraz budynki 
gospodarcze do wykorzystania 
na działalność gospodarczą, 
tel. kom. 792-560-113.

 Sprzedam 3ha przy trasie 
Łowicz-Bielawy (Bocheń), 
tel. kom. 608-137-544.

 Pilnie sprzedam działki 
budowlane Parma Trakt 
Łowicki koło Łowicza, 
tel. kom. 725-416-972.

 Sprzedam działkę 
budowlaną w Woli Mąkolskiej, 
tel. kom. 503-562-330.

wynajem
 Mieszkanie 48 mkw  

na os. Noakowskiego,  
2 pokoje, I piętro wynajmę.  
W dłuższej perspektywie 
czasu sprzedam, 
tel. 509-945-993.

 Przyjmę ziemię w dzierżawę, 
tel. kom. 693-944-068.

 Mieszkanie do wynajęcia,  
40 mkw, wysoki standard w 
pełni wyposażone, Stary Rynek, 
tel. kom. 604-908-664.

 Wynajmę lokal 30 mkw, 
Łowicz, 3 Maja 10A, tel. 501-761-
418, 509-953-217.

 Wynajmę mieszkanie 48 mkw 
os. Bratkowice, 2 pokoje, parter, 
tel. kom. 609-111-509.

kupno różne
 Tokarka, wiertarka stołowa, 

tel. kom. 726-540-839.

 Bagnety, monety, medale, 
starocie, tel. kom. 606-941-752.

 Kupię, odbiorę złom, 
alternatory, rozruszniki, silnki, 
skrzynie, kable, elektronikę, 
aluminium, miedź, wysokie ceny, 
tel.. 605-695-882.

sprzedaż różne
 Drewno kominkowe, 

opałowe (workowane). 
Skrzynki uniwersalki,różne 
wymiary, klepki. Producent, 
tel. kom. 501-658-261.

 Drewno kominkowe, opałowe, 
tel. kom. 504-257-615.

 Sprzedam rury metalowe 
średnica 110 mm i redełka 3, 
tel. kom. 788-870-752.

 Olejowy kocioł Buderus 
Loagan G 125, zbiorniki na olej 
2x 1000l., tel. kom. 513-219-112.

 Sprzedam trelinkę z rozbiórki, 
tel. kom. 609-506-601.

 Jaja wiejskie, 
tel. kom. 665-159-353.

 Sprzedam kamień polny, 
tel. kom. 579-074-198.

 Łubianki plastikowe mało 
używane, skrzynki plastikowe 
15kg, okno PCV białe 1,40x2m, 
używane, tel. kom. 787-982-333.

 Meble kuchenne dębowe, 
używane, tel. kom. 609-524-676.

 Tokarka, 
tel. kom. 506-771-822.

 Drzewo akacjowe, świerkowe 
nadające się na altanki, bujawki, 
tel. kom. 609-506-601.

 Jaja wiejskie, tel. (46) 837-14-
61, 665-094-708, Pilaszków.

 Łóżeczko białe, 150zł, 
tel. kom. 502-401-231.

 Wózek inwalidzki elektryczny, 
tel. kom. 570-980-770.

 Bramy, lodówka, 
wypoczynek ogrodowy, 
tel. kom. 660-027-612.

 Sprzedam bramę z furtką, 
tel. kom. 603-879-720.

 Sprzedam piec na pellet 
wraz z wyposażeniem kotłowni, 
tel. kom. 798-233-710.

praca

dam pracę
 Zatrudnię diagnostę 

na „PSKP” w Łowiczu, 
tel. kom. 502-251-751.

 Przyjmę do pizzerii w Łowiczu 
pizzermana z możliwością 
przyuczenia oraz pomoc 
kuchenną. Praca na stałe lub 
weekendowo, tel. kom. 885-353-
500, 504-859-387.

 Zatrudnię dekarzy 
i pomocników, 
tel. kom. 609-846-316.

 Zatrudnię kierowcę kat. 
C+E, kółka na Niemcy, 
tel. kom. 601-720-805.

 Zatrudnię solidną panią 
do pomocy w piekarni, 
tel. kom. 509-877-081.

 Zatrudnię do pizzerii w 
Łowiczu kelnerkę oraz kierowcę, 
tel. kom. 885-353-500, 
504-859-387.

 Zatrudnię hydraulika, 
pomoc hydraulika, 
tel. kom. 691-991-000.

 Zatrudnię szwaczki 
w Głownie, stała 
praca, jedna zmiana, 
tel. kom. 606-407-240.

 Zatrudnię szwaczki 
do szycia strojów 
kąpielowych w Głownie, 
tel. kom. 602-457-089.

 Przyjmę pomocnika murarza 
z Łowicza, tel. kom. 662-129-221.

 Zatrudnię pracownika 
(budowlane), 
tel. kom. 696-775-899.

 Do koszenia trawy, Łowicz, 
tel. kom. 601-385-678.

 Pomocnika na budowę, 
wysokie zarobki, 
tel. kom. 785-402-533.

 Zatrudnię kierowcę kategorii 
C+E po kraju, firanka. Praca 
od poniedziałku do piątku, 
tel. kom. 604-557-182.

 Przyjmę do pracy fizycznej 
pracownika do lat 40 z prawem 
jazdy, tel. kom. 608-816-582.

 Zatrudnię kierowcę kategorii 
C+E kontenery, kraj i zagranica, 
tel. kom. 505-845-686.

 Zatrudnię kierowcę C+E 
(chłodnia) kraj, zagranica, może 
być kierowca na 1/2 etatu, 
rencista, tel. kom. 609-506-601.

 Przyjmę do pracy na stację 
demontażu pojazdów (rozbiórka 
aut). CV: Łowicz, Armii Krajowej 
14 (Skup Złomu).

 Zatrudnię do 
zbioru truskawek, 
tel. kom. 723-969-749.

 Zatrudnię mechanika 
do naprawy ciągników, 
maszyn rolniczych, 
tel. kom. 883-760-108.

 Przyjmę pomocnika/murarza, 
tel. kom. 792-929-533.
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 Zatrudnię pracownika do 
serwisu opon ciężarowych 
i osobowych (mile widziane 
doświadczenie; prawo jazdy B), 
tel. kom. 509-252-837.

 Firma produkcyjna 
z Łowicza zatrudni 
operatora plotera CNC 
z doświadczeniem 
lub do przyuczenia, 
tel. kom. 510-085-587.

 Firma produkcyjna 
z Łowicza zatrudni 
malarza proszkowego, 
tel. kom. 797-760-605.

 Firma produkcyjna 
z Łowicza zatrudni na 
stanowisko śruciarz/piaskarz, 
tel. kom. 797-760-605.

 Firma produkcyjna z 
Łowicza zatrudni pracownika 
działu obróbki drewna, 
tel. kom. 537-313-915.

 Firma produkcyjna 
z Łowicza zatrudni 
pracownika montażu 
na halę produkcyjną, 
tel. kom. 537-313-915.

 Firma produkcyjna z 
Łowicza zatrudni pracownika 
do kompletacji stali, 
tel. kom. 797-760-605.

 Firma produkcyjna z 
Łowicza zatrudni spawacza 
TIG, tel. kom. 797-760-605.

 Firma produkcyjna 
z Łowicza zatrudni 
operatora lasera 2D/3D, 
tel. kom. 797-461-707.

 Firma produkcyjna z 
Łowicza zatrudni technologa, 
tel. kom. 797-461-707.

 Firma produkcyjna 
z Łowicza zatrudni 
specjalistę ds. sprzedaży, 
tel. kom. 797-461-707.

 Firma produkcyjna z 
Łowicza zatrudni operatora 
prasy krawędziowej, 
tel. kom. 797-760-605.

 Firma produkcyjna z 
Łowicza zatrudni operatora 
wózka widłowego, 
tel. kom. 797-760-605.

 Firma produkcyjna z 
Łowicza zatrudni pracownika 
na magazyn-normalia, śruby, 
etc., tel. kom. 797-760-605.

 Przyjmę pracownika do 
dociepleń, tel. kom. 511-735-802.

 Zatrudnię pracowników 
ogólnobudowlanych oraz 
do prac brukarskich, 
tel. kom. 697-778-557.

 Zatrudnię pracownika 
na myjnię samochodów 
ciężarowych, 
tel. kom. 604-237-423.

 Zatrudnię pracowników 
do prac budowlanych, 
tel. kom. 606-794-645.

 Przyjmę ślusarza pomocnika, 
tel. kom. 506-771-822.

 Zatrudnię pracowników 
do prac budowlanych, 
tel. kom. 783-997-688.

 Firma produkcyjna 
z Łowicza zatrudni 
na stanowisko 
brygadzista ślusarni, 
tel. kom. 797-760-605.

 Zatrudnimy do 
zbioru truskawek, 
tel. kom. 880-877-582.

 Zatrudnię w gospodarstwie 
rolnym, tel. kom. 668-146-499.

 Zatrudnię mężczyznę do 
handlu na rynku z kat. B, 
tel. kom. 504-184-657.

 Zatrudnię do pracy przy 
soleniu skór w Nowostawach 
Dolnych, tel. kom. 603-531-365.

 Zatrudnię szwaczki, jedna 
zmiana, praca cały rok, 
tel. kom. 518-203-421.

 Zatrudnię krojczego, 
dzianina, praca cały rok, 
tel. kom. 518-203-421.

 Zatrudnię kierowcę kat. C, 
C+E, również dorywczo w ruchu 
krajowym, tel. kom. 601-385-525.

 Poszukujemy pomocnika 
placowego na skład węgla 
i kamienia, mile widziane 
prawo jazdy kat. B., nie 
pijący, dyspozycyjny, 
tel. kom. 722-207-322.

 Zatrudnię do pracy w 
budowlance, pow. łowicki, 
tel. kom. 665-293-862.

 Stacja Paliw Orlen w 
Goleńsku zatrudni mężczyznę 
w charakterze sprzedawcy 
VERVY /placowego, mile 
widziane CV ze zdjęciem, 
wiadomość na miejscu.

 Stacja Paliw Orlen w 
Zdunach zatrudni mężczyznę 
w charakterze sprzedawcy 
VERVY /placowego, mile 
widziane CV ze zdjęciem, 
wiadomość na miejscu.

 Zatrudnię do zbioru bobu, 
tel. kom. 661-681-278.

 Przyjmę pracowników 
do kostki brukowej, 
tel. kom. 791-080-403.

 Zatrudnię pracownika 
ogólnobudowlanego, 
wykończenia. Stała i pewna 
praca, tel. kom. 667-447-351.

 Zatrudnię pracownika 
do dociepleń i innych 
prac budowlanych, 
tel. kom. 724-413-332.

 Zatrudnię kierowcę C+E 
na plandekę, praca w 
kółkach, weekendy wolne, 
tel. kom. 668-853-912.

 Przyjmę pracownika na 
elewacje, Łowicz, okolice, 
tel. kom. 608-861-026.

 Zatrudnię pomocnika na 
budowę, może być dorywczo, 
tel. kom. 665-731-549.

 Zatrudnię osoby do rwania 
truskawek i bobu w Łowiczu, 
tel. kom. 503-956-610.

 Praca przy bobie, 
tel. kom. 693-048-613.

 Osoba z doświadczeniem 
do pracy w gastronomi, 
tel. kom. 605-695-882.

 Zatrudnię tynkarza/
pomocnika, 
tel. kom. 730-679-727.

 Zatrudnię automatyka, 
elektryka z uprawnieniami oraz 
absolwenta szkół o profilu 
elektrycznym, tel. kom. 793-098-
999, 790-808-190.

remontowo-
budowlane

usługi
 Układanie kostki brukowej, 

tel. kom. 667-837-817.

 Tynki maszynowe, 
tel. kom. 730-679-727.

 Cyklinowanie, 
tel. kom. 501-249-461.

 Ogrodzenia - montaż, panele, 
siatka, itp., tel. kom. 606-303-471.

 Układanie kostki brukowej, 
opaski wokół nagrobków, 
tel. kom. 667-189-380.

 Wykonwyanie pokryć 
dachowych i konstrukcji, 
tel. kom. 609-846-316.

 Tynki tradycyjne, z piaskiem 
kwarcowym, wylewki, solidnie, 
tel. kom. 501-931-961.

 Kierowanie 
budowami, projekty 
indywidualne, adaptacje, 
tel. kom. 693-184-322.

 Usługi minikoparką, przeciski 
kretem, tel. kom. 668-591-725.

 Rozbiórki, wyburzenia 
kompleksowo od A-Z, 
tel. kom. 665-412-890.

 Okna: naprawa, regulacja, 
tel. kom. 609-135-411.

 Układanie kostki brukowej, 
tel. kom. 791-080-403.

 Docieplanie budynków, 
elewacje, struktury: agregatem. 
Tanio, szybko, solidnie, 
tel. kom. 607-612-176.

 Malowanie, 
tel. kom. 514-347-542.

 Cyklinowanie bezpyłowe, 
tel. kom. 504-960-515.

 Bramy przesuwne, 
ogrodzenia, siatka, 
panele ogrodzeniowe, 
montaż, producent, 
tel. kom. 503-572-046.

 Malowanie, gipsowanie, 
tapetowanie, panele, płyta 
G/K, wykańczanie poddaszy, 
tel. kom. 535-466-501.

 Tynki maszynowe 
profesjonajne, wylewki, 
tel. kom. 604-144-668.

 Malowanie, gipsowanie, 
ścianki GK, sufity podwieszane, 
itp. Wolne terminy, 
tel. kom. 663-801-457.

 Parkiety: profesjonalne 
układanie, cyklinowanie 
z polerowaniem, 
lakierowanie. Schody: 
cyklinowanie, lakierowanie, 
tel. kom. 607-090-260.

 Układanie glazury, terakoty, 
tel. kom. 795-569-233.

 Usługi minikoparką, 
tel. kom. 884-990-841.

 Malowanie, gładź, hydraulika, 
tel. kom. 515-830-969.

 Wykończenia wnętrz 
gipsowanie, malowanie, sufity 
podwieszane itp. ocieplenia 
budynków, glazura, terakota, 
montaż okien, układanie kostki, 
tel. kom. 507-804-797.

 Docieplenia budynków, 
prace ogólnobudowlane. Tanio, 
solidnie, tel. kom. 889-151-594.

 Mycie, czyszczenie kostki 
brukowej oraz powierzchni, 
tel. kom. 889-151-594.

 Docieplenia budynków, 
elewacje, glazura, 
terakota, adaptacja 
poddaszy, kompleksowe 
wykończenia wnętrz. FVAT, 
tel. kom. 606-737-576.

 Budowa domów, budynków 
gospodarczych, kompleksowo z 
dachem, tel. kom. 667-324-294.

 Dachy, pokrycia dachowe, 
tel. kom. 723-917-819, 
530-026-584.

 Grzanie papy 
termozgrzewalnej, tel. kom. 723-
917-819, 530-026-584.

 Budowanie domów, garaży od 
podstaw, przeróbki budynków 
mieszkalnych i gospodarczych, 
murowanie kominów z 
klinkieru, tel. kom. 530-026-584, 
723-917-819.

 Dachy, maloanie,papa 
termozgrzewalna, 
tel. kom. 668-243-665.

 Dachy: konstrukcje, pokrycia, 
naprawy, konserwacje, 
malowanie, smarowanie, 
tel. kom. 609-227-348.

 Tynki, remonty, docieplenia, 
tanio, tel. kom. 510-300-753.

 Budowa, rozbudowa domów 
i innych budynków, ogrodzenia, 
klinkier, tel. kom. 607-817-492.

 Gipsowanie, malowanie, 
panele podłogowe. 
Tanio i solidnie, 
tel. kom. 664-712-854.

 Malowanie, gipsowanie, 
panele podłogowe, 
zabudowa karton gips, 
tel. kom. 790-294-337.

 Murowanie z klinkieru płoty i 
kominy, tel. kom. 721-651-936.

 Układanie- glazura, terakota, 
tel. kom. 571-373-758.

sprzedaż
 Dachy, rynny, akcesoria, 

tel. kom. 513-019-010.

 Blachy Ruukki, 
tel. kom. 513-019-010.

 Blachy Bud-Mat, 
tel. kom. 513-019-010.

 Blachy Pruszyński, 
tel. kom. 513-019-010.

 Płyta warstwowa (PIR), 
tel. kom. 513-019-010.

 Sprzedam piec C.O. 5kW na 
węgiel, drewno, z dmuchawą, 
sterownikiem komputerowym, 
rok produkcji 2016, stan bdb., 
tel. kom. 664-694-595.

usługi 
instalacyjne

 Hydraulika kompleksowo, 
tel. kom. 601-818-310.

 Przyłącza wodno-
kanalizacyjne, 
usługi minikoparką, 
tel. kom. 535-466-501.

 Drobna hydraulika, biały 
montaż, tel. kom. 535-466-501.

 Kompleksowe usługi 
hydrauliczne i elektryczne, 
tel. kom. 603-217-412.

  Instalacje elektryczne, 
tel. kom. 794-095-816.

 Vertal: żaluzje poziome, 
pionowe, rolety materiałowe, 
rzymskie, siatki przeciw 
owadom. Produkcja, montaż, 
tel. kom. 602-736-692.

 Instalacje elektryczne, 
tel. kom. 792-474-587.

 Usługi elektryczne, 
tel. kom. 509-838-364.

usługi inne
 Wycinka drzew, 

usługi podnośnikami 
koszowymi 27-metrowymi, 
tel. kom. 668-591-725.

 Kamaz: przewóz piasku, żwiru, 
ziemi, tel. kom. 601-630-882.

 Wiercenie studni, 
tel. kom. 505-406-307.

 Cięcie drzew niebezpiecznych, 
pielęgnacja zieleni i ogrodów, 
tel. kom. 782-718-483.

 Przyjmę na postój, 
garażowanie tiry, sprzęt 
budowlany ciężki, 
teren dozorowany, 
tel. kom. 609-506-601.

 Certyfikowany Inspektor 
Drzew: chirurgia sanitarna 
drzew, obniżanie i formowanie 
koron, redukcja konarów, 
ocena ryzyka upadku 
drzewa lub jego częsci, 
inwentaryzacje dendrologiczne, 
ornitologiczne przy inwestycjach 
również na terenie kraju, 
tel. kom. 531-692-067.

 Wykonam kamienny dywan, 
tel. kom. 510-254-533.

 Koszenie traw, 
prace ogrodowe, 
tel. kom. 889-151-594.

 Okna: naprawa, regulacja, 
tel. kom. 609-135-411.

 Naprawa telewizorów, Łowicz 
Topolowa 19, tel. (46) 837-70-20, 
tel. kom. 728-227-030.

nauka
 Matematyka, Mysłaków, 

tel. kom. 697-527-565.

 Angielski, matematyka, 
tel. kom. 607-440-582.

 Matematyka, angielski, 
tel. kom. 515-459-141.

rolnicze – kupno

płody rolne
 Kupię każde zboże, odbiór 

własnym transportem, 
tel. kom. 783-112-512.

 Skup zboża, auto 
samozaładowcze, 
tel. kom. 607-202-732.

 Kupię zboże, 
tel. kom. 508-471-814.

 Skup zbóż paszowych: 
jęczmień 840 zł, pszenżyto 840 
zł, pszenica 960 zł, transport/
załadunek, Leśniczówka k./
Soboty, tel. kom. 505-406-917.
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hodowlane
 Kupię cielęta ras mięsnych i 

krzyżówki ras mięsnych z HF, 
tel. kom. 510-099-950.

 Kupię byczki, jałówki 100-
600kg do dalszego chowu, 
tel. kom. 515-121-410.

 Kupię kilka prosiąt, 
tel. kom. 600-623-430.

maszyny
 Kupię każdy kombajn, 

ciągnik, ładowarkę, 
tel. kom. 602-522-478.

 Kupię C-328, C-330, C-360, 
C-355, C-380, MTZ, MF-
255, T-25 Władimirec bez 
dokumentów, do remontu, 
tel. kom. 502-939-200.

 Kupię glebogryzarkę do 
remontu, tel. kom. 604-752-472.

 Kupię przyczepę ciągnikową, 
przyczepkę samochodową, 
tel. kom. 506-355-899.

rolnicze - 
sprzedaż

płody rolne
 Suche wysłodki, 

śruty, otręby, 
tel. kom. 602-235-159.

 Sprzedam 100 
balotów siana oraz 40 
balotów siana ze stodoły, 
tel. kom. 691-394-808.

 Sprzedam tanio kukurydzę, 
tel. (46) 837-14-61, 
tel. kom. 698-152-394.

 Żyto, słoma, 
tel. kom. 509-838-266.

 Słoma kostka, 
tel. kom. 880-263-930.

 Sprzedam zboże żyto i owies 
oraz słomę żytnią i owsianą, 
siano, tel. kom. 662-729-242.

 Siano, słoma baloty, jęczmień, 
żyto, tel. kom. 880-454-989.

 Mieszanka, żyto, pszenżyto, 
tel. kom. 503-730-843.

 Słoma baloty, Złaków, 
tel. kom. 507-659-615.

 Sprzedam żyto, 
tel. kom. 604-781-918.

 Sprzedam słomę bele 
ze stodoły, Bogoria, 
tel. kom. 506-552-043.

 Owies z jęczmienim, 
tel. kom. 510-084-555.

 Sprzedam słomę i 
siano w dużych balotach, 
tel. kom. 665-489-174.

 Sprzedam słomę baloty, 
tel. kom. 533-928-614.

 Siano w kostkach, 
tel. kom. 575-429-669.

 Sprzedam buraczek ćwikłowy 
na paszę, tel. kom. 694-567-258.

 Sprzedam słomę ze stodoły, 
Strugienice, 607-889-775.

 Baloty sianokiszonki, 
tel. kom. 507-429-601.

 Owies, 5 t, tel. (46) 838-98-43.

 Sprzedam siano, duże bele, 
tel. kom. 795-149-027.

 Owies, tel. kom. 530-306-673.

 Siano kostka, pszenica, 
tel. kom. 512-179-465.

 Sprzedam owies, Popów 42.

 Słoma w kostce, Łyszkowice, 
tel. kom. 725-304-219.

 Pszenżyto 3 tony, 
tel. kom. 513-184-091.

 Seladera, gryka, łubin, proso, 
soja, tel. kom. 506-115-015.

 Kukurydza, pszenica, 
pszenżyto, jęczmień, 
owies, mieszanka, słoma, 
tel. kom. 506-115-015.

 Żyto 2t, tel. kom. 692-601-678, 
Zduny.

 Wytłoki jabłkowe, 
wapno nawozowe, 
tel. kom. 600-323-947.

 Sprzedam siano, słomę w 
belach, tel. kom. 662-089-395.

 Żyto, pszenica, 
tel. kom. 662-273-215.

 Słoma 120x120 ze 
stodoły, Chąśno, Osiek, 
tel. kom. 606-901-931.

 Mieszanka (owies/pszenżyto), 
tel. kom. 512-544-156.

 Burak czerwony na paszę, 
tel. kom. 880-177-805.

 Sprzedam zboże, 
tel. kom. 505-356-014.

 Owies, żyto, 
tel. kom. 736-417-516.

 Świeże wytłoki jabłkowe, 
FVAT, dostawa do klienta, 
tel. kom. 693-025-909.

 Słoma baloty, 
tel. kom. 781-995-103.

 Sprzedam słomę ze stodoły 
120x120, Wierznowice 20, 
tel. kom. 693-286-129.

 Sprzedam saladerę, 
tel. kom. 721-060-306.

 Siano, tel. kom. 608-137-544.

 Trawa do skoszenia,Nieborów, 
tel. kom. 781-192-860.

 Słoma ze stodoły, 1,5 
tony żyta i 0,5 tony owsa, 
tel. kom. 609-292-430.

 Sprzedam słomę, 
tel. kom. 605-725-688.

 Pszenżyto, owies, mieszanka, 
pszenica paszowa, Guźnia, 
tel. kom. 600-893-559.

 Sprzedam mieszankę owies + 
jęczmień, tel. kom. 663-731-263.

 Sprzedam siano i owies tanio, 
tel. kom. 699-263-704.

 Pszenżyto, jęczmień 
mieszanka zbożowa, 
tel. kom. 888-095-793.

 Sprzedam owies, 
tel. kom. 794-497-528.

 Żyto 1t, tel. kom. 600-623-430.

 Sto bel słomy garażowanej, 
tel. kom. 693-574-400.

 Sprzedam bób, 
tel. kom. 608-613-658.

 Sprzedam żyto, 
owies, pszenżyto, 
tel. kom. 691-753-392.

 Sprzedam owies, trząsałkę 
do siana 7, Skaratki, 
tel. kom. 667-539-954.

 Owies, jęczmień, 
tel. kom. 782-093-352.

hodowlane
 Kaczki, gęsi, perliczki, kury, 

tel. kom. 667-277-322.

 Kaczki, tel. (46) 838-58-58.

 Sprzedam prosięta, 
tel. kom. 662-142-726.

 Sprzedam 2 
jałówki na wycieleniu, 
tel. kom. 732-416-266.

 Jałówka hodowlana 6500zł, 
tel. kom. 519-890-955.

 Prośne lochy, 4 mioty 
prosiąt, młody sprawdzony 
knurek „Nestar”, Łowicz, 
tel. kom. 730-523-191.

 Sprzedam kury 
nioski, kaczki, gęsi, 
tel. kom. 669-779-901.

 Sprzedam indyczki 
2-tygodniowe z indyką, 
tel. kom. 664-660-038.

 Dwa byczki czerwono-białe, 
tel. kom. 667-248-227.

 Jałówka wysokocielna, 
tel. kom. 603-299-412.

 Sprzedam dwie 
jałówki na wycieleniu, 
tel. kom. 794-155-350.

 Słoma ze stodoły (baloty), 
tel. (46) 838-70-95, Bąków 
Górny.

 Jałówka na ocieleniu, 
tel. kom. 601-301-412.

 Dwie jałówki 
wysokocielne: 16.06; 29.06, 
tel. kom. 602-213-726.

 Sprzedam prosiaki, 
tel. kom. 782-718-904.

 Byczek mieszaniec, 
tel. kom. 515-734-284.

 Sprzedam byczka rasy 
mięsnej, waga ok. 300 kg, 
tel. kom. 538-329-461.

 Jałówka na wycieleniu termin 
lipiec, tel. kom. 725-445-924.

 Sprzedam krowę, 
tel. kom. 887-614-924.

 Prosiaki warchlaki (40), 
tel. kom. 730-523-191.

 Jałówki wysokocielne, 
tel. kom. 726-102-889.

 Dwa byczki 6-tygodniowe, 
tel. (46) 838-25-79.

 Sprzedam byczka biało-
czarnego, tel. kom. 792-858-895.

 Sprzedam jałówkę 
wysokocielną, 
tel. kom. 880-154-022.

maszyny
 Kupię kombajn (Bolko, 

Anna, Karlik), sadzarkę, 
cyklop, troll, rozrzutnik, 
glebogryzarkę, kopaczkę, inne, 
tel. kom. 511-713-596.

 Przetrząsarka i 
zgrabiarka Deutz-Fahr, 
tel. kom. 695-608-762.

 Laweta do bel słomy, 
tel. kom. 795-583-677.

 Prasa Z-224/1, 
tel. kom. 783-537-461.

 Opryskiwacz 400l, 
przetrząsacz do siana „Pająk”, 
tel. kom. 794-753-939.

 Opryskiwacz 350 litrów, 
mieszalnik pasz 1-tonowy, 
tel. (42) 719-60-14.

 Sprzedam opryskiwacz 
Jarmet 450l 12m, 
rozsiewacz nawozów 350kg, 
tel. kom. 608-475-473.

 Opryskiwacz zawieszany, 
tel. kom. 696-107-903.

 Kosiarka rotacyjna, 
tel. kom. 668-327-331.

 Sprzedam zbiornik 
na mleko 830l, prasę 
zbierajacą wysokiego stopnia 
zgniotu Simpę kostkującą, 
tel. kom. 663-474-301.

 Opryskiwacz polowy 
1000l belka 15m, 
tel. kom. 519-890-955.

 Rozsiewacz Kos, kosiarka 
rotacyjna, pług podorywkowy 
5, słoneczko 7, prasa kostka, 
agregat uprawowy 2,10, 
tel. kom. 669-034-195.

 Bizon Z-56, cyklop, 
Ursus U-902, prasa Z-224, 
beczka 2000l, rozrzutnik 
obornika, przyczepa 6t, 
tel. kom. 512-179-465.

 Pług, radło, sadzarka, brony, 
opryskiwacz, wciągarka, 
tel. kom. 725-847-441.

 Sprzedam kopaczkę 
elewatorową i prasę Z-224, 
tel. kom. 796-733-137.

 Sprzedam przetrząsaczo- 
zgrabiarkę 7 , 
tel. kom. 607-065-145.

 C-330 z turem, 
tel. kom. 665-560-113.

 Siewnik do zboża Kongsilde 
3m 2011r, tel. kom. 693-070-535.

 Przyczepa samozbierająca 
Jugosłowianka, rozrzutnik 
2-osiowy, tel. kom. 505-356-014.

 Prasa rolująca, pług 
4-skibowy, kosiarka rotacyjna, 
tel. kom. 781-995-103.

 Ursus C-328, sadzarka do 
rozsady warzyw 5-rzędowa, 
siewnik Hassia 2,5 m, 
tel. kom. 886-135-119.

 Ciągnik Esa+przyczepka 
(cena wg złomu użytkowego), 
tel. kom. 514-583-438.

 Rozrzutnik obornika 2-osiowy, 
przetrząsarko-zgrabiarka 
7-kołowa, zgrabiarka konna. 
Kiernozia, tel. kom. 602-358-259.

 Pług Agro-Masz 4-skibowy, 
agregat uprawowy 3,20m, 
tel. kom. 502-095-748.

 Karuzela na pasek, redło 3, 
tel. kom. 570-980-770.

 Sprzedam prasę rolującą 
pasową, tel. kom. 728-152-636.

 Zgrabiarka 7-gwiazdowa, 
przetrząsacz Pająk, 
tel. kom. 660-529-412.

 Sprzedam cyklop, kopaczkę, 
kosiarkę, sadzarkę, przyczepkę, 
pająka, brony 5, pług 3 i 2, redła 
3, tel. kom. 506-355-899.

 Prasa Z224/1, 2006 rok, 
czerwona, sprawna, I właściciel, 
tel. kom. 502-037-679.

 Oryginalny polski śrutownik 
walcowy, tel. kom. 600-623-430.

 Zgrabiarka 4-ka zawieszana, 
tel. kom. 508-192-016.

 Przystawka sadownicza 
wentylatorowa, dwukółka 
ciągnikowa rejestrowana, 
tel. kom. 660-248-340.

 Pług obracalny KM 80R, 
kosiarko-rozdrabniacz 1,50m, 
tel. kom. 697-941-558.

 Sprzedam kosiarkę rotacyjną 
polską, tel. kom. 693-025-944.

inne
 Podłoże popieczarkowe 

z transportem, 
tel. kom. 603-653-020.

 Basen do mleka 1400l 
Delaval, tel. kom. 600-822-089.

 Sprzedam opony używane do 
MTZ, tel. kom. 605-531-311.

 Schładzalnik 550 litrów 
Frigomilk, tel. kom. 795-088-317.

 Taśmociąg łamany 8m do 
załadunku skrzynek/worków, 
tel. kom. 518-865-885.

 Schładzalnik mleka 1200 
litrów, Delaval,  2015r., 
tel. kom. 665-045-806.

 Wąskie koła do C-360, 
tel. kom. 692-668-521.

rolnicze - usługi
 Białkowanie obór, 

tel. kom. 518-168-598.

 Okna: naprawa, regulacja, 
tel. kom. 609-135-411.

zwierzęta

sprzedaż
 Sprzedam rocznego kucyka 

ogiera, tel. kom. 606-404-680.

 Suczka owczarek niemiecki,  
1 rok, tel. kom. 694-308-076.

REKLAMA

REKLAMA
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apteki
 Dyżury w Głownie: 
środa, 2 czerwca:  
ul. Sikorskiego 59, tel. 42 710-12-99 
czwartek, 3 czerwca:  
ul. Zgierska 27, tel. 736-697-733
piątek, 4 czerwca:  
ul. Sikorskiego 45/47, tel. 42 719-10-28
sobota, 5 czerwca: 
ul. Łowicka 38 A, tel. 42 719-21-31
niedziela, 6 czerwca: 
ul. Młynarska 1, tel. 42 716-45-95
poniedziałek, 7 czerwca:  
ul. Zgierska 27, tel. 736-697-733
wtorek, 8 czerwca:  
ul. Łowicka 38 A, tel. 42 719-21-31
środa, 9 czerwca:  
ul. Kopernika 19, tel. 42 719-20-12
Apteki pełnią dyżury w dni powszednie 
od zakończenia zmiany dziennej do 
godz. 8 dnia nast., w sob. w godz. 20-9 
dnia nast. w niedz. w godz. 18-8 dnia 
nast., w święta w godz. 8-8 dnia nast.
 Dyżury w Strykowie:  
niedziela, 5 czerwca w godz. 9–14.00:  
pl. Łukasińskiego 15, tel. 42 719-80-85
 Pozostałe apteki w Strykowie:
ul. Kolejowa 11, tel. 42 719-83-20

ul. Targowa 16, tel. 42 719-86-89
ul. Kolejowa 33, tel. 42 719-81-48
 Bratoszewice, tel. 42 719-65-25
 Popów Głowieński 35, tel. 42 719-57-57

dyżury przychodni
 Przychodnia Rejonowa w Głownie,  
ul. Kopernika 19, tel. 42-719-10-92
 Przychodnie w Strykowie:  
ul. Kościuszki 27: tel. 42-717-45-15 
ul. Targowa 16: tel. 42-719-92-30
 Punkt Konsultacyjny ds. Uzależnień  
i Przemocy w Rodzinie: 42-719-26-46

ważne telefony
 Wojewódzki Telefon Wsparcia  
dla Seniorów 42 20 819 99 w ramach 
pomocy osobom starszym w okresie 
pandemii Covid-19
 Policja 997 alarmowy, w Głownie 47 
842 54 11; w Strykowie: 42-719-80-07; 
w Zgierzu: 47 842-52-00
 Straż pożarna: 998,  
w Głownie 42-719-10-08,  
w Strykowie 42-719-82-95
 Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy

 Pogotowie wodno-kanalizacyjne 
w Głownie 42-719-16-39
 Pogotowie energetyczne  
w Strykowie 42-719-80-10  
w Zgierzu 42-675-10-00.
 Sanepid w Zgierzu 42 714 02 53
  Informacja PKS 42-631-97-06
 Taxi w Głownie 42-719-10-14
 Nieodpłatna pomoc prawna – uma-
wianie wizyt 785-050-293;  
punkt w Głownie 665-530-294;  
punkt w Strykowie 665-529-866; 
punkt w Zgierzu 665-530-518.

urzędy i instytucje
 Urząd Gminy Dmosin 46 874-62-94
 Urząd Miejski w Głownie  
42 719-11-51, 42 719-16-97
 Urząd Stanu Cywilnego w Głownie 
798 831 572
 Miejski Ośrodek Kultury w Głownie 
42 719-11-43
 Miejski Zakład Komunalny  
42 7191-035
 Miejski Zakład Wodociągów i Ka-
nalizacji w Głownie 42719-16-39
 Schronisko dla zwierząt 509-104-718
 Środowiskowy Dom Samopomocy 
42 710 87 44

 Urząd Skarbowy 42 719 19 81
 Powiatowy Urząd Pracy w Zgierzu – 
Punkt Informacyjno-Konsultacyjny  
w Głownie 42 719 20 76
 Powiatowy Urząd Pracy w Zgierzu  
tel. 42-716-49-41, 42-716-67-82
 Urząd Gminy Głowno 42 719-12-91
 Urząd Miasta i Gminy w Strykowie: 
42-719-80-02, 42 719-96-73
 Zakład Gospodarki Komunalnej  
i Mieszkaniowej w Strykowie  
42 7198-198
 Łódzki Ośrodek Doradztwa 
Rolniczego z s. Bratoszewicach 
42-719-89-28
 Dom Kultury w Niesułkowie  
42-719-70-94, 516-049-886,  
505-964-846
 Powiatowy Rzecznik Konsumentów 
887 658 459.

msze św. w niedziele
 Parafia św. Jakuba w Głownie:  
7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00
 Parafia św. Maksymiliana  
w Głownie: 8.00, 9.30, 11.30, 16.00
 Parafia św. Barbary w Głownie:  
7.00, 9.00, 11.00, 17.00

 Parafia w Dmosinie: 7:30, 10, 12, 18:00
 Parafia Św. Marcina w Strykowie: 
8:00, 9:30, 11:00, 18:00

muzea i wystawy
 Muzeum Żołnierza Polskiego – 
ekspozycja umundurowania i ekwipunku 
żołnierzy I i II wojny światowej;  
Dmosin 2a, tel. 504-327-183.
 Galeria Sztuki Współczesnej Ban-
k&DM – wystawy indywidualne  
i zbiorowe; Głowno, ul. Młynarska 5/13,  
I piętro budynku Banku Spółdzielczego.

inne
 Niedziela, 6 czerwca:
godz. 7.30 – Wędkarski Dzień Dziecka 
nad Mrożyczką – zawody spławiko-
we z okazji Dnia Dziecka, spotkanie 
uczestników nad zalewem przy parkingu 
Urzędu Miejskiego w Głownie. Zapisy tel. 
787-510-341. 
 Niedziela, 13 czerwca:
godz. 6.00 – Zawody spławikowe 
dla wędkarzy w wieku 55+ oraz 65+ lat, 
kadetów i juniorów; zalew Mrożyczka.

dyżury
 Nocna i Świąteczna Pomoc Lekarska 
Kutno, ul. Popiełuszki 1,  
NZOZ Red-Med tel. (24) 355-60-11, 
697-859-705
 Ośrodek zdrowia w Oporowie  
24 383 15 00
 Ośrodki zdrowia w Żychlinie:  
NZOZ Almamed 24 285-10-86, 24 285-
10-90; NZOZ Promed 24 285-48-44, 24 
285-29-20; LuxMedica 24 231 91 00
 Ośrodek Zdrowia w Dobrzelinie 
(NZOZ Promed) 24 285-10-08
 Rodzinny Klub Abstynenta „Przystań 
Życia” w Żychlinie – 695-054-433
 Grupa AA „Nowa Droga” w Żychlinie 
– 695-054-433

ważne telefony
 Policja: w Żychlinie 47 842-25-14, 
w Pacynie 47 70-53-271, 
w Sannikach 47 7053-275
 Straż pożarna: 998 alarmowy,  
OSP w Żychlinie 24 285-12-10,  
OSP w Pacynie 604-349-406,  
OSP w Bedlnie 24 285-51-91
 Nieodpłatna pomoc prawna – uma-
wianie wizyt 537 449 098
 Punkt Nieodpłatnej Pomocy Prawnej 
i Nieodpłatnego Poradnictwa Obywa-

telskiego w Gostyninie – 539 522 155
 Nieodpłatne konsultacje i porady: 
Urząd Gminy Pacyna, ul. Wyzwolenia 7, 
tel. 537 620 032. Dodatkowe informacje 
pod numerem telefonu: 24 2858045
 Zakład Energetyki Cieplnej w Kutnie 
24 285-11-52
 Energetyk-Serwis 24 285-46-60
 Awarie oświetlenia ulicznego Kutno 
całodobowo: 606-605-494, 692-888-144
  Informacja PKP 22-194-36 
  Informacja PKS 609-846-204
 Sanepid w Kutnie 24 355 71 00

apteki
 Kutno, ul. Mickiewicza 5, tel. 24 2547939 
– apteka całodobowa
 Plecka Dąbrowa 15, tel. 24 277 93 08
 Oporów 24 383 15 19
 Żychlin: 
ul. Konwaliowa 2, tel. 24 3512100
ul. Łąkowa 3a, tel. 24 2851994
ul. Narutowicza 71/1, tel. 4 2851046
ul. Narutowicza 72, tel. 24 2854352
ul. Narutowicza 20, tel. 24 7224130

msze św. w niedz. i święta
 Żychlin: 7.00, 9.00, 10.30, 11.15, 12, 18.
 Śleszyn 9.00, 11.00
 Luszyn 9.00, 11.30

 Plecka Dąbrowa 9.00, 11.30
 Suserz 8.00, 10.00, 12.00
 Trębki: 8.00, 9.30, 11.30
 Bedlno: 9.00, 11.30
 Pacyna: 8.30, 10.00, 12.00
 Oporów: 8.30, 10.00, 11.30

boiska sportowe
 Boisko „Orlik” w Żychlinie  
pl. Łukasińskiego 21,tel. 609-262-446
 Stadion Miejski w Żychlinie,  
ul. Waryńskiego 8, tel. 607-574-261

urzędy i instytucje
 Urząd Gminy w Żychlinie  24 351-
20-33; 24 351-20-32; Referat Spraw 
Obywatelskich 24 351 20 14; Urząd 
Stanu Cywilnego 24 351 20 18
 Żychliński Dom Kultury 24 351-20-57
 Zakład Gospodarki Mieszkaniowej 
w Żychlinie: Kierownik 24 351 20 92, 
Księgowość 24 351 20 93,  
Administracja 24 285 49 96
 Samorządowy Zakład Budżetowy  
w Żychlinie: Sekretariat 24 351 20 90, 
Stacja Uzdatniania Wody 24 285 13 59, 
Oczyszczalnia 24 285 12 35, Zgłaszanie 
awarii wodociągowych 24 285 13 59, 
Obsługa klienta – sprawy wodociągowe 
24 285 13 59

 Urząd Gminy Bedlno 24 282-14-20,  
24 282-17-70, 24 282-17-71; Urząd Stanu 
Cywilnego 24 282 17 86; Centrum Usług 
Wspólnych 24 282-12-52, 24 282-12-70
 Gminny Ośrodek Kultury w Bedlnie  
24 282 10 36, 24 282-17-87
 Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej 
w Bedlnie: kierownik 24 282-17-64, 24 
282-17-84 świadczenia rodzinne 24 282-
17-65, pracownicy socjalni 24 282-17-85
 Spółka Wodna w Bedlnie 24 282-17-63
 Urząd Gminy Pacyna 24 285-80-54, 24 
285 80 64; Wójt 24 285-80-69, Sekretarz 
Gminy 24 285-80-64, Skarbnik 24 285-
80-55, USC 512 174 193
 Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej 
w Pacynie 24 285 80 60
 Urząd Gminy Oporów 24 383-11-50, 
Sekretarz Gminy 24 383 11 67,  
Skarbnik 24 383 11 99; Urząd Stanu 
Cywilnego 24 383-15-52
 Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej 
w Oporowie 24 383-11-53
 SKR Oporów – 24 383 14 95
 Starostwo w Kutnie 24-355-47-80
 Powiatowe Centrum Pomocy Rodzi-
nie w Kutnie 537 449 098
 Powiatowy Urząd Pracy w Kutnie 
24 355 70 50

muzea i wystawy
 Muzeum – Zamek w Oporowie  
czynne od poniedziałku do piątku  

w godzinach 10.00–16.00 (kasa 10.00-
15.30); w soboty i niedziele w godzinach 
10.00–17.00 (kasa 10.00-16.30); ostatnie 
wejście na pół godziny przed zamknię-
ciem. Bilety: normalny 11 zł, ulgowy 7 zł.
• Akwarelowa opowieść Wiesława 
Śniadeckiego o Zamku i Muzeum  
w Oporowie – wystawa wirtualna 
(https://zamekoporow.pl/wirtualna_wy-
stawa.pptx) 
 Park przy zamku w Oporowie  
– czynny codziennie w godzinach 
8.00–20.00; wstęp bezpłatny.
 Mieszkanie z czasów PRL-u – eks-
pozycja czynna w holu Żychlińskiego 
Domu Kultury, ul. Fabryczna 3, wstęp 
wolny.

kino KDK 
Kutno, ul. Żółkiewskiego 4

 Środa, 2 czerwca i piątek – środa,  
    4–9 czerwca:

godz. 14.00, 16.00 – Krudowie2: Nowa era 
– film animowany, komedia, przygodowy,  
prod. USA, 2021 r., reżyseria Joel Crawford, 
czas: 95 min., dubbing 2D
godz. 18.10 – Nomadland – dramat prod. 
Niemcy / USA; rok produkcji 2021, reżyseria 
Chloé Zhao,  czas 108 min.
godz. 20.30 – Mortal Kombat – fantasy 
/ akcja, prod. Francja / USA, rok produkcji 
2021; napisy 2D, czas: 110 min.

NOTOWANIA Z TARGOWISKA
– ceny z z dnia 1.06.2021 r.

w Łowiczu
borówki 0,25 kg 10-12,50
botwinka pęczek 4,00
brokuły szt. 6,00
buraki czerwone kg 2,00
cebula kg 2,50
cebula dymka pęczek 4,00
cukinia kg 8,00
czosnek szt. 2,50
jabłka kg 2,00-3,00
jaja fermowe 15 szt. 7,00-10,00
jaja wiejskie 15 szt. 11,00-12,00
kalafior szt. 7,00
kapusta biała szt. 5,00
kapusta kiszona kg 5,00
kapusta pekińska kg 6,00
koperek pęczek 2,00
maliny 0,25 kg 15,00
miód 0,9 litra 30,00
marchew kg 2,50
natka pietruszki pęczek 2,00
ogórki kiszone kg 8,00
ogórek gruntowy kg 10,00
ogórek zielony kg 7,00
papryka czerwona kg 13,00
papryka zielona kg 13,00
papryka żółta kg 13,00
pieczarki kg 10,00-12,00
pietruszka kg 7,00
pomidor malinowy kg 10,00
pomidor szklarniowy kg 5,00-6,00
por szt. 10,00 zł/kg
rzodkiewka pęczek 3,00
sałata szt. 3,50-4,00
seler szt. 5,00
szczypiorek pęczek 2,00
włoszczyzna pęczek 5,00
ziemniaki kg 1,00
ziemniaki młode kg 7,00

OFERTY PRACY
z dnia 1.06.2021 r.

POWIATOWY URZĄD PRACY W ŁOWICZU:
  Monter ociepleń budynków
  Monter sieci i urządzeń telekomunikacyjnych
  Monter ociepleń budynków
  Monter sieci i urządzeń telekomunikacyjnych
  Gospodarz osiedla
  Sprzątaczka pokojowa-hotelowa
  Pracownik hotelowy - recepcjonista hotelowy
  Kelner do obsługi bankietów
  Prace pomocnicze magazynowo-produkcyjne  

z użyciem wózka widłowego
  Kasjer - Sprzedawca
  Sprzedawca Produktów Świeżych
  Stolarz
  Operator maszyn
  Robotnik gospodarczy

POWIATOWY URZĄD PRACY W ZGIERZU:
  Pomocniczy robotnik budowlany
  Księgowa/y
  Kierowca ciągnika
  Pomoc kuchenna
  Robotnik magazynowy/czynności magazynowe
  Sprzedawca
  Księgowy/a
  Sprzątaczka biurowa
  Robotnik gospodarczy
  Dekarz
  Pomoc dekarza
  Operator maszyn
  Elektryk
  Pracownik biurowy
  Magazynier
  Koordynator zakładu
  Elektromechanik
  Koordynator zakładów

POWIATOWY URZĄD PRACY W KUTNIE:
  Specjalista ds. księgowości
  Specjalista do spraw handlowych
  Operator podnośnika koszowego
  Elektryk
  Konserwator
  Operator maszyn i urządzeń do przetwórstwa 

tworzyw sztucznych
  Magazynier, operator wózka widłowego
  Pracownik obsługi biurowej
  Pracownik fizyczny-monter ciągów odwodnie-

niowych
  Kierowca samochodu ciężarowego-monter 

ciągów odwodnieniowych
  Referent
  Pomocnik operatora maszyn fleksograficznych
  Kolorysta-pracownik mieszalni farb
  Operator laminiarki
  Meliorant
  Formierz
  Spawacz-monter
  Dyrektor
  Sprzedawca

ROLNIK SPRZEDAJE 
– ceny z dnia 1.06.2021 r.

Żywiec wieprzowy:

  Domaniewice: 5,20 zł/kg+VAT

  Różyce: 5,20 zł/kg+VAT

  Kiernozia: 5,10 zł/kg + VAT

  Karnków: 5,50 zł/kg+VAT

  Skowroda Płd.: 5,50 zł/kg+VAT

Żywiec wołowy:

  Domaniewice: jałówki 7,50 zł/kg+VAT,  
krowy 5,50 zł/kg+VAT, byki 8,00 zł/kg+VAT

  Różyce: jałówki 7,50 zł/kg+VAT,  
krowy 5,50 zł/kg+VAT, byki 8,00 zł/kg+VAT

  Skowroda Płd.: jałówki 8,00 zł/kg+VAT,  
krowy 6,20 zł/kg+VAT, byki 8,50 zł/kg+VAT

ŁOWICZ I OKOLICE

ważne telefony
  Infolinia ws. szczepień przeciw 
COVID-19 – ogólnopolska 989;  
dla mieszkańców woj. łódzkiego  
42 664-10-53, kom. 539-672294
  Infolinia NFZ w sprawie koronawirusa  
czynna całą dobę – 800 190 590
  Infolinia Państwowej Inspekcji  
Sanitarnej województwa łódzkiego:  
czynne codziennie w godz. 8.00–22.00 
695 422 338, 663 114 439, 782 236 442, 
782 277 228, 663 154 463, 665 386 932
 Sanepid w Łowiczu 46 837 64 94, 
alarmowy (całodobowy) 604 691 091
 Powiatowa Stacja Sanitarno-Epide-
miologiczna w Skierniewicach  
46 83346 00, 46 83330 21, 509425343
 Infolinia PKP: Intercity 703 200 200,  
Koleje Mazowieckie 22 364 44 44,  
Łódzka Kolej Aglomeracyjna  
42 2055515
 Informacja PKS 609-846-204
 Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 Straż pożarna 998 alarmowy; 
Komenda Powiatowej Państwowej 
Straży Pożarnej w Łowiczu  
46 830 25 50, 46 830 25 69
 Policja 997 alarmowy; 
KPP w Łowiczu 47 843-25-00; 
Policyjny telefon zaufania 837-80-00
 Pogotowie energetyki cieplnej  
46-837-59-16
 Pogotowie wod.-kan. 46-837-35-32
 Pogotowie energ. 991, 46-830-15-00
 PGE: przerwy w dostawach prądu  
422 222 222, infolinia 422 222 298
 Awarie oświetlenia ulicznego  
w Łowiczu: 881-551-551, 46 830-91-53 
 Warsztat konserwatorski ŁSM: 
46-837-42-33, 609-135-423
 Zgłoszenia awarii ŁSM: 46 837-65-10

dyżury przychodni
 Nocna i świąteczna pomoc lekarska  
ul. Ułańska 28, tel. 46-837-56-11, 46-837-
56-12, 46-837-56-13 lub 509-056-091– 
czynna: w dni robocze 18.00-8.00, sobo-
ty, niedziele i święta przez 24 godziny.

apteki
 Łowicz:
ul. Stanisławskiego 27, tel. 46 8302202,  
ul. Zduńska 45/47, 885-707-041,  
ul. Bolimowska 21, 46-837-82-67,  
ul. Tuszewska 45, 46-837-77-23,  
ul. Stanisławskiego 2, 736-697-594,  
ul. Starzyńskiego 10/12, 736-697-595,  
ul. Bratkowice 2b, 46-837-09-20,  
ul. Tkaczew 9, 46-837-69-40,  
ul. Kurkowa 3a, 46830-21-57,  

ul. Warszawska 4, 46-830-30-20, 
pl. Nowy Rynek 11, 46-815-32-25,  
ul. Ułańska 12, 46-837-51-39,  
ul. Gen. Sikorskiego 1a, 46-837-42-64,  
ul. Zduńska 38, 46-837-13-16,  
ul. 3 Maja 6, 46-837-31-11,  
ul. 3 Maja 13, 46-880-80-10,  
ul. Bonifraterska 2, 46-837-45-55.
 Bielawy, ul. Garbarska 10, tel. 839-22-76
 Chąśno 64, tel. 838-18-25
 Domaniewice, ulica Główna 9,  
tel. 838-33-85 ul. Górna 1A, tel. 911-55-44
 Kiernozia, Rynek Kopernika 12,  
tel. 24-277-91-58 ul. Kościuszki 6, tel. 24-
277-97-64 ul. Łowicka 12A, 24-382-11-66
 Kocierzew Płd. 101, tel. 839-42-42
 Łyszkowice, ul. Kościelna 3, tel. 46-838-
87-86 ul. Wolności 6B, tel. 606-221-872
 Nieborów 209, tel. 46-838-56-25
 Bełchów, Przemysłowa, tel. 46-837-11-83
 Zduny 1a, tel. 46-838-74-68
 Zduny 34, tel. 46-838-75-35

msze św. w niedz. i święta
 Kościół pw. św. Ducha:  
7.00, 8.30, 10.00, 12.00, 18.00
 Kościół pw. Dobrego Pasterza: 7.00, 
8.00, 10.00, 11.15, 12.30, 17.00
 Katedra: 7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00
 Kościół ojców pijarów:  8.00, 9.30, 
11.00, 12.30, 16.00. 
 Kościół sióstr bernardynek: 8.00, 10.00
 Kościół pw. Matki Bożej Nieustającej 
Pomocy: 8.00, 10:00, 11.15, 12.30, 18.00
 Kaplica seminaryjna: 10.00

basen w Łowiczu
 Pływalnia kryta OSiR, ul. Kaliska 5, 

czynna codziennie w godz. 12-20

muzea i wystawy
 Muzeum w Łowiczu, Stary Rynek 5/7, 
czynne od wtorku do niedzieli w godz. 
10.00-16.00 (ostatnie wejście o  godz. 
15.30); w poniedziałki nieczynne. Bilety: 
normalny 15 zł, ulgowy 10 zł, rodzinny 
(2 dorośli + 2 dzieci do 18 r. ż.) 40 zł, na 
wystawy czasowe 5 zł; wstęp bezpłatny 
na wystawy stałe - wtorek. W czwartek,  
3 czerwca (Boże Ciało) muzeum 
czynne w godz. 10.00-18.00. 
Wystawy stałe:  
• Sztuka Baroku  
• Historia miasta i regionu 
• Etnografia Księstwa Łowickiego 
• Izba Pamięci Łowickich Żydów 
Wystawy czasowe: 
• „Nie tylko Frasobliwy… Wizerunki 
Chrystusa we współczesnej sztuce 
ludowej województwa łódzkiego” 

– ekspozycja poświęcona wizerunkom 
Chrystusa we współczesnej sztuce 
ludowej; czynna do 13 czerwca. 
• „Tadeusz Kościuszko. Rocznica 
wizyty w Łowiczu w 1790 r.” – ekspo-
zycja upamiętniająca pobyt Naczelnika  
w Łowiczu w dniach 24–25.04.1790 r., 
podczas której na miejskim rynku do-
konał przeglądu 9 Pieszego Regimentu 
Koronnego; czynna do 6 czerwca. 
• Wystawa „Aniela Chmielińska 
(1868–1936) w 85. rocznicę śmier-
ci” – fotografie, cenzury, świadectwa 
szkolne oraz dokumenty z archiwum 
rodzinnego; czynna do 31 października.
 Skansen przy Muzeum w Łowiczu  
czynny od wtorku do niedzieli w godz. 
10.00-16.00. W czwartek, 3 czerwca 
(Boże Ciało) skansen czynny w godz. 
10.00-18.00. Bilety: normalny 9 zł, 
ulgowy 7 zł, rodzinny (2 dorośli + 2 dzieci 
do 18 r.ż.) 20 zł, bilet spacerowy 5 zł. 
Wstęp bezpłatny: piątek.
 Skansen w Maurzycach – czynny 
codziennie w godz. 10.00-18.00 (ostatnie 
wejście o 17.30), od godz. 17.00 do 18.00 
zwiedzanie obiektów tylko z zewnątrz 
(obowiązuje bilet spacerowy). Bilety: 
normalny 15 zł, ulgowy 10 zł, rodzinny 
(2 dorośli + 2 dzieci do 18 r. ż.) 40 zł; 
spacerowy 5 zł.
 Galeria Browarna w Łowiczu,  
ul. Podrzeczna 17, tel. kom. 691 979 262.
 Muzeum Guzików w Łowiczu  
– ekspozycja ozdobnych i zwyczajnych 
guzików z całego świata; czynna pon.–pt. 
w godz. 10–19, sob. 9–15; Galeria Łowic-
ka, ul. Stanisławskiego 10, wstęp wolny.
 Ruiny zamku prymasowskiego 
w Łowiczu – zwiedzanie: rezerwacje 
telefoniczne: 605 767 555; wstęp płatny: 
15–25 zł/os.; www.ksiestwolowickie.pl 
 Muzeum Motoryzacji Motonostalgia 
w Nieborowie – czynne w każdą sobotę 
i niedzielę w godzinach od 10.00 do 
18.00; tel. 570 077 900
 Muzeum Ludowe Rodziny  
Brzozowskich w Sromowie – czynne  
w niedziele i święta w godz. 12:00-17:00, 
dni powszednie 9:00-17:00; Sromów 11,  
gmina Kocierzew, tel. 46 838 44 72
 Pałac w Nieborowie – czynny 
codziennie w godz. 10.00-17.30; bilety: 
20 zł normalny, 15 zł ulgowy, 1 zł dzieci 
i młodzież (ucząca się, 7–26 lat); ponie-
działek dzień bezpłatny (za wyjątkiem 
dni świątecznych i długich weekendów).
 Ogrody w Nieborowie i Arkadii  
– czynne codziennie w godz. 10.00– 
18.00. Bilety: 16 zł normalny, 10 zł 
ulgowy, 1 zł dzieci i młodzież ucząca się.
 Pałac w Sannikach – czynny od 
poniedziałku do piątku w godzinach 
8.00-15.30, soboty, niedziele i święta  
w godzinach 10.00-18.00; bilety: normal-
ny 10 zł, ulgowy 6 zł.

 Park w Sannikach – czynny codziennie 
w godz. 8.00–21.00; wstęp wolny. 
 Pałac i stadnina koni w Walewicach 
– w kompleksie warte obejrzenia są 
m.in. Apartament Napoleoński, kaplica 
pałacowa i zabytkowe wnętrza, a także 
poznać historię hodowli koni rasy półkrwi 
angloarabskiej. Zwiedzanie wyłącznie 
po wcześniejszej rezerwacji tel. 693 422 
684; bilety do pałacu: ulgowy 10,00 zł, 
normalny 15,00 zł; bilety do stadniny: 
ulgowy 8,00 zł, normalny 10,00 zł
 Park w Walewicach – czynny codzien-
nie, wstęp wolny.

kino Fenix 
ŁOK, Łowicz, ul. Podrzeczna 20

 Środa – czwartek, 2–3 czerwca:
godz. 16.30 – Biuro Detektywistyczne 
Lassego i Mai. Rabuś z pociągu – film 
familijny, przygodowy prod. Szwecja; reż.: 
Moa Gammel; czas: 1 godz. 22 min.
godz. 17.30 / sala II – Druga połowa /
premiera – komedia romantyczna prod. 
Polska; reż. Łukasz Wiśniewski; czas: 1 
godz. 35 min.
godz. 18.00 – Świat, który nadejdzie 
– dramat prod. USA; reż. Mona Fastvold; 
czas: 1 godz. 38 min.
godz. 19.30 /sala II– Jeszcze jest czas 
– dramat prod. Kanada / Wielka Brytania
reżyseria: Viggo Mortensen; czas: 1 
godz. 52 min.
godz. 20:00 – Nomadland – dramat 
prod. USA; reżyseria: Chloé Zhao; czas: 1 
godz. 48 min.
 Piątek – środa, 4–9 czerwca:
godz. 16:30 – Skąd się biorą sny – film 
animowany, familijny, prod. Dania; reżyse-
ria: Kim Hagen; czas: 1 godz. 22 min.

X Mały OCH! Film Festiwal
 Środa, 2 czerwca:
godz. 14.00 – Wiking Tappi – film anim. 
prod. Polska, 2018, 54 min., wiek: 4+, 
kino Fenix, darmowa wejściówka
16:00 – Kreskówka – warsztaty satyry 
plastycznej cz. I – warsztaty plastyczne 
prowadzone przez satyryka Jacka Rut-
kowskiego, wiek: 9-14, sala plastyczna 
ŁOK, darmowa wejściówka
 Piątek, 4 czerwca:
godz. 10:00 – Rekwizytatornia – jak 
garnki z Bolimowa toczą się na plan 
filmowy – Warsztat Garncarski Rodziny 
Konopczyńskich w Bolimowie, zbiórka: 
ul. Starorzecze o godz. 9.15, bilet 15 zł
 Sobota, 5 czerwca:
godz. 14.00 – Magiczny pokaz iluzji – 
przedstawienie Marcin Gogołowicz; wiek: 
5+, 70 miejsc, kino Fenix / bilety 15 zł
godz. 16.00 – Kreskówka – warsztaty 

satyry plastycznej cz. II – prowadzenie:  
satyryk Jacek Rutkowski, wiek: 9-14, sala 
plastyczna, darmowa wejściówka
 Niedziela, 6 czerwca:
godz. 13:00 – W Starym Kinie – Poznaj 
swoje kino – spotkanie z pracownika-
mi kina Fenix Mateuszem Rudakiem 
i Jackiem Florczakiem połączone z 
warsztatami i poznawaniem sprzętu kino-
operatorskiego, wiek: 5+, projektorownia 
kina Fenix, darmowa wejściówka
godz. 14.00 – Niezwykłe lato z Tess – 
prod. Holandia 2019, wiek: 9+, 70 miejsc 
/ kino Fenix / darmowa wejściówka

inne 
 Środa, 2 czerwca:
godz. 12.00 – Innowacyjny system 
utrzymania gleby w sadzie – pasy 
kwietne – warsztaty polowe, „Sad w 
Sercu Polski”, Łódzki Ośrodek Doradz-
twa Rolniczego zs. w Bratoszewicach; 
kontakt: Rafał Balcerak tel. 519 301 073.
 Czwartek, 3 czerwca:
godz. 15.00–17.00 – Boże Ciało w Ło-
wiczu – widowisko prezentacji sztuki 
ludowej – prezentacje poprowadzą: 
twórczyni ludowa Anna Staniszewska 
i przewodnik PTTK Eligiusz Pietrucha; 
wystąpią: 15.00 Zespół Pieśni i Tańca 
„Poltex” z Łodzi, Zespół Śpiewaczy „Ksin-
zoki” z Łowicza, Dziecięco-Młodzieżowy 
Zespół Ludowy „Koderki” z Łowicza; 
Zespół Pieśni i Tańca „Blichowiacy” z 
Łowicza. Pokazom ludowym towarzyszyć 
będą stoiska z rękodziełem artystycznym 
i sztuką ludową; Łowicz, muszla koncerto-
wa w parku Błonie. Wstęp wolny.
godz. 15.00 – Złakowskie Boże Ciało 
– barwna procesja, muzyka ludowa na 
żywo, wystąpią: Diabubu, Dobrzeliniacy,  
Kapela Jeremiego Kowalskiego, Kapela 
im. Tadeusza Kubiaka, Kapela Metysła-
wa, Kapela O!statki, Słodkie Fascynacje, 
Kapela Napięcie na Mini Skansen w 
Złakowie Kościelnym; wstęp wolny.
 Czwartek, 10 czerwca:
godz. 15.00 – „Raffaello Santi. 500 
rocznica śmierci wielkiego artysty 
epoki renesansu” – wykład prof. 
Jerzego Miziołka w ramach spotkań Ło-
wickiego Uniwersytetu Trzeciego Wieku; 
sala kina Fenix  w Łowiczu,  
ul. Podrzeczna 20, wstęp wolny.
 Sobota, 26 czerwca:
godz. 9.00–17.30 – „W 100. rocznicę 
przybycia do Łowicza 10 PP” – rajd 
rowerowy: Łowicz – Skierniewice – 
Nieborów – Bednary – Kompina (64 
km); zbiórka uczestników przy pomniku 
Józefa Piłsudskiego przy ZSP nr 1, ul. 
Podrzeczna w Łowiczu. Wpisowe: 8 zł i 5 
zł dla członków PTTK. Informacje i zapisy 
tel. 513767 511, 729 100 82.

GŁOWNO, STRYKÓW I OKOLICE

ŻYCHLIN I OKOLICE
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Złaków Kościelny | Złakowskie Boże Ciało

Pograjka w skansenie 
i koncert w kościele
W tym roku pojawiła się zupełnie  
nowa propozycja na spędzenie święta  
Bożego Ciała w powiecie łowickim. Centrum 
Kultury Turystyki Promocji Ziemi Łowickiej 
oraz współpracujące z nim podmioty 
zapraszają 3 czerwca do Złakowa Kościelnego 
w gminie Zduny.

Zaraz po zakończeniu uro-
czystości kościelnych z  proce-
sją, w  mini skansenie Fundacji 
Toinen Pro Art Jarosława Kaby 
rozpocznie się ludowa „pograj-
ka”. Przygrywać będą zespoły 
i kapele kładące w swej twórczo-
ści duży nacisk na wierność mu-
zycznej tradycji ludowej, z zacho-
waniem oryginalnego brzmienia. 
Jak mówił w  rozmowie z  nami 
dyrektor CKTiPZŁ Jacek Wi-
śniewski – to właśnie zachowanie 
wierności tradycjom było główną 
ideą zorganizowania wydarzenia 
w mniejszej miejscowości, a Zła-
ków Kościelny jest jednym z tych 
miejsc, gdzie zachowała się ona 
w wyjątkowo czystej postaci.

– To nie będzie zwyczajne 
spotkanie z  muzyczną ludowi-
zną czy folklorem, kojarzonym 
dziś ze scenicznymi realizacjami 
zespołów pieśni i tańca… – czy-
tamy w zapowiedzi wydarzenia. 
– Wraz z muzykami aż siedmiu 
kapel przeniesiemy się w  dzień 
Bożego Ciała w  Złakowie Ko-
ścielnym, zaraz po pięknej, barw-

nej procesji, w  świat in crudo, 
czyli muzyki źródłowo wiejskiej, 
granej „na surowo”, opartej  
na tradycyjnych stylach i techni-
kach wykonawczych, niezmie-
nionej przez współczesne aranża-
cje, rekonstruującej z  należytym 
szacunkiem oryginalne wyko-
nania pierwotnych muzycznych 
form polskiej wsi z rejonów Ło-
wicza, Łęczycy, Rawy Mazo-
wieckiej, Sieradza czy Radomia. 

Zagrają zespoły: DiaBuBu, 
Dobrzeliniacy, Kapela Jeremie-
go Kowalskiego, Kapela im. Ta-
deusza Kubiaka, Kapela Metysła-
wa, Kapela O!statki oraz Słodkie 
Fascynacje. 

Przy organizacji wydarzenia 
współpracuje Łódzki Dom Kul-
tury, niejako pod jego szyldem 
zaprezentują swoje dzieła twór-
cy ludowi, wśród nich posta-
cie doskonale znane miłośnikom 
rzemiosła w  Łowiczu. Udział 
w wydarzeniu zapowiadają m.in. 
Agnieszka Głuszek-Nowicka   
– rzeźbiarka (region łowicki), Ela 
Świderek – rzeźbiarka (region ło-

wicki), Maria Ciechańska – wy-
cinankarka (region łowicki), 
Józef Stańczyk – rzeźbiarz (Kut-
nowski Ośrodek Rzeźbiarski)  
czy Sławomir Suchodolski   
– rzeźbiarz (Kutnowski Ośrodek 
Rzeźbiarski).

Zaprezentują się także dzia-
łające na terenie gminy Zduny 
KGW Retro Xężanki, Retro Ło-
wiczanka z  Bąkowa Górnego 
(stowarzyszenie miłośników sta-
rych samochodów i maszyn rol-
niczych) oraz Okręgowa Spół-
dzielnia Mleczarska w Łowiczu.

Ostatnim akcentem progra-
mu ma być wieczorny (początek 
o 19.30) koncert w kościele pw. 
Wszystkich Świętych, zorgani-
zowany dzięki uprzejmości pro-
boszcza ks. Piotra Jankowskiego. 
Wystąpi zespół Jerycho, założo-
ny i prowadzony przez Bartosza 
Izbickiego. Formacja istnieje od 
2014 roku, specjalizuje się w od-
twarzaniu śpiewów polskich i ła-
cińskich z różnych okresów histo-
rycznych, głównie sakralnych. 

Pierwszy raz o  Jerychu było 
głośno na Festiwalu Muzyki 
Dawnej „Pieśń Naszych Korze-
ni” w  Jarosławiu w  2014 roku, 
gdzie grupa zaprezentowała pro-
gram „Missa Polonica AD 1475” 
z  polską muzyką późnego śre-
dniowiecza, w tym rekonstrukcję 
stylu „cantus planus multiplex”. 
W ogóle wykonuje utwory z róż-
nych epok, od wczesnego śre-
dniowiecza aż po wiek XIX.  tm

REKLAMA

Gmina Bolimów | W GOK już myślą o wakacjach

Kino plenerowe w różnych miejscowościach
Każda z miejscowości w gminie Bolimów ma 
szansę gościć u siebie wakacyjne kino plenerowe 
– wystarczy, że zgłosi się do Gminnego Ośrodka 
Kultury w Bolimowie.

Dyrektor ośrodka Karoli-
na Przyżycka powiedziała nam, 
że w ubiegłym roku seanse kina 
plenerowego organizowane przy 
GOK w  Bolimowie cieszyły się 
dużym zainteresowaniem, w tym 
roku postanowiono z  propozycją 

wyjść poza Bolimów i umożliwić 
zorganizowanie podobnego wy-
darzenia w  każdej miejscowości. 
Bezpłatne projekcje są planowa-
ne w każdy piątek lipca i sierpnia 
w godzinach wieczornych. Reper-
tuar będą stanowić filmy familijne, 

jest on obecnie dopinany, ale, jak 
zdradziła nam dyrektor ośrodka, 
przewidziane są też dwa seanse dla 
widowni kobiecej oraz męskiej. 

Sołectwa, które chcą gościć 
kino plenerowe, muszą na miejscu 
zapewnić warunki do wyświetle-
nia filmu: dostęp do prądu, sanita-
riatów, ogrodzony teren, dostęp do 
krzeseł lub ławek dla maksymal-
nie 60 osób, pomoc w przygoto-
waniu miejsca i udział w transpor-
cie projektora oraz ekranu.  tb

RZUT OKIEM | SANNICKI GOK O KULTURZE LUDOWEJ

Instruktorzy z Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Sannikach są trakcie realizowania programu 
edukacyjnego „Puzzle jako obraz architektury i twórczości Sannik”. Polega on na spotkaniach z dziećmi 
klas I-III szkół podstawowych działających na terenie gminy Sanniki i prezentowaniu lokalnej twórczości ludowej, 
np. sannickich wycinanek ludowych. Instruktorzy omawiają ich historię, typy (np. klapok. ptaszki i wesela), 
sposób wykonania oraz znaczenie i wykorzystywanie. W czasie spotkań dzieci otrzymują do ułożenia puzzle 
o tematyce ludowej w celu utrwalenia przekazywanej wiedzy. Zajęcia mają podnieść świadomość najmłodszych 
mieszkańców gminy na temat dziedzictwa kulturowego regionu. tb
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Lekka atletyka | XXVIII edycja Czwartków Lekkoatletycznych 

Kilka cennych wyników
„Polska po raz drugi z  rzędu 

wygrała drużynowe mistrzostwa 
Europy w  lekkoatletyce. Biało-
-Czerwoni po prawdziwym thril-
lerze wygrali rywalizację na Sta-
dionie Śląskim w  Chorzowie. 
Walka o  zwycięstwo trwała do 
ostatniej konkurencji. Polacy wy-
przedzili Włochów o  2,5 pkt.” 
(onet.pl). Takie wieści ze  świata 
czytają młodzi lekkoatleci i to od-
bija się na ich aktywności. Mają 
z kogo brać przykład i to właśnie 
dzięki takim osiągnięciom chęt-
nych do trenowania królowej spor-
tu nie brakuje. 

Młodzi sportowcy swoją for-
mę mogą sprawdzać na XXVIII 
edycji Czwartków Lekkoatletycz-
nych. Druga wiosenna odsłona 
czwartków odbyła się w dniu 27 
maja 2021 roku na stadionie OSiR 
w Łowiczu im. 10 Pułku Piecho-
ty. W chwili pisania artykułu nie 
było jeszcze wszystkich wyników, 
ale specjaliści od LA już zauwa-
żyli kilka imponujących i obiecu-
jących wyników, które napawa-
ją optymizmem przed kolejnym 
Ogólnopolskim Finałem, któ-
ry odbędzie się w  dniach 19-20 
czerwca w Łodzi.

Łowiccy trenerzy uważają, że 
jeden z najbardziej wartościowych 
wyników to odległość w pchnię-
ciu kulą o wadze 2 kg uzyskana 
przez 13-letnią zawodniczkę UKS 
GOK Zduny Patrycję Gajdę. Ma 
ona super warunki do tej konku-
rencji i uzyskała wynik 10,26 m. 

Miłośnicy statystyk podkreśla-
ją, że wychowanka trenera Stani-
sława Znyka, aktualnie trenowa-

na przez Mieczysława Szymajdę, 
wynik ten uzyskała równo 52 lata 
od  najlepszego wyniku uzyska-
nego przez kulomiotkę z  Zie-
mi Łowickiej – Genowefę Mitek 
z nieistniejącego już klubu MKS 
Łowicz, która w 1970 roku pchnę-
ła kulą o wadze 4 kg na odległość 
12,84 m. 

Trener GOK Zduny Stanisław 
Znyk uważa, że Patrycję na pewno 
stać na wyniki na poziomie kilku-
nastu metrów. 

– Nawet jak przyjdzie jej   za 
rok używać kuli cięższej to też po-
winno być dobrze. W  tej chwili 
pod okiem Mieczysława Szymaj-
dy szykowana jest również do rzu-
tu młotem. Sądzę, że w  tej kon-
kurencji może uzyskiwać jeszcze 
lepsze rezultaty – powiedział Sta-
nisław Znyk.

Postępy i  wyniki wielu mło-
dych lekkoatletów dostrzega nasz 
łowca talentów, który jest specja-
listą od łyżwiarstwa i lekkoatlety-
ki – trener Mieczysław Szymajda 
z Domaniewic. Jego podopieczni 
osiągnęli tym razem super wyniki 
w konkursie skoku wzwyż. 

Wśród   dziewcząt w  roczniku 
2008 zwycięstwo odniosła Han-
na Kobacka z wynikiem 135 cm, 
a drugie miejsce zajęła Julia Kula 
z wysokością 130 cm. W roczniku 
2009 wygrała Łucja Wojda, która 
pokonała poprzeczkę zawieszoną 
na 125cm.  Wśród jedenastolatek 
wygrała Ines Sobczak z wynikiem 
130cm, druga była Alina Mło-
dzińska – 130 cm. Trzecią lokatę 
zajęła, ściągnięta do klubu z Bed-
nar, Maja Rutkowska z rezultatem 

125 cm. Wśród chłopców w rocz-
niku 2008 wygrał Filip Olejniczak 
z wynikiem 135 cm, w roczniku 
2009 Piotr Mabiki – 125 cm., na-
tomiast w roczniku 2010 Krystian 
Milczarek. W  tej kategorii rewe-
lacyjnie zaprezentował się rów-
nież zaledwie 10 letni Paweł Zra-
zek, który z wynikiem 115 cm był 
drugi.

- Podkreślam, że wynik Patrycji 
to nie jedyny wartościowy rezultat 
na łowickich zawodach. Świetnie 
zaprezentowali się trenowani prze-
ze mnie skoczkowie wzwyż.  My-
ślę, że w  finale ogólnopolskim 
niektórzy mogą walczyć o bardzo 
wysoką lokatę. Nie ukrywam, że 
w przyszłym roku może to być już 
walka o medal – powiedział szko-
leniowiec z Domaniewic. 

Bardzo dobre wyniki osiągali 
też reprezentanci łowickiej UKS 
Jedynki. Wiktor Kazimierski-

(rocznik 2008) skoczył w dal 4,93 
m, pomimo, że skakał w ramach 
treningu z  krótkiego rozbiegu. 
Świetnie zaprezentowali się treno-
wani przez Mariusza Kwiatkow-
skiego Lena Wróbel (2008), która 
w  tej samej konkurencji uzyska-
ła wynik 4.75 m, a w pierwszym 
starcie Mateusz Pryk (2008), któ-
ry pobiegł w czasie 7,95 s i Na-
talia Pryk (2009), która pobiegła 
w 8,75 s. Oboje też bardzo dobrze 
skoczyli w  dal – Mateusz 4,57 
m, a Natalia 4,30 m. Dobrze wy-
padł też w pchnięciu kulą o wadze 
3 kg Piotr Wieteska (2009), który 
w pierwszym starcie uzyskał wy-
nik 7,73 m, a drugim 7,18 m. 

– To są wyniki satysfakcjo-
nujące. Bardziej bym jednak na 
wysoką lokatę Piotrka Wieteski 
w  Czwartkach liczył dopiero za 
rok, albowiem za trzy tygodnie 
w  Łodzi przyjdzie mu rywalizo-
wać z  zawodnikami o  rok star-
szymi. W tym wieku rok różnicy 
w  konkurencjach siłowych robi 
dużą przewagę – mówi trener Je-
dynki, Waldemar Kret. 

Ostatnia wiosenna edycja w Ło-
wiczu odbyła się wczoraj w Dzień 
Dziecka, a najlepsi walczyć będą 
o medale i awans na Finał Ogól-
nopolski w  Finale Miejskim, 
który odbędzie się na łowic-
kim stadionie im. 10 Pułku Pie-
choty, w czwartek 10 czerwca. zł
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Patrycja Gajda i trener Łukasz 
Znyk są zadowoleni z wyników. 
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Paweł Zrazek (w środku) ma 
talent do skoku wzwyż. 
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Piłka nożna | IV liga

Orzeł przegrał w końcówce
Podopieczni trenera Dawida 
Ługowskiego z IV-ligowego 
Orła Nieborów tym razem 
przegrali z Orkanem 
Buczek 1:2 w wyjazdowym 
meczu 33. kolejki IV ligi. 
Nieborowianie mogą żałować 
tej porażki, ponieważ 
o stracie jednego punktu 
zadecydował gol dla rywali, 
który padł w doliczonym 
czasie gry po strzale z rzutu 
wolnego.

Orzeł ma za sobą maraton spo-
tkań i do spotkania z faworyzowa-
nym Orkanem Buczek przystępo-
wał mocno osłabiony pod kątem 
fizycznym. Gospodarze już w 16. 
minucie objęli prowadzenie po 
celnym strzale Dominika Cukier-
nika. Orzeł grał ambitnie w  tym 
spotkaniu i po piętnastu minutach 
zdołał doprowadzić do wyrówna-
nia. Po faulu w  polu karnym na 
Bartłomieju Krupie, rzut karny 
na gola zamienił Bartosz Placek. 
Niestety w doliczonym czasie gry 
Jakub Dregier zdobył gola z rzutu 
wolnego i Orzeł wrócił do Niebo-
rowa bez punktów. 

– Bardzo szkoda porażki. Stra-
ciliśmy bramkę po rzucie wolnym 
w 90 minucie. Remis byłby spra-
wiedliwy, ale niestety jest poraż-
ka. Z tych pięciu meczów w ciągu 
14 dni dzisiaj paradoksalnie za-
graliśmy najlepsze spotkanie... Na 
małym boisku w Buczku poradzi-
liśmy sobie dobrze. Na począt-
ku meczu mieliśmy trochę pro-
blemów z dostosowaniem się do 
warunków. Bramkę straciliśmy po 
szybko wyrzuconym aucie i  na-
pastnik wygrał pojedynek sam ma 
sam z Cristianem Vesą. Od tego 
momentu przejęliśmy inicjatywę 
i grając kombinacyjnie atakowali-
śmy przeciwnika. W 31. minucie 
strzelamy bramkę z rzutu karnego 
po faulu na Bartłomieju Krupie. 
Strzelcem był Bartek Placek. Dru-
ga połowa to znów bardzo dobra 
nasza gra, ale brakuje albo ostat-
niego podania, albo bramkarz go-
ści dobrze broni. Najlepszą oka-
zję mamy w 80. minucie i  tylko 
bramkarz wie, w jaki sposób broni 

strzał Michała Świdrowskiego. W 
90. minucie zespół z Buczka wy-
chodzi z kontrą, a my przerywa-
my ją przypadkową ręką. Na strzał 
z  około 30 metrów decyduje się 
Jakub Dregier i bardzo mocnym, 
kozłującym strzałem pokonuje na-
szego bramkarza. Bardzo szkoda 
tej porażki, ale uważam, że po ta-
kim maratonie, z najlepszymi ze-
społami z IV ligi i Pucharze Pol-
ski, zagrać w taki sposób i z taką 
intensywnością jak dziś, jest god-
ne pochwały i  napawa wielkim 
optymizmem. Teraz chwila prze-
rwy i za tydzień wracamy na bo-
isko, żeby wygrać z Andrespolią 
i powalczyć o siódme miejsce na 
koniec rozgrywek – ocenił Dawid 
Ługowski, trener Orła. 

W sobotę, 5 czerwca nieboro-
wanie zmierzą się na własnym 
boisku z  Andrespolią Wiśnio-
wą Góra. Mecz rozpocznie się 
o godz. 18.00.  ever

33. kolejka IV ligi:
 GKS Orkan Buczek – LKS 

Orzeł Nieborów 2:1 (1:1); br.: 
Dominik Cukiernik (16) i Jakub 
Dregier (90+1) – Bartosz Placek 
(31 karny). 
Orzeł: Cristian Vesa – Piotr Ja-
worski, Mateusz Sobociński, Bar-
tłomiej Tkacz, Bartłomiej Krupa 
– Igor Tomaszewski – Bartosz Pla-
cek, Jan Haczykowski (80 Michał 
Redzisz), Michał Świdrowski, Karol 
Kruk – Michał Fabijański.

1. ŁKS II Łódź SA (1) 33 87 113-28

2. KS Warta Sieradz (3) 33 78 101-38

3. MKP Boruta Zgierz (2) 33 77 82-27

4. GKS Orkan Buczek (4) 33 71 110-50

5. MKS Zjednoczeni Stryków (5) 33 64 66-26

6. LKS Omega Kleszczów (6) 33 57 83-42

7. ZKS Włókniarz Zelów (7) 33 47 46-47

8. LKS Kwiatkowice (11) 33 46 67-49

9. LKS Orzeł Nieborów (10) 33 46 50-50

10. PKS Polonia Piotrków Tryb. (8) 33 46 52-58

11. KS Stal Głowno (9) 32 44 49-63

12. MGKS Skalnik Sulejów (12) 33 42 46-52

13. MGUKS Pogoń Zduńska Wola (13) 32 38 43-53

14. KS Warta Działoszyn (14) 33 36 52-65

15. GLKS Andrespolia Wiśniowa Góra (15) 33 33 57-66

16. MKS Jutrzenka Warta (16) 33 26 40-83

17. LKS Keeza Termy Ner Poddębice (18) 33 25 39-117

18. KS Jutrzenka Drzewce (17) 33 24 44-103

19. LKS Czarni Rząśnia (19) 33 23 33-95

20. LKS Ceramika Opoczno (20) 33 20 29-90
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Piłka nożna | II liga wojewódzka trampkarzy młodszych C2

Porażka z Wieluniem
Młodzi gracze MUKS Pelikan 

Łowic z z rocznika 2007 nie potra-
fili znaleźć sposobu na pokonanie 
WKS 1957 Wieluń i w meczu ro-
zegranych na boisku w ramach 12. 
kolejki II ligi wojewódzkiej tramp-
karzy młodszych C2 ulegli rywa-
lom 1:3 (0:1). 

Od początku meczu optyczną 
przewagę uzyskali goście z Wie-
lunia. Zawodnicy Pelikana 2007 
mieli sporo problemów z zatrzy-
maniem najgroźniejszego za-
wodnika WKS grającego na po-
zycji ofensywnego środkowego 

pomocnika. Filigranowy zawod-
nik gości był motorem napędo-
wym akcji swojej drużyny. WKS 
objął prowadzenie w 30. minucie 
meczu, a  piętnaście minut póź-
niej goście zdołali strzelić drugie-
go gola.

Zespół z Łowicza starał się od-
rabiać straty, ale w 71. minucie po-
nownie WKS cieszył się z  gola, 
tym razem po dobrym zachowa-
niu napastnika i  strzale z półwo-
leja. Graczy Pelikana stać było 
na strzelenie gola honorowego. 
W 78. minucie meczu Szymon Pi-

lichowski „urwał się” defensorom 
rywali i w sytuacji sam na sam nie 
dał szans bramkarzowi. 

– Niestety lepszy dzisiaj okazał 
się Wieluń. Nie ustrzegliśmy się 
błędów, które wykorzystali prze-
ciwnicy. Prostopadłe podania na 
szybkich napastników okazały się 
dla nas zabójcze. Mieliśmy swo-
je okazje, ale tylko jedna bram-
ka wpadła. Ogólnie Wieluń lepiej 
prezentował się tego dniu – podsu-
mował trener Pelikana 2007. 

W sobotę 5 czerwca o  godz. 
17.00 zawodnicy trenera Adam-

czyka zmierzą się w Łodzi z PSV 
Łódź. ever

12. kolejka II liga wojewódzkiej 
trampkarzy młodszych C2:

 MUKS Pelikan-2007 Łowic z – 
WKS 1957 Wieluń 1:3 (0:1); br.: 
Szymon Pilichowski (79) – Piotr 
Wawrzak 3 (31, 45 i 72).
Pelikan-2007: Bartos z Ciupiński 
– Maksymilian Mularski, Dominik 
Nowak, Rafał Ugarenko, Tomas 
z Zrazek – Jakub Świdrowski – Alan 
Masłowski, Iwo Zuchora, Michał 
Pawlina, Tomas z Kochanek – Szy-
mon Pilichowski. Na zmiany wcho-
dzili: Kacper Ceroń – Kamil Ko-
strzewski, Maciej Kępka, Krzysztof 
Kutermankiewic z i Jakub Barański.

Alan Masłowski (pierwszy z lewej) zagrał dobrze w pierwszej połowie 
meczu. 
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Piłka nożna | Liga okręgowa juniorów A1

Wysokie zwycięstwa
Zespół trenera Jana Rucińskie-

go z KS Pelikan Łowicz w ostat-
nich trzech meczach odniósł wy-
sokie zwycięstwa. Łowiczanie 
pokonali kolejno Start Złaków Bo-
rowy, Sokół Regnów oraz Czar-
nych Bednary strzelając w trzech 
meczach aż 31. goli.

W meczu ze Startem łowicza-
nie zaaplikowali rywal sześć goli. 

– Mecze w  rozgrywkach ju-
niora traktujemy jako jednostkę 
treningową, możliwość rozwi-
jania naszej myśli taktycznej na 
dużym boisku z czynnym rywa-
lem. Chłopcy mieli kilka założeń 
do zrealizowania zarówno w grze 
ofensywnej jak i  defensywnej, 
i myślę, że nawet takie gry mogą 
być dla nich cenną nauką – pod-
sumował Jan Ruciński, trener ju-
niorów łowickiego KS Pelikan.

W kolejnych meczach skutecz-
ność była jeszcze większa. Z So-
kołem strzelili dwukrotnie więcej 
goli. 

– Mecz, tak jak się spodzie-
waliśmy, był dla nas okazją do 
przetrenowania założeń gry ofen-
sywnej, nad którymi pracujemy. 
Cieszę się oczywiście ze  zdo-
bycia trzynastu bramek, jednak 
niech tu wynik nie będzie złud-
nym wyznacznikiem miejsca, 
w  jakim się znajdujemy. Przed 

moim zespołem wciąż ogrom 
pracy – dodał Ruciński. 

W ostatnim z rozegranych me-
czów łowicki zespół strzelił trzy-
naście goli zespołowi z  Bednar. 
W żadnym ze spotkań „biało-zie-
loni” nie stracili gola. 

W najbliższy weekend łowicza-
nie zmierzą się w ligowym meczu 
z Darem Placencja.  ever

5. kolejka liga okręgowa junio-
rów A1:

 LKS Start Złaków Borowy – KS 
Pelikan-2002/04 Łowicz 0:6 
(0:1); br.: Paweł Graczyk (25), Ja-
kub Firak (50), Krystian Kruk (58), 
Jonatan Politowicz (65), Kacper 
Paczkowski (67) i Mateusz Motyl 
(75).

6. kolejka liga okręgowa junio-
rów A1:

 KS Pelikan-2002/04 Łowicz 
– LKS Sokół Regnów 13:0 
(6:0); br.: Marcel Frątczak (14, 19 
i 22), Paweł Graczyk (18, 40 i 61),  
Antoni Knera (28), Bartosz Woj-
ciechowski (52), Jonatan Polito-
wicz (57), Mateusz Motyl 3 (70,  
73 i 77) i Mateusz Stefański  
(80).

7. kolejka liga okręgowa junio-
rów A1:

 LKS Czarni Bednary – KS Pe-
likan-2002/04 Łowicz 0:12; br.: 
Jakub Firak (26), Sebastian Kut-
kowski 4 (28, 40, 66 i 77), Kacper 
Stępień 2 (34 i 55) i Jonatan Poli-
towicz 5 (43, 48, 61, 70 i 86).

Piłka nożna | II liga wojewódzka juniorów młodszych B2

Ważna wygrana i pechowa porażka
Młodzi gracze MUKS 
Pelikan Łowicz z rocznika 
2005 w ostatnich dwóch 
spotkaniach zaprezentowali 
się z dobrej strony, 
wygrywając z WKS Wieluń 
2:0 (1:0) oraz pechowo 
przegrywając z liderem 
tabeli PGE GKS Bełchatów 
0:1 (0:0).

W zaległym meczu 2. kolej-
ki II ligi wojewódzkiej juniorów 
młodszych B2 zawodnicy trene-
ra Michała Adamczyka cieszyli 
się z  wyjazdowej wygranej nad 
WKS Wieluń. W meczu w Wie-
luniu łowiczanie wyszli na pro-
wadzenie w 26. minucie gry po 
skutecznym strzale Karola Win-
ciorka. 

W kolejnych minutach obie 
drużyny miały swoje szanse na 
strzelenie goli, jednak dobrze 
funkcjonowały linie defensyw-
ne obu drużyn. Na szczęście Pe-
likan-2005 potrafił w tym meczu 
przeprowadzić jeszcze jedną sku-
teczną akcję, którą sfinalizował 
w 86. minucie skrzydłowy Filip 
Deka. 

– Jestem zadowolony z  me-
czu, bo po raz kolejny punktu-
jemy. Mimo braków kadrowych 
wygraliśmy i  tu należą się bra-

wa dla chłopaków. Dobrze za-
graliśmy jako cały zespół, jeżeli 
chodzi o organizację i zaangażo-
wanie. Oczywiście piłka jest grą 
błędów, które też popełniliśmy, 
ale na szczęście obyło się bez 
konsekwencji. Na wyróżnienie 
zasługuje Piotrek Włodarczyk, 
który dobrze spisywał się tego 
dnia w bramce. A zawodnikiem 
meczu jest z całą pewnością Fi-
lip Deka, który zanotował asystę 
i  strzelił bramkę – podsumował 
trener Michał Adamczyk.

Łowiczanie dobrze zapre-
zentowali się również na boisku 
w Bełchatowie i mogą żałować, 
że wrócili do Łowicza bez punk-
tów, przegrywając 0:1. W tym 
meczu gracze Pelikana mieli 
świetne okazje do strzelenia goli 
przy wyniku 0:0. „Biało-zieloni” 
nie wykorzystali m.in. rzutu kar-
nego i  sytuacji sam na sam (od 
połowy boiska). 

Niestety na przykładzie tego 
meczu zastosowanie miało pił-
karskie przysłowie „nie wykorzy-
stane sytuacją, lubią się mścić”. 
Rywale w  85. minucie strzeli-
li jedynego gola w  tym meczu 
i zainkasowali trzy punkty, które 
umocniły zespół z Bełchatowa na 
pozycji lidera tabeli. 

Przed graczami MUKS Peli-
kan z rocznika 2005 kolejne trud-
ne spotkanie. Tym razem łowi-

czanie zmierzą się z wiceliderem 
tabeli Łódzką Akademią Futbo-
lu, a mecz zaplanowano na so-
botę, 5 czerwca o  godz. 12.00. 
Spotkanie zostanie rozegrane na 
Stadionie Miejskim im. 10 Pułku 
Piechoty w Łowiczu.  ever

Zaległy mecz 2. kolejki II ligi wo-
jewódzkiej juniorów młodszych 
B2:

 WKS 1957 Wieluń – MUKS Pe-
likan-2005 Łowicz 0:2 (0:1); br.: 
Karol Winciorek (26) i Filip Deka 
(87).
Pelikan-2005: Piotr Włodarczyk – 
Mateusz Sierota, Jakub Kłąb, Kry-
stian Wróbel, Paweł Golis – Jakub 
Oblicki – Karol Winciorek (76 Ja-
kub Fabiszewski), Mateusz Kuchta, 
Igor Woliński (82 Maciej Wojda), 
Filip Deka – Antoni Siekiera.

12. kolejka II ligi wojewódzkiej 
juniorów młodszych B2:

 PGE GKS Bełchatów – MUKS 
Pelikan-2005 Łowicz 1:0 (0:0); 
br.: Mateusz Książczyk (85).
Pelikan-2005: Piotr Włodarczyk 
– Mateusz Sierota (74 Jakub Fabi-
szewski), Jakub Oblicki, Krystian 
Wróbel, Paweł Golis – Antoni Sie-
kiera – Filip Deka, Maciej Urbański 
(74 Maciej Wojda), Mateusz Kuchta 
(83 Kacper Misiak), Karol Wincio-
rek (85 Jakub Fabiszewski) – Igor 
Woliński.

Kacper Stępień (z prawej) strzelił dwa gole z Czarnymi Bednary. 
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Piłka nożna | 31. kolejka III ligi

Można mówić już o domowym fatum
 KS Pelikan Łowicz – KS Ursus 

Warszawa 0:1 (0:1); 0:1 – Mate-
usz Muszyński (39).
Pelikan: Patryk Orzeł – Maciej Wy-
szogrodzki, Grzegorz Wawrzyński, 
Krystian Rutkowski, Michał Żółtow-
ski – Damian Kozieł, Patryk Pomia-
nowski – Tomasz Kolus (78 Dawid 
Przybyszewski), Kuba Wardzyński, 
Kuba Jóźwiak (56 Krystian Białas) 
– Dawid Kieplin (87 Bartłomiej Li-
sowski).
Ursus: Paweł Szajewski – Jakub 
Kabala, Patryk Jurczyński, Grze-
gorz Skowroński, Antoni Górecki 
– Wojciech Bernacik, Maciej Pru-
sinowski – Filip Dziełak (78 Ernest 
Dzięcioł), Patryk Kamiński, Mikołaj 
Neumann (66 Oskar Przyna) – 
Mateusz Muszyński (74 Sebastian 
Szerszeń).
Sędziował: Kamil Żmijewski (Olsz-
tyn). Żółte kartki: Dawid Kieplin 
(6) – Pelikan oraz Jakub Kabala 
(7) i Maciej Prusinowski (7) – obaj 
Ursus. Widzów: 100.

W 69. minucie Krystian Bia-
łas (Pelikan) nie wykorzystał rzutu 
karnego. Trafił w poprzeczkę.

Siedem zwycięstw w  ośmiu 
ostatnich meczach, w  efekcie 
awans na drugie miejsce w  gru-
pie spadkowej i wykonany ogrom-
ny krok w  kierunku utrzymania 
– nie jest to niestety sytuacja ło-
wiczan po ostatnim meczu. Mowa 
o zespole Ursusa Warszawa, któ-
ry w sobotę wieczorem wyjeżdżał 

z Łowiczu w znakomitych nastro-
jach po przedłużeniu swojej passy.

Z kolei biało-zieloni przegrali 
drugi mecz z rzędu, a w ostatnich 
pięciu zwyciężyli tylko raz. Fatal-
nie wygląda też bilans domowy 
Ptaków – po raz ostatni przy Sta-
rzyńskiego Pelikan komplet punk-
tów zdobył 15 listopada. W  ko-
lejnych siedmiu meczach przed 
własną publicznością łowiczanie 
uciułali raptem dwa punkty.

Piotr Gawlik znów musiał po-
kombinować ze  składem. Z  po-
wodu żółtych kartek zagrać nie 
mógł Piotr Piekarski. Jego miejsce 
w środku pola zajął grający ostat-
nio na prawej obronie Damian 
Kozieł. Wobec tego w linii defen-
sywy zrobiło się miejsce dla Kry-
stiana Rutkowskiego. Na prawej 
stronie – po raz pierwszy od  21 
marca – pojawił się powracający 
do zdrowia Kuba Jóźwiak. W ata-
ku zagrał Dawid Kieplin, a tylko 
rezerwowym był Krystian Białas.

Od początku spotkania widać 
było jaka jest stawka. Oba zespo-
ły skupiły się na tym, aby nie po-
pełnić błędów w  obronie. Akcji 
ofensywnych było niewiele. Go-
spodarze, gdy znaleźli się na po-
łowie rywala, to zazwyczaj szyb-
ko tracili piłkę. Gracze ofensywni 
byli osamotnieni i nawet, gdy uda-
ło im się przedrzeć kilka metrów, 
to zazwyczaj nie mieli z kim roze-
grać akcji, a osaczeni przez rywali 
w końcu tracili piłkę. 

Po stronie Traktorków wcale 
nie wyglądało to lepiej. Tutaj były 
jakieś próby, choć bardzo mier-
ne. Z dystansu lekki strzał Filipa 
Dziełaka nie sprawił problemów 
Patrykowi Orłowi, a  próba Pa-
trykowi Kamińskiego z  wolnego 
była niecelna. Pierwszą naprawdę 
dobrą szansę mieli w tym meczu 
łowiczanie. Do piłki po rzucie roż-
nym doszedł Michał Żółtowski, 
jego strzał został przyblokowany 
i minimalnie minął bramkę.

Jednak sześć minut przed prze-
rwą Ursusowi udało się przepro-
wadzić decydującą akcję. Zrobił 
ją Mateusz Muszyński, bo wszyst-
kie zasługi za to trafienie powinny 
spaść na barki napastnika Traktor-

ków. Muszyński dostał piłkę na li-
nii pola karnego, miał na plecach 
Grzegorzowi Wawrzyńskiego, ale 
zdołał obrócić się w stronę bramki 
i przymierzyć w okienko bramki.

Stracony gol trochę podraż-
nił łowiczan. Zaatakowali troszkę 
mocniej i w doliczonym czasie gry 
swoją szansę miał Tomasz Kolus. 
Wykreował mu ją Kieplin, który 
sam pociągnął z piłką ze środko-
wej strefy boiska. Nie potrafiło go 
zatrzymać czterech rywali i spod 
linii końcowej odegrał na siódmy 
metr do Kolusa. Skrzydłowy Pta-
ków uderzył lekko, ale wyglądało 
na to, że piłka minie bramkarza. 
Wybił ją jednak asekurujący gol-
kipera Grzegorz Skowroński.

Po zmianie stron to łowiczanie 
mieli przewagę. Ursus mając ko-
rzystny wynik skupił się na obro-
nie. Nie dał się przy tym zepchnąć 
do głębokiej defensywy, ale Peli-
kan i tak miał swoje okazje. Naj-
pierw stołeczni wysłali jednak sy-
gnał ostrzegawczy. W pole karne 
ładnie przedarł się Kamiński i po-
dał na wolne do wychodzącego 
Muszyńskiego. Napastnik ude-
rzył z ostrego kąta, ale trafił tylko 
w boczną siatkę.

Później biało-zieloni długo 
bili głową w  mur. Mieli prze-
wagę, ale grali dość schema-
tycznie. Pomysłem na sforsowa-
nie obrony były stałe fragmenty 
gry, ewentualnie krzyżowe po-
dania grane przez Wawrzyńskie-
go. Efekt przyniosło to wreszcie 
20 minut przed końcem. Po do-
środkowaniu z  rożnego krycie 
zgubił Wawrzyński, rozpaczli-
wie próbował doskoczyć do nie-
go Jakub Kabala i w efekcie za-
blokował uderzenie ręką. Sędzia 
wskazał na „wapno”, a  do piłki 
podszedł wprowadzony na bo-
isko kwadrans wcześniej Kry-
stian Białas. 19-latek rzut karny 
wykonał teoretycznie dobrze – 
uderzył mocno, pod poprzeczkę, 
poza zasięgiem bramkarza. Pro-
blem w tym, że był tylko odrobi-
nę nieprecyzyjny. Piłka uderzyła 
w poprzeczkę, spadła za plecami 
bramkarza na samej linii i  osta-
tecznie złapał ją Paweł Szajewski.

Łowiczanie próbowali pójść za 
ciosem. Po chwili z dystansu ude-
rzył Patryk Pomianowski, ale za 
lekko i  Szajewski chwycił piłkę. 
Świetną okazję miał też Damian 
Kozieł. Najpierw pomocnik Pta-
ków wyprowadził kontrę i  podał 
na prawo do Kieplina, dostał piłkę 
zwrotną, był sam na 7. metrze, ale 
zwlekał ze strzałem, zaczął ukła-
dać sobie piłkę i w końcu zdążył 
go zablokować Patryk Jurczyński.

Trochę ożywienia z  przodu 
wniósł też wprowadzony w koń-
cówce Dawid Przybyszewski. 
Sprowadzony zimą z  Górnika 
Konin zdążył dla Pelikana zagrać 
w czterech meczach, zdobyć trzy 
bramki i w połowie kwietnia zała-
pał kontuzję. Teraz już po czterech 
minutach od  wejścia na murawę 
miał szansę, ale jego strzał głową 
na raty wyłapał Paweł Szajewski.

W doliczonym czasie gry Peli-
kan miał jeszcze dwie okazje. Naj-
pierw z wolnego tuż sprzed pola 
karnego techniczny strzał nad mu-
rem oddał Żółtowski, ale Szajew-
ski spodziewał się tego uderzenia 
i  złapał piłkę. Za to w  ostatniej 
akcji meczu po dośrodkowaniu 
z  wolnego piłkę na piąty metr 
zgrywał Żółtowski, na piłkę na-
biegał Przybyszewski, ale szybszy 
był Prusinowski i uratował Ursusa.

Paradoksalnie, Pelikan zagrał 
lepiej niż przed tygodniem, chyba 
nawet lepiej niż w Radomiu, gdzie 
wygrał z  Bronią, ale nie zdobył 
punktów. Wciąż zachowuje trzy 
punkty przewagi nad strefą spad-
kową. Ale jeżeli w  następnych 
meczach też nie będzie punkto-
wał, to niedługo może znaleźć się 
w strefie spadkowej.  Mateusz Lis

Kuba Jóźwiak (nr 18) wrócił po chorobie i był jednym z aktywniejszych 
piłkarzy w ataku. Sił starczyło mu jednak na niecałą godzinę.
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Piłka nożna | Trenerzy po meczu Pelikan – Ursus

Oddali jeden celny strzał i wygrali
Trener gości przyznał po me-

czu, że jego podopieczni ko-
rzystny wynik utrzymali dzięki 
odrobinie szczęścia. Oczywiście 
niezadowolony był Piotr Gaw-
lik, który narzekał na to, że biało-
-zieloni nie potrafili wykorzystać 
przewagi. Dodał, że Pelikan ten 
mecz przegrał na własne życzenie.

Mateusz Lis
  Bogdan Jóźwiak (Ursus): 

– Do przerwy były to szachy, ale 
tak to wygląda w tej fazie rozgry-
wek. Oba zespoły nie chciały się 
odkryć i  liczyły na błędy prze-
ciwnika. Świetne uderzenie Mu-

szyńskiego dało nam jednak pro-
wadzenie 1:0. Druga połowa była 
już całkiem inna, zespół Pelikana 
musiał odrabiać straty i  wyszedł 
wyżej. Grał prostymi środkami, 
ale one powodowały u  nas bar-
dzo dużo zamieszania. Po takim 
czymś zagraliśmy ręką we wła-
snym polu karnym i  była „jede-
nastka”. Podobne problemy mie-
liśmy też przy rzucie wolnym. 
Naprawdę mieliśmy trochę szczę-
ścia, że utrzymaliśmy to prowa-
dzenie. Chociaż w fazie przejścia 
nam też brakowało ostatniego po-
dania, żeby strzelić drugą bramkę 

i może byłoby wtedy trochę spo-
koju.

  Piotr Gawlik (Pelikan): – 
Ciężko oceniać takie spotkanie. 
Przegraliśmy ten mecz na wła-
sne życzenie. Przeciwnik stwo-
rzył może ze  dwie sytuacje, od-
dał jeden celny strzał na bramkę 
i wygrał mecz. My natomiast mie-
liśmy rzut karny, mieliśmy trzy 
dość dogodne okazje, ale nieste-
ty nie przełożyliśmy tego na zdo-
bycze bramkowe. W wyniku tego 
przegraliśmy kolejny ważny mecz. 
Pozostało nam walczyć w następ-
nych spotkaniach.

Piłka nożna | Wyniki 32. kolejki III ligi

Zrobiło się interesująco,  
KS Kutno już (prawie) bezpieczny

Wydawało się to bardzo mało 
prawdopodobne, wręcz niemoż-
liwe, a wszystko wskazuje na to, 
że czekają nas jeszcze emocje 
w związku z walką o awans do II 
ligi. Pogoń przegrała drugi mecz 
z rzędu, a w ostatnich pięciu ko-
lejkach była to trzecia porażka 
grodziszczan. Teraz lider musiał 
uznać wyższość Znicza, a o suk-
cesie gości zadecydowało trafienie 
samobójcze.

Dzięki tej porażce stratę do li-
dera do czterech punktów zmniej-
szył Świt. Nowodworzanie 
skromnie ograli w sobotę Jagiello-
nię II. W oczy rzuca się również 
mecz w Warszawie, gdzie Polonia 
rozgromiła aż 5:1 Legionovię. Był 
to pożegnalny mecz dla Wojcie-
cha Szymanka – trenera Czarnych 
Koszul. Do końca sezonu zastąpi 
go dotychczasowy asystent – Ma-
ciej Wesołowski. Od początku lip-
ca szkoleniowcem Polonii będzie 
zaś Rafał Smalec, który w ostat-
nich latach wyrobił sobie bardzo 
dobrą opinię dzięki pracy w Unii 
Skierniewice.

W ten weekend najszczęśliw-
si byli jednak piłkarze i  kibice 
w Kutnie. KS Sand-Bus skromnie 
wygrał z Bronią i zapewnił sobie 
utrzymanie w III lidze. Najwięk-
szym wygranym tygodnia jest jed-
nak Ursus. Stołeczni w środku ty-
godnia udanie odrobili zaległości 
z GKS LZS Wikielec, później wy-
grali w Łowiczu i na przestrzeni 
siedmiu dni awansowali aż o pięć 
pozycji czyniąc ogromny krok ku 
utrzymaniu.

Przed spadkiem wciąż broni się 
Olimpia, która tym razem wygra-

ła w Aleksandrowie Łódzkim za-
chowując (głównie matematycz-
ne) szanse na utrzymanie. Dobre 
wieści napłynęły też z II ligi. Swo-
je mecze wygrały Olimpia Elbląg 
i Znicz Pruszków, i na dwie kolej-
ki przed końcem znajdują się nad 
strefą spadkową.  Mateusz Lis

Zaległy mecz 24. kolejki III ligi – 
grupa I – spadkowa:

 KS Ursus Warszawa – GKS 
LZS Wikielec 1:0 (1:0); br.: Pa-
tryk Kamiński (23 karny).

32. kolejka III ligi – grupa I – mi-
strzowska:

 Legia II Warszawa SA – Unia 
Skierniewice Non-Profit sp. zoo 
0:0

 MKS Świt Nowy Dwór Mazo-
wiecki – SSA Jagiellonia II Bia-
łystok 1:0 (1:0); br.: Arkadiusz 
Ciach (37 karny). 

 GKS Pogoń Grodzisk Mazo-
wiecki – MLKS Znicz Biała Piska 
1:2 (1:1); br.: Damian Jaroń (14 
karny) – Bartosz Giełażyn (34) i Mi-
chał Gładysz (55 samobójcza).

 Polonia Warszawa SA – KS Le-
gionovia Legionowo 5:1 (3:0); 
br.: Junior Radziński (5), Marcinho 
(19), Damian Mosiejko (35), Patryk 
Paczuk (77) i Grzegorz Wojdyga 
(90+4) – Bartosz Mroczek (56).
32. kolejka III ligi – grupa I – 
spadkowa:

 RKS Radomsko – KS Lechia 
1923 Tomaszów Mazowiecki 
SA 2:2 (2:1); br.: Mateusz Szela 
(4 wolny) i Krystian Kolasa (34 gło-
wą) – Artur Amroziński 2 (24 głową 
i 71).

 TS Konsport Sokół Aleksan-

drów Łódzki – ZKS Olimpia Za-
mbrów 0:1 (0:0); br.: Rafał Kali-
nowski (63).

 MMKS Concordia Elbląg – 
MKS Kaczkan Huragan Morąg 
4:1 (1:1); br.: Jakub Bojas 2 (17 
i 60 karny), Łukasz Kopka (62) 
i Szymon Drewek (68) – Kacper 
Szczudliński (42).

 KS Wasilków – MKS Ruch Wy-
sokie Mazowieckie 0:0

 KS Sand-Bus Kutno – RKP 
Broń 1926 Radom 1:0 (1:0); br.: 
Maciej Kowalczyk (31).

 GKS LZS Wikielec – KS Bło-
nianka Błonie 0:1 (0:1); br.: Mar-
cin Gregorowicz (44).

 KS Pelikan Łowicz – KS Ursus 
Warszawa 0:1 (0:1); br.: Mateusz 
Muszyński (39).

1. GKS Pogoń Grodzisk Mazowiecki (1) 31 68 69-35

2. MKS Świt Nowy Dwór Maz. (2) 31 64 58-31

3. KS Legionovia Legionowo (3) 31 55 52-42

4. Polonia Warszawa SA (5) 31 51 53-36

5. Unia Skierniewice Non-Profit sp. zoo (4) 31 50 55-40

6. Legia II Warszawa SA (6) 31 48 55-42

7. MLKS Znicz Biała Piska (7) 31 48 54-48

8. SSA Jagiellonia II Białystok (8) 31 44 53-48

9. KS Sand-Bus Kutno (9) 31 51 48-39

10. KS Ursus Warszawa (13) 31 47 45-40

11. KS Błonianka Błonie (11) 31 46 59-46

12. KS Lechia Tomaszów Maz. SA (12) 31 44 46-61

13. KS Pelikan Łowicz (10) 31 43 43-42

14. RKS Radomsko (15) 31 42 50-42

15. TS Konsport Sokół Aleksandrów Ł. (14) 31 41 43-30

16. RKP Broń 1926 Radom (16) 31 40 37-41

17. GKS LZS Wikielec (17) 31 40 47-56

18. MMKS Concordia Elbląg (18) 31 39 38-41

19. ZKS Olimpia Zambrów (19) 31 34 45-55

20. MKS Ruch Wysokie Mazowiecka (20) 31 23 27-61

21. MKS Kaczkan Huragan Morąg (21) 31 19 32-67

22. KS Wasilków (22) 31 15 20-86

Piłka nożna | Przed 33. kolejką III ligi

Nadzieje Świtu w Unii,  
Ursus dołączy do KS Kutno?

Dość nieoczekiwanie w czerw-
cu emocje mogą towarzyszyć 
również rywalizacji w grupie mi-
strzowskiej. Przewaga liderującej 
od dawna Pogoni mocno stopniała 
i Świt może dogonić podopiecz-
nych Chrobaka. Żeby tak się sta-
ło, spełnione muszą być dwa wa-
runki.

Przede wszystkim nowodwo-
rzanie muszą wygrywać swo-
je mecze. W najbliższej serii gier 
naprzeciwko nich stanie Polonia, 
która jest obecnie w  fazie przej-
ściowej i  czeka aż pracę w  lip-
cu rozpocznie tam nowy trener. 
Oprócz tego Pogoń musi ponow-
nie zgubić punkty. W sobotę po-
stara się o  to Unia, która w  tym 
sezonie już dwa razy mierzyła 
się z liderem i w obu wypadkach 
przegrała.

W grupie spadkowej ważny 
mecz dla Ursusa. Stołeczni po-
dejmą przedostatni w  tabeli Hu-
ragan i  przy odrobinie szczęścia 
(czyli korzystnych wynikach w in-
nych meczach) już teraz może za-
pewnić sobie utrzymanie. Ten cel 
mogą w  ten weekend osiągnąć 
również Błonianka i Lechia, ale te 
zespoły potrzebowałyby już dużo 
więcej szczęścia niż Ursus. Z gry 
o  utrzymanie może wypisać się 
Olimpia, która podejmie Pelikana, 
ale o tym szerzej w innym tekście.
  Mateusz Lis

33. kolejka III ligi – grupa I – spad-
kowa (2021.06.03-05):

 KS Błonianka Błonie – RKP Broń 
1926 Radom (cz, godz. 13.00)

 MKS Ruch Wysokie Mazowiec-
kie – TS Konsport Sokół Alek-

sandrów Łódzki (cz, godz. 17.00)
 MMKS Concordia Elbląg – KS 

Sand-Bus Kutno (pt, godz. 16.30)
 KS Ursus Warszawa – MKS 

Kaczkan Huragan Morąg (pt, 
godz. 17.00)

 GKS LZS Wikielec – RKS Ra-
domsko (s, godz. 15.00)

 KS Lechia 1923 Tomaszów 
Mazowiecki SA – KS Wasilków 
(s, godz. 15.00)

 ZKS Olimpia Zambrów – KS 
Pelikan Łowicz (s, godz. 15.00)

33. kolejka III ligi – grupa I – mi-
strzowska (2021.06.05):

 SSA Jagiellonia II Białystok – 
Legia II Warszawa SA (s, godz. 
12.00)

 MLKS Znicz Biała Piska – KS 
Legionovia Legionowo (s, godz. 
14.00)

 Unia Skierniewice Non-Pro-
fit sp. zoo – GKS Pogoń Gro-
dzisk Mazowiecki (s, godz. 15.00)

 MKS Świt Nowy Dwór Mazo-
wiecki – Polonia Warszawa SA 
(s, godz. 17.00)
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Piłka nożna | Przed meczem Olimpia – Pelikan

Przybliżyć się do utrzymania
Nie dają ostatnio zbyt wielu po-

wodów do radości swoim kibicom 
piłkarze Pelikana. Chociaż Piotr 
Gawlik pracę w Łowiczu rozpo-
czął znacznie powyżej oczekiwań 
– wygrana w Kutnie, remis w Bło-
niu i rozbicie RKS na jego terenie. 
Nawet porażka w  Tomaszowie 
Mazowieckim nie budziła niepo-
koju – była nieznaczna, a Pelikana 
mocno skrzywdził też sędzia. 

Później zaczęło być gorzej. Bia-
ło-zieloni u  siebie musieli uznać 
wyższość GKS Wikielec. Po-
tem udało się wygrać w Radomiu 
w szalonym meczu na wodzie, ale 
ostatnie dwa starcia to dwie poraż-
ki. Ciężko o optymizm po porażce 
z Ursusem. 

Szkoleniowiec Ptaków dostrze-
ga jednak pozytywy w tabeli. Pe-
likan wciąż ma trzy punkty prze-
wagi nad strefą spadkową (przy 
założeniu, że nikt z II ligi nie spad-
nie do grupy pierwszej). – W tej 
kolejce wygrały na szczęście ze-
społy, które były trochę wyżej. 
Twierdzę, że tabela została tak, jak 
była. Wierzymy w  utrzymanie. 
Z taką grą jak przeciwko Ursuso-
wi, jesteśmy pewni, że zostaniemy 
w III lidze – powiedział Gawlik.

Z jednej strony trener ma rację. 
Pelikan wciąż ma niewielką prze-
wagę nad strefą spadkową i  cały 
czas może się utrzymać bez oglą-
dania się na wyniki rywali. Mó-
wiąc krótko – łowiczanie wszyst-
ko mają w swoich nogach. Jednak 
z  drugiej strony, Pelikan przed 
startem kolejki był na 11. miejscu 
w tabeli, a po sobocie spadł na 13 
pozycję. Gdyby z  II ligi zlecia-

ły Znicz i Olimpia, to wtedy był-
by ostatnią bezpieczną drużyną. 
A biało-zieloni mają tylko punkt 
przewagi nad RKS i dwa nad So-
kołem. W końcówce sezonu ło-
wiczanie mają terminarz dość 
korzystny. Już w  sobotę zagrają 
w  Zambrowie z  Olimpią, która 
wciąż marzy o utrzymaniu. Peli-
kan, wygrywając w sobotę, może 
ich z  tych marzeń obedrzeć. Już 
w tym momencie Olimpia do bez-
piecznej strefy traci 7 punktów. Ja-
kakolwiek strata punktów będzie 
wiązać się z degradację. Inna spra-
wa, że łowiczanie po każdym ko-
lejnym przegranym meczu mogą 
zjechać do strefy spadkowej.

Patrząc na tabelę – faworytem 
są łowiczanie. Pelikan ma o dzie-
więć punktów więcej od  Olim-
pii. Ma też lepszy bilans bramko-
wy. Jeżeli jednak skupimy się na 
ostatnich wynikach, to nie ma już 
mowy o żadnej przewadze Pelika-

na. Od momentu podziału na gru-
py łowiczanie zdobyli 11 punktów, 
Olimpia o pięć więcej – na prze-
strzeni dziesięciu meczów to spo-
ra różnica. – W tej grupie nie ma 
czy to łatwych, czy ciężkich spo-
tkań. One wszystkie są takie same, 
wszyscy walczą o ligowy byt – po-
wiedział Piotr Gawlik przed so-
botnim meczem. 

Optymizmu łowiczanom mogą 
dodać też słowa Bogdana Jóźwia-
ka. Obecny trener Ursusa, a były 
Pelikana, oceniając grę obu ekip 
przyznał, że obie drużyny utrzy-
mają się w III lidze. – Chciałbym, 
żeby te zespoły spotkały się, naj-
lepiej w pierwszym meczu, w no-
wym sezonie III ligi – powiedział.

Starcie Olimpii z  Pelikanem 
będzie jednym z kończących zma-
gania w  33. kolejce. W  sobotę 
o  godz. 15.00 biało-zieloni będą 
znali już wyniki meczów z udzia-
łem Sokoła, Ursusa czy Broni. ml
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Udana kolejka Championsów-2009
W grupie młodzików młod-

szych tylko UKS AP Cham-
pions-2009 Łowicz osiągnął 
zwycięstwo. Pierwszy zespół Peli-
kana-2009 został pokonany, a dru-
gi zakończył mecz remisem.

Mecz 7. kolejki przyniósł  ko-
lejne zwycięstwo drużynie trene-
ra Konrada Ścibora. Dominacja 
AP Champions-2009 była wy-
raźna już od  początku spotka-
nia, co przekładało się na bramki. 
W pierwszej połowie cztery razy 
wprowadzili piłkę do bramki AP 
Sadkowice, a po przerwie dołożyli 
jeszcze jednego gola. Goście rów-
nież próbowali atakować i  udało 
się to dwukrotnie. Mecz zakoń-
czył się wynikiem 5:2. 

– Uzyskaliśmy bardzo korzyst-
ny wynik. Przez pierwszą poło-
wę wyraźnie dominowaliśmy, co 
poparte było zdobyciem aż czte-
rech bramek. Druga połowa była 
zdecydowanie bardziej wyrówna-
na, ale w  końcówce podwyższy-
liśmy jeszcze wynik meczu. Było 
to przekonujące zwycięstwo i  je-
stem bardzo zadowolony z postę-
pów jakie czynią moi zawodnicy – 

powiedział Konrad Ścibor, trener 
UKS AP Champions-2009. 

MUKS Pelikan-2009 I Łowicz 
niestety nie zdołał „ugrać” żad-
nego punktu w meczu 6. kolejki. 
Rywal biało-zielonych, MLKS 
Widok Skierniewice przechy-
lił szalę zwycięstwa na swoją ko-
rzyść w  drugiej połowie. – Do-
bry mecz w naszym wykonaniu, 
widać progres u  chłopaków, bo 
w  poprzednim meczu z  tym ry-
walem zostaliśmy całkowicie zdo-
minowani, a w tym nawiązaliśmy 
walkę i przy odrobinie szczęścia, 
mogliśmy nawet wygrać – mówi 
Mateusz Miazek, trener Pelika-
na-2009.   Gogo

6. kolejka ligi okręgowej młodzi-
ków młodszych D2 – grupa 11:

 MUKS Pelikan-2009 I Łowicz 
– MLKS Widok Skierniewice 2:3 
(1:1); br.: Maciej Majchrzak (3) 
i Jakub Dudziński (60) – Bartosz 
Znajdek (11), Dominik Seweryniak 
(40) i Marcel Stefaniak (47).
Pelikan-2009 I: Gabriel Maj-
cher – Franciszek Uczciwek, Jan 
Uczciwek, Adrian Koper, Jakub Du-

dziński – Antoni Bąba, Wojciech 
Żyto, Fabian Chlebny – Maciej 
Majchrzak. Na zmiany wchodzili: 
Kamil Moździerzewski, Miłosz Sko-
nieczny i Kryspin Jagiełło. 

1. MLKS Widok Skierniewice (1) 5 15 40-5

2. MUKS Pelikan-2009 I Łowicz (2) 5  9 18-10

3. RKS Mazovia Rawa Mazowiecka (3) 5  4 9-24

4. Unia Skierniewice Sp. zoo (4) 5  1 4-32

7. kolejka ligi okręgowej młodzi-
ków młodszych D2 – grupa 12:

 UKS AP Champions-2009 Ło-
wicz – AP Sadkowice 5:2 (4:1); 
br.: Tomasz Guz (11), Antoni Szczę-
śniak 2 (13 i 34) i Jan Ścibor 2 (20 
i 27) – Jan Walczyński (12) i Marcel 
Juraszewski (24).
AP-2009: Mateusz Janicki – Anto-
ni Waracki, Kacper Miazek, Jakub 
Kutkowski, Patryk Haczykowski – To-
masz Guz, Antoni Szczęśniak, Dawid 
Gosławski – Jan Ścibor. Na zmiany 
wchodzili: Jakub Jaskuła, Maciej 
Kruk, Jakub Cholewa i Olaf Mucha.

 GLKS Olimpia Jeżów – MUKS 
Pelikan-2009 II Łowicz 1:1 
(0:0); br.: Antek Gruchała (48) – 
Mateusz Staszewski (45).
Pelikan-2009 II: Mateusz Rak – 
Kacper Trębski, Paweł Papuga, 
Krzysztof Jabłoński, Julian Jancza-
rek – Jakub Kutkowski, Michał Ku-
ciński, Amelia Sękowiak – Mateusz 
Staszewski. Na zmiany wchodzili: 
Michał Papiernik i Przemysław 
Ugarenko.

1. SKS Astra Zduny (3) 5 10 27-16

2. MUKS Pelikan-2009 II Łowicz (1) 4 10 15-6

3. GLKS Olimpia Jeżów (2) 5 10 16-8

4. UKS AP Champions-2009 Łowicz (4) 4  6 16-7

5. UKS Foot-Bol-Aki Bolimów (5) 4  4 13-15

6. AP Sadkowice (6) 4  0 5-12

7. LKS Macovia Maków (7) 4  0 7-35

Krystian Rutkowski (w białym, walczy o piłkę) ustrzegł się w sobotę 
poważniejszych błędów. Czy to wystarczy, aby utrzymać miejsce 
w składzie, gdy po pazie za kartki wróci Piekarski? 
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UKS AP Champions-2009 Łowicz znowu wygrał. 
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Piłka nożna | Liga okręgowa, klasa A i B

Zryw pokonany przez Olimpię
Rozegrany w miniony weekend 

mecz w grupie mistrzowskiej ligi 
okręgowej przyniósł nieoczekiwa-
ną porażkę liderowi – SKF Zryw 
Wygoda, a dokonał tego GKS 
Olimpia Chąśno. Zdecydowanym 
zwycięzcą okazał się również KS 
Pelikan II Łowicz, który pokonał 
MLKS Widok Skierniewice.

Wyniki meczów i  tabele ligi 
okręgowej oraz klasy A i klasy B 
podajemy poniżej, a relacje i ko-
mentarze – na naszym portalu: 
Łowiczanin.info.  Gogo

24. kolejka ligi okręgowej – gru-
pa IV – mistrzostwa: 

 GKS Olimpia Chąśno – SKF 
Zryw Wygoda 2:1 (1:1); br.: Kamil 
Gać (40) i Rafał Bogus (58 głową) – 
Adrian Musialik (45).

 MLKS Widok Skierniewice – KS 
Pelikan II Łowicz 0:3 (0:2); br.: 
Mateusz Kardas (22 głową), Paweł 
Graczyk (35 głową) i Jakub Bylew-
ski (58).

 LKS Orlęta Cielądz – RKS Ma-
zovia Rawa Mazowiecka 2:2 
(2:0); br.: Dominik Płodzik 2 (31 
i 37) – Robert Janusz (67) i Rafał 
Sadowski (75).
Pauza: GKS Bedlno. 
25. kolejka ligi okręgowej – gru-
pa IV – mistrzostwa: 

 GKS Olimpia Chąśno – GKS Be-
dlno 2:2 (1:1); br.: Kamil Gać 2 (32 
głową i 90+3) – Kamil Kowalczyk 
(31 wolny) i Michał Wiśniewski (55 
karny). 

 LKS Orlęta Cielądz – SKF Zryw 
Wygoda 3:3 (1:1); br.: Rafał Głę-
bocki (15) i Dominik Płodzik 2 (60 
i 70) – Kacper Rześny (32), Patryk 

Sekuła (62) i Michał Sitarz (77).
 MLKS Widok Skierniewice – 

RKS Mazovia Rawa Mazowiecka 
2:0 (1:0); br.: Miłosz Krawczyński 
(17) i Wojciech Wojciechowski (80).
Pauza: KS Pelikan II Łowicz. 
Zaległy mecz 21. kolejki ligi okrę-
gowej – grupa IV – spadkowa: 

 GLZS Pogoń Godzianów – GKS 
Manchatan Nowy Kawęczyn 2:4 
(1:2); br.: Rafał Starzec (43) i Mar-
cin Rudnicki (60) – Szymon Jawor-
ski 2 (12 i 50), Michał Milewski (19) 
i Bartłomiej Leniarski (65).
24. kolejka ligi okręgowej – gru-
pa IV – spadkowa: 

 Unia II Skierniewice Sp. zoo – 
LKS Korona Wejsce 3:2 (2:0); 
br.: Maciej Dudkiewicz 2 (10 i 28) 
i Norbert Klepaczka (70) – Mariusz 
Trakul 2 (48 i 74).

 GLZS Pogoń Godzianów – LKS 
Pogoń Bełchów 2:3 (0:0); br.: Da-
riusz Lipiński (73) i Tomasz Mozga 
(90+2) – Daniel Wasiak 2 (48 i 65) 
i Krzysztof Chmielak (56).

 GLKS RZD Żelazna – LZS Vic-
toria Bielawy 1:4 (0:1); br.: Dawid 
Łopatka (88) – Michał Warda (31), 
Mieczysław Chamera 2 (47 i 65) 
i Robert Liberski (53).

 GKS Manchatan Nowy Kawę-
czyn – LUKS Juvenia Wysokieni-
ce 3:0 (1:0); br.: Mariusz Broniarek 
(29), Jarosław Foks (54) i Mariusz 
Bursztynowicz (65).

 LUKS Olympic Słupia – LZS Ma-
covia Maków 3:1 (1:0); br.: Piotr 
Mrówczyński (36), Przemysław Fon-
tański (60) i Adrian Olszewski (74) 
– Mariusz Sitarski (82).

 GLKS Olimpia Jeżów – GLKS 
Wołucza 4:4 (3:1); br.: Szymon 

Skwarek 3 (12 karny, 40 karny i 75) 
i Sebastian Pałygiewicz (22) – Ma-
teusz Dzikowski 4 (27, 54, 56 i 70).

1. SKF Zryw Wygoda (1) 25 57 84-34

2. GKS Olimpia Chąśno (2) 25 54 67-35

3. KS Pelikan II Łowicz (3) 24 46 67-51

4. GKS Bedlno (4) 25 45 73-42

5. MLKS Widok Skierniewice (6) 25 45 64-42

6. RKS Mazovia Rawa Mazowiecka (5) 25 43 72-39

7. LKS Orlęta Cielądz (7) 25 42 88-49

8. LKS Korona Wejsce (8) 24 46 88-58

9. GLKS Wołucza (9) 24 45 75-36

10. GKS Manchatan Nowy Kawęczyn (11) 24 37 68-39

11. GLKS Olimpia Jeżów (10) 24 37 69-52

12. LKS Pogoń Bełchów (12) 24 37 65-68

13. Unia II Skierniewice Sp. zoo (14) 24 32 51-58

14. LUKS Juvenia Wysokienice (13) 24 30 50-53

15. LZS Macovia Maków (15) 24 22 60-97

16. LUKS Olympic Słupia (16) 24 19 52-93

17. LZS Victoria Bielawy (17) 24 19 28-82

18. GLZS Pogoń Godzianów (18) 24 11 30-92

19. GLKS RZD Żelazna (19) 24  1 6-137

Zaległe mecze 15. kolejki klasy 
A – grupa 9:

 LKS Czarni Bednary – LKS 
Olimpia Niedźwiada 3:2 (1:1); 
br.: Mateusz Budzałek 2 (24 i 90+1) 
i Adam Salamon (80) – Kacper Ja-
ros (52) i Daniel Bończak (58).

 GLKS Laktoza Łyszkowice – 
GKS Rawka Bolimów 1:0 (1:0); 
br.: Patryk Wiśniewski (35).

 LKS Vagat Domaniewice – LKS 
Dar Placencja 2:1 (1:1); br.: Da-
wid Kaczmarek 2 (18 i 82) – Adrian 
Kromski (35 karny).

 LKS Sobpol Konopnica – SKS 
Astra Zduny 4:5 (4:3); br.: Krzysz-
tof Lisicki (2), Jakub Dutkowski 2 (3 
i 34) i Damian Krupa (45+2) – Prze-
mysław Wilk 2 (14 i 45), Jakub Re-

dlicki (39 samobójcza), Adam Woj-
da (74) i Kacper Kosmowski (84).;

 LKS Sokół Popów – LKS Start 
Złaków Borowy 3:1; br.: Kamil Ko-
łaczyński.

 GKS Korona Stary Dwór – LKS 
Jutrzenka Mokra Prawa 2:0 
(1:0); br.: Krzysztof Skura (15) i Pa-
weł Stępniak (88).
Pauza: WKS Meteor Reczyce.  
24. kolejka klasy A:

 LKS Olimpia Niedźwiada – SKS 
Astra Zduny 4:0 (2:0); br.: Maciej 
Grzegory (27), Grzegorz Jaska (40), 
Kacper Jaros (58) i Jarosław Bu-
czek (86).

 WKS Meteor Reczyce – GLKS 
Laktoza Łyszkowice 1:1 (0:0); 
br.: Krystian Siatkowski (75) – Mar-
cin Piłka (55).

 LKS Sobpol Konopnica – LKS 
Vagat Domaniewice 1:2 (1:0); 
br.: Dominik Bińkowski (37) – Mate-
usz Guryn (73) i Adrian Szewczyk 
(77).

 LKS Czarni Bednary – GKS 
Rawka Bolimów 1:5 (1:2); br.: 
Adam Salamon (7) – Przemysław 
Nowicki 2 (29 i 63), Dmytro Solo-
mon 2 (56 i 69) i Oliwier Wilkoszew-
ski (79).

 LKS Sokół Popów – LKS Dar 
Placencja 1:1 (0:1); br.: Seba-
stian Owczarczyk (65) – Jakub 
Kędziora (31).

 LKS Start Złaków Borowy – 
LKS Jutrzenka Mokra Prawa 2:1 
(1:0); br.: Krystian Podleśny (12) 
i Szymon Kowalczyk (68) – Bartło-
miej Magdziarz (49).
Pauza: GKS Korona Stary Dwór. 

1. LKS Olimpia Niedźwiada (1) 19 45 62-18

2. GLKS Laktoza Łyszkowice (2) 20 39 51-25

3. GKS Rawka Bolimów (3) 20 37 62-44

4. WKS Meteor Reczyce (4) 19 34 60-40

5. LKS Dar Placencja (6) 20 31 55-43

6. GKS Korona Stary Dwór (5) 19 31 42-32

7. LKS Sokół Popów (7) 19 28 30-33

8. LKS Jutrzenka Mokra Prawa (8) 19 23 35-44

9. SKS Astra Zduny (9) 20 21 34-46

10. LKS Vagat Domaniewice (11) 19 20 20-41

11. LKS Czarni Bednary (10) 19 20 20-45

12. LKS Start Złaków Borowy (12) 19 17 27-54

13. LKS Sobpol Konopnica (13) 20 11 29-72

24. kolejka B klasy: 
 LKS Victoria Zabostów Duży – 

LZS Macovia II Maków 2:4 (1:1); 
br.: Rafał Gładki 2 (27 i 74) – Kamil 
Winciorek (37), Tomasz Witerek 2 
(48 i 68) i Leszek Markowicz (60).

 LKS Fenix Boczki Chełmoń-
skie – LKS Zjednoczenie Bo-
browniki Dzierzgów 1:0 (0:0); 
br.: Daniel Okraska (75).

 SKF Naprzód Jamno – LKS Ko-
pernik Kiernozia 12:4 (5:1); br.: 
Mirosław Gielniewski 2 (29 i 37), 
Bartłomiej Mitek 8 (38, 40, 44, 46, 
58, 60, 63 i 71), Łukasz Dąbrowski 
(50) i Rafał Milczarek (89) – Da-
mian Michalak (20), Mateusz Lis 
(65) i Daniel Siekiera 2 (77 i 83).

 LZS Muskador Wola Pęko-
szewska – GKS Głuchów 4:1 
(1:0); br.: Nikola Todorović (21), 

Adrian Rogulski (51), Mateusz Ro-
manowski (76) i Sebastian Dymow-
ski (90) – Dawid Siejkowski (83).

 LUKS Olimpia Oporów – LKS 
Start Pukinin 1:6 (0:3); br.: Łu-
kasz Wawrzyńczak (57) – Dominik 
Kowalczyk 2 (18 i 28), Tomasz Sta-
siewicz (30), Mateusz Kozłowski 
(49), Konrad Wieteska (80) i Ma-
riusz Kowalicki (88).

 KS-OSP Iskra Głowno – LKS 
Victoria Chrząszczew) 11:2; br.: 
Marcin Hemka 4 (4, 14, 53 i 64) 
i Łukasz Nagański 7 (8, 35, 40, 51, 
57, 66 i 84) – Marcin Kozera (24) 
i Marcin Wojdalski (33).

 KS Jutrzenka II Drzewce – 
GLKS Sierakowianka Sierako-
wice 0:0

1. GLKS Sierakowianka Sierakowice (1) 20 50 68-22

2. KS-OSP Iskra Głowno (2) 20 49 115-34

3. LKS Start Pukinin (3) 20 48 90-24

4. LZS Muskador Wola Pękoszewska (4) 20 47 86-24

5. KS Jutrzenka II Drzewce (5) 19 44 81-35

6. LKS Victoria Zabostów Duży (6) 20 35 61-53

7. LKS Fenix Boczki Chełmońskie (8) 20 25 47-53

8. GKS Głuchów (7) 20 25 50-69

9. SKF Naprzód Jamno (9) 20 21 69-100

10. LZS Macovia II Maków (10) 20 19 37-75

11. LUKS Olimpia Oporów (11) 20 15 34-74

12. LKS Kopernik Kiernozia (12) 19 12 36-85

13. LKS Zjednoczenie Bobrowniki (13) 20 10 25-66

14. LKS Victoria Chrząszczew (14) 20  9 23-108

Przed Zrywem jeszcze mecz rewanżowy w grupie mistrzowskiej.
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Lekka atletyka | Bieg Niepodległości

Julia wygrywa 
Skierniewicką Triadę 

Zawodniczka z  UKS Pijarska 
Łowicz – Julia Szymkowicz zo-
stała królową skierniewickich 
biegów. W  niedzielę, 30 maja 
w  Skierniewicach, podopiecz-
na trenera Tadeusza Rutkowskie-
go odniosła podwójny sukces 
w  biegach długich. Pochodząca 
z Bobrownik biegaczka wystarto-
wała w  zaległym XXVIII Skier-
niewickim Biegu Niepodległo-
ści na dystansie 5 km, w którym 
uczestniczyło 84 biegaczy, w tym 
25 kobiet. Julia pokonała ten dy-
stans w czasie 18:49 min i w kla-
syfikacji łącznej zajęła 8. miejsce 
i zwyciężyła w klasyfikacji kobiet 
z przewagą prawie 2 min nad dru-
gą zawodniczką. 

– Osiągnięty przez nią czas jest 
lepszy od  jej rekordu życiowego 
na tym dystansie, ale nie można 
go uznać za rekordowy, ponieważ 
trasa nie miała atestu i ze wskazań 
urządzeń elektronicznych wynika-
ło, że była krótsza o około 100 m – 
podkreśla trener Rutkowski. 

Bieg Niepodległości miał się 
odbyć 11 listopada 2020 roku, ale 
z  powodu pandemii termin jego 
realizacji był dwukrotnie przekła-
dany. Przeprowadzenie tego biegu 
było ważne ze względu na to, że 
był on jednym z trzech biegów za-
liczanych do tzw. Skierniewickiej 
Triady 2020, czyli cyklu trzech 
biegów długich. Dwa pozosta-
łe biegi udało się organizatorom 
przeprowadzić w ubiegłym roku, 
a z realizacją trzeciego trzeba było 
czekać aż do 30 maja obecnego 
roku.

Po podsumowaniu punktów 
z  trzech biegów okazało się, że 
Julia Szymkowicz została zwy-
ciężczynią Skierniewickiej Triady 
2020 w kategorii kobiet. 

– To jest jej największy do-
tychczasowy sukces w  biegach 

długich. W  trzech biegach w  ra-
mach Triady, z których dwa mia-
ły długość 10 km, a jeden 5 km, 
Julia zajęła dwa razy drugie miej-
sca i zwyciężyła w ostatnim bie-
gu. Łącznie zdobyła 298 pkt 
i  wyprzedziła Katarzynę Ho-
łownicką ze  Skierniewic (292 
pkt) oraz Agatę Adamczyk też 
ze Skierniewic (279 pkt)– dodaje 
trener zawodniczki. 

W nagrodę za zwycięstwo 
w  XXVIII Skierniewickim Bie-
gu Niepodległości Julia otrzyma-
ła od organizatorów pamiątkowy 
medal i  wspaniały puchar oraz 
voucher do gabinetu hiperbarycz-
nej terapii tlenowej w  Skiernie-
wicach. Ngrody za zwycięstwo 
w  całej Skierniewickiej Triadzie 
były jeszcze bardziej imponujące 
i okazałe. Julia otrzymała ogrom-
ny puchar oraz nagrodę pieniężną 
w wysokości 500 zł.

Przed Julią, która jest w życio-
wej formie, kolejne tegoroczne 
starty w biegach długich. Za dwa 
tygodnie wystartuje w  biegu na 
dystansie 5 km w Zduńskiej Woli. 
Zapewne znów pokaże wielką 
moc w rywalizacji sportowej z in-
nymi rywalkami. Czekamy na re-
lację i na miejsca na podium.  zł

PROGNOZA POGODY | 2.06.2021 – 9.06.2021

SYTUACJA SYNOPTYCZNA:
Pogodę kształtuje pogodny układ wyżowy. 
Napływa ciepła masa powietrza.

ŚRODA – CZWARTEK – PIĄTEK: 
W środę, czwartek i piątek będzie słonecznie, 
zachmurzenie małe, bez opadów  
oraz bardzo ciepło. Widzialność dobra.  
Wiatr z kierunków wschodnich, słaby 
i umiarkowany, 3-6 m/s.  
Temp. max w dzień: od + 21 st. C w środę 
i czwartek, do + 22 st. C w piątek.  
Temp. min w nocy: + 12 st. C do + 10 st. C. 

SOBOTA – NIEDZIELA: 
W sobotę słonecznie, zachmurzenie małe,  
bez opadów oraz bardzo ciepło.  
W niedzielę słonecznie, zachmurzenie małe,  
bez opadów oraz bardzo ciepło.  
Widzialność dobra. Wiatr wschodni, słaby do 
umiarkowanego, 3-6 m/s. Temp. max w dzień:  
+ 23 st. C w sobotę, do + 24 st. C w niedzielę. 
Temp. min w nocy: + 14 st. C do + 12 st. C. 

PONIEDZIAŁEK – WTOREK – ŚRODA: 
Słonecznie, zachmurzenie małe, bez opadów  
oraz bardzo ciepło. Widzialność dobra.  
Wiatr wschodni, słaby do umiarkowanego, 3-6 m/s. 
Temp. max w dzień: + 24 st. C do + 25 st. C.  
Temp. min w nocy: + 15 st. C do + 13 st. C.

BIURO METEOROLOGICZNE CUMULUS

PROGNOZA BIOMETEOROLOGICZNA  
Pogoda korzystnie wpływać będzie na nasze 
samopoczucie. 

Julia Szymkowicz wygrała serię 
biegów w Skierniewicach. 
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Lekka atletyka | Biegi Przełajowe 

Biegacze z Pijarskiej  
blisko medalu

Po wygranej w  imprezie bie-
gowej prowadzonej przez Powia-
towy Szkolny Związek Sportowy 
w  Sztafetowych Biegach Przeła-
jowych długo czekali na walkę 
w Finałach Wojewódzkich biega-
cze z Pijarskiej Szkoły Podstawo-
wej im. Królowej Pokoju w Łowi-
czu. Podopieczni nauczyciela w-f 
Dominika Kusia zebrali mocny 
skład i w poniedziałek, 24 maja, 
2021 roku wzięli udział w walce 
o medale w finale wojewódzkim 
w Bełchatowie.

Łowiczanie byli blisko meda-
lu brązowego, ale ostatecznie za-
jęli 4. miejsce w gronie 8 drużyn 
z naszego województwa. Do me-
dalu zabrakło kilku sekund, ale 

najważniejsze, że każdy zawod-
nik dał z siebie „maksa” i godnie 
reprezentował nasz powiat na tych 
zawodach. 
W składzie Pijarskiej Szkoły 
Podstawowej pobiegli: Mateusz 
Wójcik (czas 3:24), Wojciech Żyto 
(3:49), Bartosz Lus (3:50), Bartosz 
Kowalik (4:15), Gabriel Adamczyk 
(4:33) i Oskar Dęgus (4:46).  zł

Klasyfikacja końcowa Finału 
Wojewódzkiego: 1. SSP 3 Alek-
sandrów Łódzki, 2. SP Mniszków, 
3. SP 4 Zelów, 4. Pijarska SP Kró-
lowej Pokoju Łowicz, 5. SP Bo-
guszyce, 6. SP 1 Pabianice, 7. SP 
Rozprza, 8. SP 10 Sieradz (5 za-
wodników).

Biegacze z Pijarskiej zajęli 4. miejsce w Finale Wjewódzkim. 
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Lekka atletyka | Finały Wojewódzkie w Drużynowych Biegach Przełajowych Dziewcząt 

Dziewczyny z Pijarskiej 
mistrzyniami łódzkiego
Jedną z większych imprez biegowych prowadzoną 
przez Szkolny Związek Sportowy są mistrzostwa 
w Drużynowych Biegach Przełajowych. W tym roku 
okazało się, że łowickie dziewczyny z Pijarskiego LO 
zdobyły złoty medal w finale wojewódzkim, co jest 
wielkim osiągnięciem naszej ekipy. 

Trzeba podkreślić, że to jest 
pierwszy sukces sportowy tej ran-
gi w historii szkół pijarskich w Ło-
wiczu. Finał Wojewódzki Lice-
aliady w  Drużynowych Biegach 
Przełajowych miał miejsce dnia 
24 maja w Bełchatowie.

– Dziewczęta przygotowywały 
się do tego finału już od dłuższe-
go czasu. Pracę treningową wyko-
nywały w sposób całkowicie od-
mienny niż w latach poprzednich. 
Mianowicie, z  powodu pande-
mii i  wprowadzonych obostrzeń, 
a  także nauczania zdalnego, nie 
mogły spotykać się na wspólnych 
treningach po zajęciach szkol-
nych. Wszystkie biegały indywi-
dualnie w pobliżu swoich miejsc 
zamieszkania, trenując według 
planów treningowych. Czyniły 
to z  tak dużym zaangażowaniem 
i  tak sumiennie, że w efekcie tej 
pracy zwyciężyły w finale woje-
wódzkim z dużą przewagą nad ry-
walkami – podkreśla trener zespo-
łu Tadeusz Rutkowski.

Bieg drużynowy polegał na ry-
walizacji 6-osobowych zespołów. 
Każdy powiat z obszaru naszego 
województwa miał prawo wysta-
wić do finału jedną reprezentację 
w danej kategorii wiekowej. 

Wszystkie zespoły poszcze-
gólnych kategorii wiekowych 
rozpoczynały bieg ze  startu 
wspólnego (dystans dla liceali-
stek wynosił 1000 metrów) i  na 
mecie każda zawodniczka i każ-
dy zawodnik otrzymywali punk-
ty według zasady: pierwsze miej-
sce – 1 pkt, drugie – 2 pkt, trzecie 
– 3 pkt i tak dalej. Wygrywał ze-

spół, który zdobył najmniejszą 
ilość punktów. 

Pijarska drużyna wystąpi-
ła w  składzie: Łucja Błaszczyk, 
Maja Czerwińska, Wiktoria Ko-
smowska, Kamila Pruk, Zofia 
Oskroba i  Zuzanna Parol oraz 
Agata Strugińska, na równi przy-
gotowana do startu z pozostałymi 
dziewczętami i  w każdej chwili 
gotowa do zastąpienia którejkol-
wiek koleżanki, gdyby zaszła taka 
potrzeba.

– Wszystkie nasze zawodniczki 
pobiegły rewelacyjnie na maksi-
mum swoich możliwości. Swoim 
historycznym osiągnięciem napi-
sały kolejny wspaniały rozdział do 
kroniki szkoły. Złote medale pijar-
skich dziewcząt w  Bełchatowie, 
są zwieńczeniem nie tylko dobre-
go przygotowania się do tegorocz-
nego finału, ale także wieloletnim 
dążeniem do jak najlepszych wy-
ników w  biegach drużynowych. 
Warto przypomnieć, że w  ostat-
nich latach dziewczęta Pijarskiego 
LO trzykrotnie zajmowały wyso-
kie miejsca w finałach wojewódz-
kich w sztafetowych biegach prze-
łajowych (2016/2017 – 6. miejsce, 
2017/2018 – 4. miejsce i 2018/2019 
– 2. miejsce), a  w październiku 
obecnego roku szkolnego z dużą 
przewagą wygrały rywalizację 
sztafet na szczeblu powiatowym 
i  w półfinale wojewódzkim, ale 
nie dane im było wystąpić w fina-
le, bo na 4 dni przed faktem od-
wołano finał z powodu epidemii – 
mów trener Rutkowski.

– W  sposób szczególny trze-
ba podkreślić niezwykłą i  godną 

naśladowania postawę naszych 
tegorocznych maturzystek, czy-
li Łucji Błaszczyk i Wiktorii Ko-
smowskiej. One reprezentowały 
Pijarskie LO w  drużynie, będąc 
formalnie absolwentkami szkoły. 
Regulamin pozwalał na to, gdyż 
pierwotnie finał miał się odbyć 
w kwietniu, a przełożony został na 
24 maja ze względu na epidemię. 
Mogły odmówić udziału w finale, 
bo obowiązki szkolne już się dla 
nich skończyły, ale to nie byłoby 
w  ich stylu. Z  radością i  dużym 
zaangażowaniem budowały formę 
sportową, mimo trwających egza-
minów maturalnych, a start w fi-
nale, czyli reprezentowanie szkoły 

i  wspieranie młodszych koleża-
nek z zespołu biegowego określiły 
jako zaszczyt – dodaje trener.

W nagrodę za zwycięstwo 
dziewczęta otrzymały od  organi-
zatorów pamiątkowy puchar i dy-
plom oraz indywidualnie medale. 
Swoim osiągnięciem spełniły też 
warunek otrzymania stypendiów 
sportowych, jakie przyznawane są 
w Pijarskim LO za wysokie miej-
sca w finałach wojewódzkich.  zł

Klasyfikacja końcowa Finału Wo-
jewódzkiego: 1. Pijarskie LO Kró-
lowej Pokoju Łowicz, 2. ZS 3 Skier-
niewice, 3. ZSP Wieruszów, 4. I LO 
Sieradz, 5. ZS J. Grodzkiej Łęczyca.

Dziewczyny z Pijarskiej cieszą się z historycznego sukcesu. 
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Koszykówka | Wojewódzka liga skrzatów U11

Skrzaci Księżaka zakończyli sezon 
Najmłodsi koszykarze UMKS 

Księżak Łowicz z  rocznika 2010 
zakończyli swój pierwszy ligo-
wy sezon. Łowiczanie rywalizo-
wali w lidze wojewódzkiej skrza-
tów do lat 11, gdzie o mistrzostwo 
walczyło 6 drużyn. Podopieczni 
trenera Mikołaja Stopierzyńskie-
go rozegrali w sumie 10 spotkań. 
Nasi młodzi koszykarze nie za-
znali smaku porażki ale wiele się 
nauczyli i na pewno w kolejnym 
sezonie zdobyte doświadczenia 
zaprocentuje. 

– Budujące jest to, że widać po-
stęp, że chłopaki cieszą się koszy-
kówką, że nie opuszczają głów, 
że chcą trenować i  rozwijać cały 
czas, coraz chętniej spędzają czas 
ze  sobą, możliwe że w  ten spo-
sób stworzą przyjaźnie na całe 
życie i o to właśnie chodzi w ko-
szykówce – podkreślał na zakoń-
czenie Mikołaj Stopierzyński, tre-
ner UMKS Księżak-2010 Łowicz.

Swój ostatni ligowy pojedy-
nek łowiczanie rozegrali w  nie-
dzielę, 23 maja. W  spotkaniu 
12. kolejki wojewódzkiej ligi ko-
szykówki  skrzatów U11 UMKS 
Księżak-2010 Łowicz przegrał 
z PKK 99 Pabianice w hali sporto-
wej OSiR nr 2 w Łowiczu 44:60. 
W  porównaniu do pierwszego 

starcia to rezultat był dużo lepszy. 
Na początku maja Księżacy prze-
grali w Pabianicach 39:82, a tym 
razem prowadzili równy pojedy-
nek. 

 – Widać wyraźnie, że zrobi-
liśmy bardzo duży postęp w po-
równaniu do innych meczów. 
Było super zaangażowanie za-
wodników i wiara w zwycięstwo 
do samego końca. W grupie mło-
dzieżowej tak bywa, że jeden za-
wodnik może odmienić wynik 
całego meczu i takiego zawodni-
ka mieli w  Pabianicach. Gdyby 
jednak porównać wszystkie me-
cze, to po każdym chłopaki robi-

li niesamowity postęp, co widać 
było zwłaszcza dzisiaj. Wyszli-
śmy w  niepełnym składzie, było 
nas dziewięciu, gdzie normalnie 
gra nas czternastu, czyli o pięciu 
mniej, a mimo to chłopaki podję-
li walkę. Myślę, że w tym meczu 
byliśmy najbliżej wygrania, z tych 
wszystkich w których graliśmy – 
dodaje szkoleniowiec Księżaka. 

Łowiczanie kończą rozgrywki 
na 6, miejscu, nie odnosząc żad-
nego zwycięstwa, ale wykonali 
ogromną pracę, która przekłada-
ła się na jakość gry, co widać było 
na parkiecie w  każdym spotka-
niu. A to i nabyte doświadczenie, 

z  pewnością będzie procentować 
w kolejnym sezonie. 

Teraz młodzi koszy trenu-
ją w  Łowiczu. Prawdopodobnie 
czeka ich zmiana trenera i  wie-
le nowych elementów do nauki. 
W  sierpniu prawie cały zespół 
udaję się na zgrupowanie do Bren-
nej, gdzie będą mieć zapewnione 
świetne warunki do trenowania 
i odpoczynku. 

W finale A ligi skrzatów o mi-
strza województwa łódzkiego po-
walczą ŁKS Mini Basket Liga 
Szkoła Gortata I Łódź i  MKS 
Ósemka Skierniewice oraz AZS 
PWSZ Skierniewice – PKK 99 
Pabianice.  zł

12. kolejka wojewódzkiej ligi ko-
szykówki żaków U11:

 UMKS Księżak-2010 Łowicz – 
PKK 99 Pabianice 44:60 (12:11, 
9:15, 10:8, 13:26)
Księżak-2010: Bartosz Pilichow-
ski 11, Bartłomiej Kramarz 10, 
Franciszek Jakubowski 9 (1x3), 
Adam Szafarowicz 6, Jan Zabost 4, 
Krzysztof Drutowski 2, Filip Krzyża-
nowski 2, Piotr Lelonkiewicz i Kaje-
tan Majczak.

1. ŁKS Mini Basket Liga SG I Łódź (1) 10 20 620-162    

2. AZS PWSZ Skierniewice (2) 10 18 521-298

3. PKK 99 Pabianice (4) 10 15 449-467

4. MKS Ósemka Skierniewice (3) 10 15 417-483

5. ŁKS Mini Basket Liga SG II Łódź (5) 10 12 225-518

6. UMKS Księżak-2010 Łowicz (6) 10 10 269-573
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Lekka atletyka | Mistrzostwa Województwa Łódzkiego U16 

Dziesięć medali naszych 
lekkoatletów 

Aż dziesięć medali na Mistrzo-
stwach Województwa Łódzkiego 
w Lekkoatletyce w kategorii wie-
kowej U16 zdobyli nasi zawodni-
cy w miniony weekend w Łodzi. 
Osiem krążków wywalczyli lek-
koatleci z  UKS Błyskawica Do-
maniewice – trener Mieczysław 
Szymajda), natomiast dwa repre-
zentant UKS Jedynka Łowicz – 
trener Mariusz Kwiatkowski. 

Mistrzostwa Województwa 
Łódzkiego w kategorii wiekowej 
U16 odbyły się w sobotę 29 maja, 
2021 roku w Łodzi. Reprezentanci 
powiatu łowickiego spisali się bar-
dzo dobrze. 

 Medalową serię rozpoczęła 
Małgorzata Jakóbiec z Błyskawi-
cy Domaniewice, która w  kon-
kursie skoku o tyczce z wynikiem 
3,20 m zajęła pierwsze miejsce 
w konkursie i ustanowiła nowy re-
kord Ziemi Łowickiej z  otwarte-
go stadionu. Jakubiec została po-
dwójną złotą medalistką ponieważ 
w konkursie skoku wzwyż ustano-
wiła swój rekord życiowy z otwar-
tego stadionu i  z wynikiem 160 
cm zajęła miejsce pierwsze.

W konkursie rzutu młotem 3 kg 
srebrny medal wywalczyła Julia 
Zdziarska, która ustanowiła z wy-

nikiem 37,03 m swój rekord ży-
ciowy. Czwarta miejsce zajęła za-
wodniczka Błyskawicy Ola Koza, 
która uzyskała wynik 24,96 m. 

Trzecie miejsce w biegu na 110 
przez płotki zajął Szymon Ko-
smowski (UKS Jedynka Łowicz) 
z wynikiem 16,14 m (+3.2, w eli-
minacjach pobiegł 16,43 s w.+1.6). 
Kosmowski swój talent i  formę 
pokazał w konkursie skoku w dal, 
gdzie z wynikiem 6,05 m (+1.7) 
wywalczył złoty medal. 

Konkurencja skoku wzwyż 
dziewcząt została zdominowana 
przez zawodniczki Błyskawicy. 
Pisaliśmy wcześniej, że wygra-
ła Jakubiec. Drugie miejsce zaję-
ła z zaliczoną wysokością 140 cm 
Roksana Jagodzińska, a  trzecie 
Otylia Dudek z  rekordem życio-
wym 140 cm.

Podwójną medalistką została 
również Otylia Dudek, która swój 
drugi brązowy krążek wywalczyła 
w rzucie oszczepem o wadze 500 
gramów z rezultatem 21,95 m. 

Medal nasza zawodniczka zdo-
była również w konkursie pchnię-
cia kulą o  wadzie 3 kg. Drugie 
miejsce zajęła Ola Koza, pchając 
8,85 m, czwarta była Małgorza-
ta Bogusz z  UKS GOK Zduny 

z wynikiem 8,60 m, a  dwunasta 
Julia Zdziarska z rezultatem 7,08 
m. 

Bez medalu zakończyli zawod-
nicy Błyskawicy konkurs sko-
ku wzwyż. Piotr Koper był pią-
ty z wynikiem 155 cm, a Antoni 
Abramowicz siódmy z wynikiem 
150 cm. 

Abramowicz miał jednak po-
wody do radości, ponieważ 
w  konkursie rzutu oszczepem 
600 gramów zajął trzecie miejsce 
z rezultatem 35,16. m Jego kolega 
klubowy Piotr Koper też spisał się 
bardzo dobrze, zajmując z rezulta-
tem 33,25 m miejsce czwarte. 

– Występy wszystkich zawod-
ników naszego powiatu nale-
ży ocenić bardzo pozytywnie. 

W tego typu imprezie nasi lekko-
atleci nigdy nie zdobyli tyle me-
dali. Po zakończeniu Mistrzostw 
mieliśmy jeszcze jedne powody 
do zadowolenia. Małgosia Jakó-
biec wystartowała w  nim po raz 
kolejny w konkursie skoku o tycz-
ce w trakcie mityngu organizowa-
nego przez ŁOZLA. Nie zajęła 
w nim miejsca w pierwszej trójce, 
gdyż startowała z zawodniczkami 
starszymi, ale po raz kolejny usta-
nowiła rekord Ziemi Łowickiej 
z  otwartego stadionu, uzyskując 
wynik 330 cm – podkreślił trener 
Błyskawicy, – początkujący Mie-
czysław Szymajda.

Łowiczanie ostatnio zadziwiają 
formą. Sezon LA trwa, zatem cze-
kamy na kolejne sukcesy.  zł

Szymon Kosmowski jest 
najlepszym skoczkiem w dal woj. 
łódzkiego. 
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W konkursie skoku wzwyż 
całe podium dla zawodniczek 
Błyskawicy. 
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Młodzi koszykarze Księżaka walczą i czekają na zwycięstwa. 
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Szachy | Turniej o okazji Dnia Dziecka

Świetna zabawa przy Baszcie 
Stowarzyszenie Łowicka Wie-

ża oraz Zarząd Osiedla Stare 
Miasto wspólnymi siłami zorga-
nizowali w niedzielę 30 maja nie-
codzienny turniej szachowy na 
powietrzu. Sposobnością do poka-
zania się nowo powstałego stowa-
rzyszenia był zbliżający się Dzień 
Dziecka, toteż dla dzieci i  mło-
dzieży zorganizowano zawody 
w szachach błyskawicznych. 

Wszyscy uczestnicy byli po-
dzieleni na dwie grupy: grupę 
zaawansowaną i  grupę począt-
kujących (tzw. bekowców) i  ro-
zegrali po 7 pojedynków szacho-
wych. Tempo P-5’+3” nie było 
zbytnim atutem „dłużej myślą-
cych”, ale i tak gra pod chmurką 
nie sprzyja za bardzo koncentracji. 

Najlepszym zawodnikiem tur-
nieju był reprezentujący UKS 
„Pałac” Nieborów Kacper Zakrze-
wicz, który zwyciężył wszystkich 
rywali i  zasłużenie zajął pierw-
sze miejsce w  zawodach. Drugi 
był Ernest Wolski (UKS „Pijarski 
KS” Łowicz), a  brązowy puchar 
przypadł Szymonowi Karolakowi 
z UKS „Jedynka” Łowicz. 

Oprócz „walki na deskach” 
w parku zespołu pałacowego gen. 
Klickiego w Łowiczu dzieci cze-
kały też inne atrakcje: zwiedza-
nie baszty, wejście na punkt wi-
dokowy i  zabawy rekreacyjne. 
Wszystkie nagrody tego dnia (a 
było tego niemało) wręczali Zo-
fia Kroc – Przewodnicząca Za-
rządu Osiedla Stare Miasto wraz 
z Członkami Zarządu oraz Prezes 
Stowarzyszenia Łowicka Wieża – 
Paweł Wysocki przy wydatnej po-
mocy sędziego głównego zawo-

dów – Roberta Chojnowskiego. 
Obie instytucje już zapowiedziały 
kontynuację współpracy w zakre-
sie szachów i rekreacji w najbliż-
szych latach.  Fischer

Klasyfikacja open: 1. Kacper Za-
krzewicz (UKS „Pałac” Nieborów), 
2. Ernest Wolski (UKS „Pijarski 
KS” Łowicz), 3. Szymon Karolak 
(UKS „Jedynka” Łowicz). Kobieta: 
1. Wiktoria Mitręga (UKS „Pałac” 
Nieborów), 2. Małgorzata Karolak 
(UKS „Jedynka” Łowicz), 3. Lena 
Mitręga (UKS „Pałac” Nieborów). 
Do lat 12: 1. Jakub Wysocki (UKS 
„Jedynka” Łowicz), 2. Bartosz Boli-
mowski (UKS „Pijarski KS” Łowicz), 
3. Jan Beta (UKS „Pijarski KS” 
Łowicz). Do lat 10: Jakub Kwiat-
kowski (UKS „Jedynka” Łowicz), 
2. Antoni Topolski (UKS „Jedynka” 
Łowicz), 3. Michał Wysocki (UKS 
„Jedynka” Łowicz). Początkujący: 
1. Matteo Beta (UKS „Pijarski KS” 
Łowicz), 2. Kacper Kędzior (UKS 
„Jedynka” Łowicz), 3. Antoni Wo-
jenka (UKS „Jedynka” Łowicz).

Matteo Beta został zwycięzcą 
turnieju w „grupie romantycznej”.
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Szachy | VI Mistrzostwa Powiatu

Zabawa w ustawianie figur
W sobotę, 22 maja, w  sali 

konferencyjnej Centrum Kultu-
ry, Turystyki i  Promocji Ziemi 
Łowickiej odbył się niecodzien-
ny turniej dla dzieci i młodzieży. 
Były Mistrz Świata Robert „Bob-
by” Fischer wymyślił swego cza-
su nietypowy sposób grania. Figu-
ry ustawione w klasyczny sposób 
tworzyły w pewnym sensie „usta-
lony sposób ruchów” w początko-
wej fazie gry. W szachach 960 (jak 
czasem fachowo jest nazywana ta 
odmiana) zawodnik sam tworzy 
swój debiut, którego nie znajdzie-
my w żadnej fachowej literaturze. 
Ten sposób grania debiutu podoba 
się bardzo dzieciom, które lubią te 
odmianę szachów, zwłaszcza że 
ma ona formę zabawową. 

Rozegrane tego dnia VI Mi-
strzostwa Powiatu Juniorów 
w  szachach Fischera na dystan-
sie 7 rund wygrał Kacper Zakrze-
wicz z  UKS „Pałac” Nieborów 
wygrywając wszystkie swoje par-
tie. Drugie miejsce zajął zawodnik 
z  ulicy Pijarskiej Ernest Wolski, 
a brąz tego dnia przypadł Wikto-
ria Mitrędze. 

W klasyfikacji zawodników 
do lat 10 całe podium zajęli mło-
dzi szachiści z UKS „Pijarski KS” 
Łowicz. Triumfował Maciej Chró-
ścielewski, który wyprzedził Bar-
tosza Pilichowskiego i Nikodema 
Kostrzewę. Cała trójka uzyskała 
po 3 „oczka” i o lepszym miejscu 
musiał rozstrzygnąć współczyn-
nik średni Buchholtz. 

W klasyfikacji „płci pięknej” 
wygrała Kinga Tartanus z Niebo-
rowa, a  najmłodszym zawodni-
kiem był tego dnia Matteo Beta 
z Łowicza.  Fischer

Hanna Przydatek sprawiła 
największą niespodziankę grając 
w najlepszej grupie finałowej.
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Sport Domowe fatum
nad drużyną biało-zielonych
KS Pelikan przegrał z Ursusem. str. 28

Dziewczyny z Pijarskiej
mistrzyniami
województwa łódzkiego. str. 30
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Piłka nożna | Wojewódzki Puchar Polski

Unia zbyt mocna
Zakończyła się 
przygoda Orła Nieborów 
z wojewódzkim 
Pucharem Polski. 
Gracze Orła ulegli 
w meczu półfi nałowym 
trzecioligowej Unii 
Skierniewice 0:3 (0:2).

W pierwszej odsłonie tego spo-
tkania przewaga Unii nie podlega-
ła dyskusji. Zespół trenera Rafa-
ła Smalca długo utrzymywał się 
przy piłce, kontrolował przebieg 
wydarzeń boiskowych i  przed 
przerwą zdobył dwa gole. Naj-
pierw do siatki trafi ł Adrian Du-
dziński wykorzystując sytuację 
sam na sam z Maciejem Chmie-
lewskim. W 31. minucie z kolei do 

siatki Orła trafi ł Hubert Berłow-
ski, który skutecznie dobijał pikę 
po strzale Konrada Kowalczyka, 
znanego z występów w Pelikanie 
Łowicz. 

Zespół z  Nieborowa fatalnie 
wszedł również w drugą połowę 
meczu. Już w  51. minucie me-
czu Unia strzeliła trzeciego gola, 
a pomógł jej w  tym zawodnik 
Orła Piotr Jaworski, który zanoto-
wał trafi enie samobójcze. Po tym 
golu w zespole ze Skierniewic wi-
dać było większe rozluźnienie, co 
mogli wykorzystać gospodarze. 
Orzeł miał dwie dogodne okazje 
strzeleckie, jednak żadnej z  nich 
nie potrafi ł wykorzystać. 

– Gratulacje dla Unii. Przegrali-
śmy z zespołem, który był dzisiaj 
lepszy od  nas, który jest w  gru-
pie mistrzowskiej i  to dzisiaj po-

kazał. To trzecioligowy solidny 
zespół z  góry tabeli. Myślę, że 
czas, w którym graliśmy, po bar-
dzo ciężkich meczach, nie po-
mógł nam w tym spotkaniu. Uwa-
żam, że w  pierwszej połowie za 
bardzo się cofnęliśmy. Mieliśmy 
oczywiście jako zespół bronić i li-
czyć na swoje okazje, ale jednak 

troszkę za głęboko się cofnęliśmy. 
Zespół Unii bardzo dobrze dzisiaj 
grał i uważam, że nie wstyd z nimi 
przegrać 3:0 w półfi nale Pucharu 
Polski. Oni mają komfort o  tyle, 
że grają w  grupie mistrzowskiej, 
nie obawiają się o spadek. Awans 
też im nie grozi. Z analizy widzia-
łem, że praktycznie każdy mecz 

grają w innym zestawieniu, co po-
zwala zawodnikom odpocząć. Na-
tomiast dzisiaj trener Rafał Sma-
lec wystawił najlepszy skład, jaki 
mógł wystawić. Widać, że zależa-
ło im na tym pucharze i po prostu 
wygrał zespół lepszy – skomento-
wał Dawid Ługowski, szkolenio-
wiec Orła.  ever
Półfi nały Wojewódzkiego Pu-
charu Polski:

 LKS Orzeł Nieborów – Unia 
Skierniewice Sp. zoo 0:3 (0:2); 
br.: Adrian Dudziński (15), Hubert 
Berłowski (31) i Piotr Jaworski (51 
samobójcza). 
Orzeł: Maciej Chmielewski (46 
Cristian Vesa) – Piotr Jaworski, 
Bartłomiej Tkacz, Piotr Warchoł 
(80 Łukasz Sekuła), Mateusz So-
bociński (62 Volodymyr Molod-
chenko) – Michał Redzisz (75 Jan 
Haczykowski), Igor Tomaszewski – 
Bartosz Placek, Michał Świdrowski 
(86 Piotr Truszkowski), Karol Kruk 
– Michał Fabijański (62 Mikołaj Ka-
mańczyk).

Orzeł (ciemniejsze stroje) przegrał z Unią i odpadł z Pucharu Polski.
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Piłka nożna | Ekstraliga Kobiet

Wiankowska z Mistrzostwem Polski
Pochodząca z Chąśna 
piłkarka Martyna 
Wiankowska wraz ze swoją 
drużyną Czarnymi Sosnowiec 
została mistrzynią Polski. 
Czarni okazali się najlepsi 
w rozgrywkach Ekstraligi 
Kobiet, zapewniając 
sobie Mistrzostwo Polski 
w przedostatniej kolejce, 
pokonując GKS Katowice.

Zawodniczka która w  swojej 
przygodzie z piłką nożną występo-
wała w Olimpii Chaśno, Pelikanie 
Łowicz, UKS SMS Łódź, a obec-
nie broni barw klubu z Sosnow-
ca wraz ze  swoimi koleżankami 
w rozegranych 22 meczach zain-
kasowała 59 punkty, co pozwoliło 
o  pięć punktów wyprzedzi UKS 
SMS Łódź i  świętować Mistrzo-
stwo Polski. Wiankowska w ostat-
nim meczu ligowym przeciwko 

KKP Bydgoszcz cieszyła się rów-
nież ze  zdobycia trzeciego gola 
dla Czarnych, którzy wygrali 3:0. 
Zespół Wiankowskiej wygrał aż 
19 meczów, dwukrotnie zremiso-
wał i tylko raz zanotował porażkę. 

Zawodniczka z powiatu łowickie-
go była jedną z liderek najlepszej 
drużyny kobiecej w Polsce. W ro-
zegranym sezonie Wiankow-
ska została najlepszą strzelczy-
nią swojej drużyny, zdobywając 

aż 17  goli. Więcej w  rozgryw-
kach zdobyły tylko dwie zawod-
niczki Górnika Łęczna – Nikola 
Karczewska i Ewelina Kamczyk. 
Lewonożna zawodniczka, któ-
ra broniła w  przeszłości barw 
„Biało-Zielonych” ma na  swo-
im koncie ponad 100 występów 
w Ekstralidze Kobiet i po ponad 
21 latach zdobyła dla klubu z So-
snowca złoty medal. 

Jako mistrzynie Polski, piłkar-
ki Czarnych po raz pierwszy w hi-
storii zagrają w eliminacjach Ligi 
Mistrzyń. By awansować do fazy 
grupowej, będą musiały uporać 
się z trzema rywalami. Na pierw-
szym etapie dojdzie do „minitur-
niejów”, w których o wygranych 
w  półfi nałach i  fi nałach zadecy-
dują pojedyncze spotkania. Na 
drugim etapie dojdzie do  dwu-
meczów. Wraz końcem sezonu 
Wiankowskiej kończy się umowa 
z Czarnymi, ale z pewnością klub 

będzie chciał przedłużyć umo-
wę. Z klubu z Sosnowca odejdzie 
koleżanka Wiankowskiej Niko-
la Zawistowska, która trafi  do...
Bayernu Monachium. W najbliż-
szą sobotę 5 czerwca w Warsza-
wie zespół z Sosnowca powalczy 
na  stadionie Polonii w  Warsza-
wie wraz z Wiankowską w skła-
dzie o  kolejne trofeum czyli Pu-
char Polski. Rywalem Czarnych 
będzie były klub Wiankowskiej 
UKS SMS Łódź.  ever

1. Czarni Sosnowiec 22 59 76-8

2. UKS SMS Łódź 22  54 63-13

3. Górnik Łęczna 22  48  81-22

4. Medyk Konin 22  45  55-24

5. Śląsk Wrocław  22  35  33-40

6. GKS Katowice 22  34  48-34

7. AZS UJ Kraków 22 33  41-34

8. Olimpia Szczecin 22  22  31-49

9. APLG Gdańsk 22  19  19-47

10. KKP Bydgoszcz 22  15  15-48

11. Rolnik Biedrzykowice 22  8  12-88 

12. ROW Rybnik 22 4 14-81 

Martyna Wiankowska w rozegranych 22 meczach, wraz ze swoimi 
koleżankami zainkasowała 59 punktów.

ŚRODA, 2 CZERWCA:
 16.00 – Stadion im. 10 PP w Ło-

wiczu, ul. Jana Pawła II 3; Zaległy 
mecz 2. kolejki II ligi woje-
wódzkiej piłki nożnej trampka-
rzy młodszych C1: MUKS Peli-
kan-2006 Łowicz – KS Lechia 
1923 Tomaszów Maz.;

 18.45 – Boisko w Wygodzie; 26. 
kolejka kl. okr. „Keeza Skier-
niewice”: SKF Zryw Wygoda 
– MLKS Widok Skierniewice;

PIĄTEK, 4 CZERWCA:
 18.30 – Boisko w Wygodzie; 27. 

kolejka klasy okręgowej „Ke-
eza Skierniewice”: KS Pelikan 
II Łowicz – SKF Zryw Wygoda;

SOBOTA, 5 CZERWCA:
 10.00 – Stadion im. 10 PP w Ło-

wiczu, ul. Jana Pawła II 3; 9. ko-
lejka ligi młodzików D1: MUKS 
Pelikan-2008 II Łowicz – Unia 
Skierniewice Sp. zoo;

 10.00 – Boisko w Zdunach, ul. 
Sportowa 3; 11. kolejka łódz-
kiej ligi okręgowej trampkarzy 
młodszych C2: SKS Astra Zdu-
ny – MKS Łodzianka Łódź;
12.00 – Stadion im. 10 Pułku Pie-
choty w Łowiczu, ul. Jana Pawła 
II 3; 13. kolejka II ligi juniorów 
młodszych B2 w piłce nożnej: 
MUKS Pelikan-2005 Łowicz – 
Łódzka AF Łódź;

 18.00 – Boisko LKS Orzeł w Nie-
borowie, Nieborów 26; 34. ko-
lejka IV ligi piłki nożnej: LKS 
Orzeł Nieborów – GLKS An-
drespolia Wiśniowa Góra.

NIEDZIELA, 6 CZERWCA:
 9.30 – Stadion im. 10 PP w Łowi-

czu, ul. Jana Pawła II 3; 9. kolejka 
ligi trampkarzy młodszych C2: 
MUKS Pelikan-2007 II Łowicz 
– LKS Macovia Maków;

 12.00 – Stadion im. 10 PP w Ło-
wiczu, ul. Jana Pawła II 3; Zaległy 
mecz 1. kolejki ligi młodzi-
ków młodszych D2: MUKS 
Pelikan-2009 I Łowicz – Unia 
Skierniewice Sp. zoo;

 17.30 – Stadion im. 10 PP w Ło-
wiczu, ul. Jana Pawła II 3; Zaległy 
mecz 1. kolejki ligi młodzi-
ków młodszych D2: MUKS 
Pelikan-2009 II Łowicz – SKS 
Astra Zduny.

ŚRODA, 9 CZERWCA:
 18.15 – Boisko w Zdunach; Za-

legły mecz 3. kolejki łódzkiej 
ligi okręgowej trampkarzy 
młodszych C2: SKS Astra Zdu-
ny – LKS Polonia Andrzejów;

 19.00 – Stadion w Łowiczu, 
ul. Jana Pawła II 3; 14. kolejka 
II ligi trampkarzy młodszych 
C2 w piłce nożnej: MUKS Pe-
likan-2007 Łowicz – KS Warta 
Sieradz. Gogo


